

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။

အတွဲ (၅၄)
အမှတ် (၁၆၃)

Established in 1914

Myanma Alinn Daily

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မတ် ၁၂ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့။

တိုင်းသူပြည်သားလူအများဟာ ဥမကွဲ၊ သိုက်မပျက် တညီ တညွတ်တည်း စည်းကမ်းတကျရှိဖို့ လိုတယ်။ မလိုတဲ့ လူတွေက ဘယ်လိုတိုက်တိုက်၊ ရှိရှိ၊ စစ၊ မိမိတို့အဓိက ပန်းတိုင်ကို မျက်ခြည်ပြတ်မခံဘဲ၊ လမ်းမလွဲအောင် ကြိုးစား ဖို့လိုတယ်။

(၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ ည ၇ နာရီ ၄၀ မိနစ် အချိန် ရေဒီယိုမှထုတ်လွှင့်ခဲ့သည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းရေးရာကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယသမ္မတ မဒမ် ငုယင်သီဖွမ်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝုံ)

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသတွင်းရေးရာကဏ္ဍတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်း၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းတို့တွင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံနိုင်မည့် အလားအလာများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဦးစိုးသိန်း၊ ဦးမြင့်လှိုင်၊ ဦးဇေ ယျာအောင်၊ ဒေါက်တာကံဇော်၊ ဦးရဲထွဋ်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် ဒုတိယသမ္မတ နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖန်သန်ဖွန်းလည်း တက်ရောက်သည်။

ယခုနှစ်သည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့၏ သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၄၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်နှစ် တစ်နှစ်ဖြစ်သည်။ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုပမာဏအနေဖြင့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ *



မိတ္ထီလာမြောက်ကန်ကြီးအား တူးဖော်ပြုပြင်နေပြီ

တင်လှိုင် (မိတ္ထီလာ)

မိတ္ထီလာ မတ် ၁၁

မိတ္ထီလာမြို့၌ သမိုင်းဝင်အဓိကရ ကန်တော်ကြီးရှိသည်။ မိတ္ထီလာကန်တော်ကြီးကို ရှေးမြန်မာမင်း ၁၇ ဆက်တို့က ဆည်ဖို့ပြုပြင်ခဲ့ကြသည်။ မိတ္ထီလာ ကန်တော်ကြီးမှာ အနော်ရထာမင်းလက်ထက် ပြုပြင်ခဲ့စဉ်က ကန်တော်၏ရေဝပ်ဧရိယာမှာ ပုပ္ဖားတောင်နှင့်ကြက်မတစ်ဝပ်စာအထိ ရေပြင်ကျယ်ပြန့်ခဲ့သည်ဟု သမိုင်းမှတ်တမ်းအရသိရသည်။ မိတ္ထီလာကန်သည် မြို့လူထုသောက်သုံးရေနှင့်စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အဓိက အားထားရသော ကန်တော်ကြီးဖြစ်သည်။ မိတ္ထီလာကန်တော်ကြီးသည် တောင်ကန်နှင့် မြောက်ကန်ဟူ၍ ကန်ကြီးနှစ်ခုဆက်ထားသော ကန်တော်ကြီးဖြစ်သည်။ မိတ္ထီလာကန်တော်ကြီးမှ မြို့လူထုသောက်သုံးရေ ပေးဝေလျက်ရှိသည်။



မိတ္ထီလာကန် နန်းမြေများပြန်လည်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ်။

မိတ္ထီလာကန်တော်ကြီး သဲနန်း ပို့ချမှုကြောင့် တိမ်ကောပျက်စီးလာ သဖြင့် ၁၈၉၁-၁၈၉၂ ခုနှစ်က ဆည် မြောင်းရေသောက်စနစ် အင်္ဂါရပ်နှင့် ပြည့်စုံစွာ ကန်ပေါင်များ၊ ရေလွတ် တံခါးများ၊ တူးမြောင်းများကို ပြုပြင် ခဲ့ပြီး ၁၈၉၇-၁၈၉၈ ခုနှစ်တွင် ကန်ပေါင်ပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ ကန်ပေါင်အတွင်းပိုင်း လှိုင်းကာ ကျောက်ရိုးစီခြင်း လုပ်ငန်းများနှင့် ရေဆိုးထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

မိတ္ထီလာမြောက်ကန်နှင့် တောင် ကန်တစ်ဆက်တည်းဖြစ်စေရန် ရေကန် ကန်ပေါင်တွင် (၄'-၆"×၄'-၆") နှစ် ပေါက် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁

ယနေ့ မာ တိ ကာ

ကိုလံဘီယာ စာမျက်နှာ >> ၄

ဟစ်သူပုန်တိုက်ခိုက်မှု ယာယီရပ်ဆိုင်း

ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းပြောင်းစေချင်

အင်တာဗျူး စာမျက်နှာ >> ၅

မြန်မာ့ပညာရေးကို ဘယ်ပုံဘယ်နည်း ဖော်ဆောင်ကြမှာလဲ ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ >> ၆

ဒေါ်ယုစစ်မေးခဲ့သည့် သံဃာ ၁၀ ပါးတို့အား သက်ဆိုင်ရာဒေသကျောင်းအသီးသီးသို့ ပြန်ခွင့်ပြု စာမျက်နှာ >> ၁၂

REGD NO. : 4/116/2008

TOP

High Quality Plastic Products

ဘုရင့်ဘေလုံးပြင် ဟဟတ်ခေါင် ယူညီများ ပြန်ချီသည်။

စရည်နံရံ၊ Tube များ

စရည်နံရံ၊ ဖွဲ့များ 1L (25oz, 37oz) 0.6L (18oz), 0.35L (14oz)

ကြက်အစာခွက်

ဆုလည်ကြက်အစာခွက်

ကြက်အစာခန်း

ကြက်သောက်ခွက်

ကြက်ဥကပ် (ကြို/သေ)

KK ငွေပြုစုရေးထေးပါးနှင့်ကိရိယာဆိုင် ၇(၉၁)၊ အနား(၁)၊ ခေါ်ဘူးကြီးကုန်း၊ ဆင်မုဖြူယံ၊ ရန်ကင်း ၀၁-၆၄၂၀၂၈, ၆၄၂၀၆၅, ၀၉-၇၃၁ ၅၁၈၆၆, ၀၉-၅၀၁၂၀၂၆

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

ဘာသာတရားအဆုံးအမနှင့် ပြည်စုံကြပါစေ

မည်သည့်ဘာသာဝင်မဆို ဘာသာတရားအဆုံးအမနှင့်ပြည့်စုံခြင်းသည် လောကီ၊ လောကုတ္တရာ နှစ်ဖြာသောကောင်းကျိုးစီးပွားကို တိုးပွားစေနိုင်ပါသည်။

ဤဘာသာရေးအလေ့အကျင့်ကောင်းများကို ငယ်ရွယ်စဉ်ကတည်းက လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးကြရပါသည်။ သင်ကြားပေးရပါသည်။

ရှေးအခါက ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ ထွန်းကားခဲ့ပြီး ဘုန်းတော်ကြီးများက ကျောင်းနေကလေးသူငယ် ကျောင်းသားကျောင်းသူလေးများကို တန်းစာအပြင် အခြေခံပုဒ္ဒဘာသာစာပေများ သင်ကြားပေးလေ့ရှိပါသည်။

ထို့ကြောင့်လည်း နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်များတွင် ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ ဆရာတော် သံဃာတော်များက ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများအလိုက် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလေ့ရှိပါသည်။

သို့ပါ၍ မိဘများအနေဖြင့် မိမိတို့သားသမီးများ ကိုယ်အမူအရာ နှုတ်အမူအရာ၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းများဖြစ်ပြီး ဘာသာရေးအဆုံးအမနှင့် ပြည့်စုံသူများဖြစ်အောင် နွေရာသီ ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းများသို့ အရောက်ပို့ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းလိုက်ရပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းသတင်း

၂၀၁၅ ခုနှစ် နှစ် (၇၀)ပြည့် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- ★ နိုင်ငံတော်၏ မြေထု၊ ရေထုနှင့် လေထုကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်မြင့်မားသော ခေတ်မီတပ်မတော် တည်ဆောက်ရေး။
★ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုနှင့်အတူ လက်တွဲညီညွတ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
★ နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများအပေါ် ကျရောက်လာနိုင်သည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပအန္တရာယ်များ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
★ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို အသက်ပေး၍ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။



မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် တလတောခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်အသင်းမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဖြင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၈ ရက်မှ ၉ ရက်တွင် ကျင်းပရာ ကျေးလက်စာကြည့်တိုက်မှူးများနှင့် တာဝန်ခံများ ဝိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးကြစဉ်။

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ သန်လျင်၌ စတင်ပြေဆို

ရန်ကုန် မတ် ၁၁
၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို ယနေ့တွင် သန်လျင်မြို့နယ် စာစစ်ဌာန(၅)၌ စတင်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပြေဆိုလျက်ရှိသည်။

ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီ

သံအမတ်ကြီးဒေါက်တာ ပီတာဂျာကပ်အား ဗန်ကောက်မြို့အခြေစိုက်ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည်။



အိမ်စင်ရထားတွဲချော်မှုဖြစ်ပွား

ကသာ မတ် ၁၁
မတ် ၈ ရက် ည ၁၀ နာရီက ဘုံချောင်းမှ မဲဇာသို့ ထွက်ခွာလာသော အမှတ်(၃၃) အဆန် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား အိမ်စင်ရထားသည် ကသာခရိုင် ဝန်းသိုမြို့နယ် ဘုံချောင်းနှင့် မဲဇာကြား မီးရထားပိုင်တိုင်အမှတ် ၅၆၇/၃၄ တွင် တွဲချော်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ တွဲချော်မှုတွင် DF-1338 တွဲမှ ဘီးအမှတ် ၁/၂ သည် သံလမ်းအတွင်းသို့ကျကာ ဘီးအမှတ် ၇/၈ သံလမ်းအပြင်သို့ကျခဲ့ပြီး ဝန်ထမ်းနှင့် ခရီးသည်များ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိကြောင်း သိရသည်။

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၁၁-၃-၂၀၁၅

Table with 2 columns: Item Name and Price. Items include Gold (ရွှေ), Silver (ငွေ), Diesel (စက်သုံးဆီ), and various basic commodities. Prices are listed in Burmese Kyats.

Table with 2 columns: Item Name and Price. Items include various types of rice (ပေါဆန်း, မြေပဲဆီ, etc.), oil, and other goods. Prices are listed in Burmese Kyats.

ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။ ခင်ဆိုင်-စောင့်တင်ပြသည်။

နိုင်ငံတကာသတင်း



ကိုလံဘီယာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရေး အစည်းအဝေးကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြား

ကိုလံဘီယာ မတ် ၁၁

ကိုလံဘီယာအစိုးရအနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရေး အစည်းအဝေးကို တစ်လကြာ ရပ်ဆိုင်းထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးတိုးတက်လာသည့် လက္ခဏာကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတဆန်တို့စ်က ပြောကြားသည်။

ယင်းအစည်းအဝေးအဖွဲ့သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို တစ်ဖက်သတ်အပစ်ရပ်ရန် ကြေညာခဲ့ခြင်းကို အသိအမှတ်ပြုလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မစ္စတာဆန်တို့စ်က ပြောသည်။

သို့ရာတွင် အခြားအမျိုးသားလွှတ်မြောက်ရေးတပ် ပြောက်ကျားအုပ်စုကို ဆက်လက်ချေမှုန်းသွားမည်ဟု ဆိုသည်။ ကိုလံဘီယာအစိုးရနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကျူးဘားနိုင်ငံ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပလျက် ရှိသည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို တစ်ဖက်သတ်အပစ်ရပ်ရန် ကြေညာခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း မိမိတို့အနေဖြင့် အသိအမှတ်ပြုကြောင်း မစ္စတာဆန်တို့စ်က ရုပ်မြင်သံကြားမှတစ်ဆင့် ပြောသည်။ (ဘီဘီစီ)

ဝန်ကြီးဟောင်း

မန်မိုဟန်ဆင်းကို

ကျောက်မီးသွေးကိစ္စဖြင့်

အိန္ဒိယတရားရုံးက ဆင့်ခေါ်

နယူးဒေလီ မတ် ၁၁

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း မန်မိုဟန်ဆင်းကို ဒေါ်လာဘီလီယံများစွာ ကွာဟနေသော ကျောက်မီးသွေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး အိန္ဒိယတရားရုံးချုပ်က ဆင့်ခေါ်ခဲ့သည်။

မန်မိုဟန်ဆင်းအား ကျောက်မီးသွေးကိစ္စ၌ ဝန်ထမ်းများ၏ယုံကြည်မှုကို အလွဲသုံးစားပြုလုပ်မှု၊ ပူးပေါင်းကြံစည်မှုနှင့် အကျင့်ပျက်ခြစားမှုတို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားပြီး ၎င်းနှင့်အတူ အခြားငါးဦးကို ဧပြီ ၈ ရက် မတိုင်မီ ရုံးတော်ရှေ့မှောက်လာရောက်ရန် ဆင့်ခေါ်ထားသည်ဟု ဆိုသည်။

ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများထံ လေလံတင်ရောင်းချမှုမရှိဘဲ ကျန်ရှိနေသော ကျောက်မီးသွေးထွက်မြေများ ပါဝင်နေသည့် အဆိုပါအမှု၌ မန်မိုဟန်ဆင်းအနေဖြင့် ကျောက်မီးသွေးတွင်းဝန်ကြီးဌာန၏ တရားစွဲဆိုမှုကိုပါ ရင်ဆိုင်နေရသည်။ စာရင်းစစ်တစ်ဦးက အဆိုပါလိမ်လည်မှုကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျောက်မီးသွေးကုမ္ပဏီက အမှားတစ်စုံတစ်ရာမရှိဟု ငြင်းဆိုခဲ့သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ထုတ်ပြန်ချက်က မန်မိုဟန်ဆင်းကို အကာအကွယ်တစ်ခုဖြစ်စေခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကြောင့် ဆီးရီးယားပြည်သူများ ဒုက္ခရောက်



ဆီးရီးယားပဋိပက္ခကြောင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရသည့် မိသားစုတစ်စုကို တွေ့ရစဉ်။

အဆိုပါ နိုင်ငံ၌ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခကြောင့် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းသွားခဲ့သည်။

ကျန်ရှိနေသော လူဦးရေ၏ ၆ ဒသမ ၈ သန်းသည် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြသူများဖြစ်ကြသည်။ လူဦးရေ၏ ၁၀ သန်းကျော်မှာ နေအိမ်မှ စွန့်ခွာခဲ့ကြသူများဖြစ်ကာ လူ ၂၀၀၀၀၀ မှာ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် လူဦးရေ ၈၄၀၀၀၀ မှာ နိုင်ငံတွင်း ဖြစ်ပွားနေသော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခကြောင့် ဒဏ်ရာရရှိနေကြသည်။

ကြောက်မက်ဖွယ် ပဋိပက္ခ၏ လွှမ်းမိုးမှုကြောင့် လူတို့၏သက်တမ်းမှာ ၁၅ နှစ်မှ ၂၀၀၀ နှစ် ၅၅ ဒသမ ၉ နှစ်မှ ၁၅ နှစ် ၂၀၀၄ ခုနှစ် ၅၅ ဒသမ ၇ နှစ်သို့ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ တစ်နည်းဆိုရသော် ဆီးရီးယားပြည်သူများ၏ သက်တမ်းသည် ပို၍တိုသွားသည့်အပြင် စီးပွားရေးလည်း ကျဆင်းသွားကြောင်း အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြထားသည်။

ဆီးရီးယားရှိပြည်သူများမှာ ယခုအခါတွင် ချုပ်ချယ်ခံရပြီး နိုင်ငံမှ ချွတ်မြို့ကျနေကြောင်း သိရသည်။ (ပရက်စ်တီဗွီ)

ဒမတ်စကတ် မတ် ၁၁

ဆီးရီးယား၌ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသော အကျပ်အတည်းများသည် အာရပ်ကမ္ဘာတွင်နေထိုင်သော ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝကို အကြီးအကျယ် ထိခိုက်စေကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ အစီရင်ခံစာတစ်ခုတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းများက ဆီးရီးယားလူမျိုးများ၏ မျှော်လင့်ချက်ရောင်ခြည်ကို ရိုက်ချိုးလိုက်ပြီး လူ့အခွင့်အရေး၊ လူ့ဂုဏ်သိက္ခာကို လေးစားမှုနှင့် လူသားတို့၏ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းနိုင်မည့် အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်

နိုင်ရန် လိုအပ်သော စိတ်ဓာတ်နှင့် စွမ်းရည်ကို ဖြည့်တင်းပေးရန်လိုအပ်သည်ဟု ဆိုသည်။ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခကြောင့်ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၏ မြို့တော်ကို ပြိုကွဲစေပြီး နိုင်ငံ၏ကြယ်ဝင် ချမ်းသာမှုကိုလည်း ထိခိုက်စေကြောင်း အဆိုပါအစီရင်ခံစာ၌ ဖော်ပြထားသည်။

အနောက်အုပ်စုလက်နက်ထောက်ပံ့မှုကြောင့် ယူကရိန်းပဋိပက္ခ၌ ကလေးများကိုယ်လက်အင်္ဂါချို့ယွင်း

ကီယက်စ် မတ် ၁၁

အမေရိကန်နှင့် ၎င်း၏ မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့များမှ ယူကရိန်းရှိ တရားဝင်အစိုးရမဟုတ်သည့် အစိုးရအဖွဲ့ကို ထောက်ပံ့ထားသည့် လက်နက်များသည် လက်တလောပဋိပက္ခ၌ ကလေးငယ်များအား ကိုယ်လက်အင်္ဂါချို့ယွင်းမှုကို ဖြစ်စေကြောင်း အမေရိကန်တက်ကြွလှုပ်ရှားသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

မဟာမိတ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဂျိုးလော့စ်ဘိတ်ကာက ပြောသည်။ ယူကရိန်းပဋိပက္ခတွင် ရုရှား၏ ပါဝင်ပတ်သက်မှုအပေါ် အမေရိကန်တို့ ပြစ်တင်ပြောဆိုမှုများမှာ အဓိပ္ပာယ်မရှိကြောင်းနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် အဆိုပါဒေသ၌ ပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားအောင် လှုံ့ဆော်မှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ ယူကရိန်းအရှေ့ပိုင်းရှိ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့် နယ်မြေများသို့ မော်စကိုက လက်နက်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်ဟု ယူကရိန်းအစိုးရနှင့် အနောက်အုပ်စုက ထပ်ခါတလဲလဲ စွပ်စွဲခဲ့သည်။

တရားဝင်အစိုးရမဟုတ်သော အစိုးရအဖွဲ့ကို အနောက်အုပ်စုမှ ထောက်ပံ့သည့် လက်နက်များကြောင့် ကိုယ်လက်အင်္ဂါ ချို့ယွင်းပျက်စီးရသည့် ကလေးငယ်များကို ဆေးရုံပေါ်တွင် တွေ့ရှိရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂစစ်ဆန်းရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။ (ပရက်စ်တီဗွီ)

ကလေးငယ်များကို ဆေးရုံပေါ်တွင် တွေ့ရှိရကြောင်း ကုလသမဂ္ဂစစ်ဆန်းရေးအဖွဲ့က ပြောသည်။

ကရာချိုဂီပီတီဌာနချုပ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဝင်ရောက်စီးနင်း

ကရာချို မတ် ၁၁

ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကရာချိုမြို့ရှိ အကြီးဆုံးနိုင်ငံရေးပါတီဖြစ်သည့် MQM ဌာနချုပ်ကို စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှု ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်နက်အင်အားအသုံးပြုပြီး နံနက်အရုဏ်တက်ချိန်တွင် ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝန်များအတွက် အလုံရိုသူများကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း ပါကစ္စတန်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဗိုလ်မှူးကြီးတာဟာက ပြောသည်။

အဆိုပါစီးနင်းမှုသည် သတင်းအချက်အလက် ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်းဖြစ်သည်ဟု ၎င်းကဆိုသော်လည်း MQM ပါတီဝင်များက ယင်းရှာဖွေဖမ်းဆီးမှုအပေါ် နိုင်ငံတစ်ဝန်းဆန္ဒပြရန် ဆော်ကြွထားသည်။

ပါတီထောက်ခံသူများနှင့် ပါတီတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများက ရုံးချုပ်အပြင်ဘက်၌ စုရုံးခဲ့ကြသည်။ ဝင်ရောက်စီးနင်းစဉ်အတွင်း ပါတီဝင်ချင်းဆောင် အဓိယာခမ်းအပါအဝင် ခေါင်းဆောင်အများအပြား ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရကြောင်း MQM ထိပ်တန်း တာဝန်ရှိသူ ဖာရုဆက်တာက ပါကစ္စတန် မီဒီယာသို့ ပြောသည်။ (ဘီဘီစီ)

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ဝင်ကလေးငယ်တစ်ဦးက အစ္စရေးစပိုင်ကို သတ်ဖြတ်သည့် ရုပ်သံပိုင်ပေါ်ထွက်

ကျေရဆလင် မတ် ၁၁

မော့စ်ဆက်(၆) အဖွဲ့အတွက် အလုပ်လုပ်ကိုင်ပေးနေသူဟုဆိုသည့် အစ္စရေးအမျိုးသားတစ်ဦးကို စစ်သွေးကြွလူငယ်တစ်ဦးက သတ်ဖြတ်သည့် ဗီဒီယိုပိုင်ကို အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်အုပ်စုက ပြသခဲ့သည်။

၁၃မိနစ်ကြာ ရုပ်သံပိုင်ကို ယင်းအကြမ်းဖက်အဖွဲ့က အင်္ဂါနေ့က ပြသခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အသတ်ခံရသူမှာ အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ်ရှိ မိုဟာမက် မူဆယ်လစ်ဖြစ်ပြီး ၎င်းကို အစ္စရေးထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့က စည်းရုံးသိမ်းသွင်းအသုံးပြုခဲ့ကြောင်း ရုပ်သံပိုင်တွင် စွပ်စွဲပြောဆိုထားသည်။

ရုပ်သံပိုင်တွင် စစ်သွေးကြွနှစ်ဦးကို ဖော်ပြထားပြီး တစ်ဦးမှာ ကလေးတစ်ယောက်ဖြစ်ကာ အစ္စရေးအမျိုးသား၏နောက်တွင် မတ်တတ်ရပ်နေသည့် ပုံကို ဖော်ပြထားသည်။ စစ်သွေးကြွကလေးငယ်သည် ပစ္စုတိုကိုအသုံးပြုပြီး ဓားစာခံနဖူးကို ချိန်ရွယ်ကာ ပစ်ခတ်ခဲ့သည်။

အသတ်ခံရသူ၏ဖခင်က ၎င်း၏သား အိုင်အက်စ်အဖွဲ့သို့ ဝင်ရောက်ရန် အတွက် မီးသတ်ဌာနမှ အလုပ်ထွက်ခဲ့ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

မိုဟာမက်သည် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က ၎င်း၏သဘောဆန္ဒအလျောက် နေအိမ်မှထွက်ခွာသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းကို အစ္စရေးမှ စေလွှတ်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ကြောင်း အစ္စရေးရှိ ရှင်ဘက်လုံခြုံရေးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက AFP သို့ ပြောကြားသည်။

(ပရက်စ်တီဗွီ)



(ပရက်စ်တီဗွီ)

ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း ဖြေရှင်းစေချင်

မြန်မာ့သတင်းစာ

လက်ပံတန်းမြို့တွင် မတ်လ ၁၀ရက်နေ့က ဆန္ဒပြမှုအား ရှင်းလင်းထိန်းသိမ်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စတင်နေ့က (Up to Date) ရုပ်သံလိုင်းက ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွဋ်အား တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်မေးမြန်းခဲ့မှုကို ပြန်လည်တင်ပြလိုက်ပါသည်။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးခင်ဗျာ။ ဒီမနက် လက်ပံတန်းမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ကျောင်းသားများနဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့ ပဋိပက္ခအဆုံးသတ်ဖို့ နှိမ်နင်းမှုအပေါ်မှာ ပြောဆိုဝေဖန်နေကြတာတွေ ရှိပါတယ်ခင်ဗျာ။ အဲဒီအပေါ်မှာ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ ဘယ်လိုများ သဘောထားပေးချင်ပါသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ပထမဆုံးကျွန်တော် အလေးအနက်ထားပြီး ပြောချင်တာကတော့ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေနဲ့ ကျောင်းသားတွေ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ချင်တယ်လို့ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ကတည်းက ဒီလိုအဖြစ်မျိုးကို ရှောင်လွှဲနိုင်ဖို့အတွက် အကြိမ်ကြိမ် ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။ နောက်ဆုံး ဒီနေ့မနက်မှာတော့ ကျွန်တော်တို့ အေးအေးချမ်းချမ်း ဆွေးနွေးစေဖို့ ပြောကြားတဲ့ကြားထဲကနေ ရန်ကုန်အထိ ချီတက်ဖို့အတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့တွေကို အတင်းဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ဖောက်ထွက်ဖို့ ကြိုးစားတဲ့အတွက်ကြောင့် နောက်ဆုံးအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ဥပဒေနဲ့အညီ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပြီး လူစုခွဲခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကတော့ တကယ်တော့ မလုပ်ချင်ဆုံးအလုပ်ကို လုပ်ခဲ့ရတာပါ။ ဒီအခြေအနေရောက်အောင် တွန်းပို့ခဲ့လို့ပဲ ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ အဲဒီတော့ မလုပ်ချင်ဆုံးအလုပ်ကို ဝန်ကြီးတို့ လုပ်ခဲ့ရတယ်ဆိုတော့ ဒီကြားထဲမှာကျွန်တော်တို့က အခြေအနေအေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ ဖြစ်သွားအောင် အစိုးရဘက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတွေဟာ တကယ်ကို ကျေကျေနပ်နပ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်တယ်လို့ ဝန်ကြီးက ဆိုလိုချင်တာလားခင်ဗျာ။

ဖြေ။ မှန်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့က ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံ ဖြစ်နေပြီဆိုတော့ ဥပဒေအသစ် တစ်ခုကိုပြင်ချင်ရင် လွှတ်တော်မှာပဲ တင်ရမယ်လေ။ အဲဒီတော့ လွှတ်တော်မှာ ပြင်ဆင်ဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့က ဥပဒေကြမ်းကို တင်ပေးလိုက်တယ် သူတို့ရေးတဲ့ ဥပဒေကြမ်းပါပဲ။ လွှတ်တော်ကလည်း သူတို့ကိုလာပြီးတော့ ဆွေးနွေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်နေပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီနည်းအရ လုပ်မယ်

ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့သည် ဆန္ဒပြမှုကိုစတင်ကတည်းက ပဋိပက္ခမျိုးတွေကို ရှောင်နိုင်ဖို့အတွက် အကြိမ်ကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ ဒီကနေ့မှာတော့ သူတို့ကို ရန်ကုန်အထိ သွားခွင့်ပြုလိုက်မယ်ဆိုရင် ၁၀ တန်းစာမေးပွဲ

နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေနဲ့ ကျောင်းသားတွေ အမျိုးသား ပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်ချင်တယ်လို့ ဆန္ဒဖော်ထုတ်ကတည်းက ဒီလိုအဖြစ်မျိုးကို ရှောင်လွှဲနိုင်ဖို့အတွက် အကြိမ်ကြိမ် ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။

ဖြေမယ့် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတွေ၊ တက္ကသိုလ်စာမေးပွဲဖြေမယ့်သူတွေနဲ့ ကြားကာလ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုကိုပါ ထိခိုက်စေတဲ့အတွက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဥပဒေနဲ့အညီ လူစုခွဲလိုက်ခြင်းဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော်ပြောတာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ နောက်တစ်ချက်ကတော့ တချို့တွေသုံးသပ်ပြောဆိုနေတာလည်းရှိပါတယ်။ အခုလို ဆောင်ရွက်တဲ့ အတွက်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကိုစွဲတွေပေါ်မှာ အကျိုးသက်ရောက်မှု

ပြည်ထောင်စုအစိုးရရဲ့ မူကတော့ တတ်နိုင်သမျှ ပဋိပက္ခတွေ မဖြစ်ဘဲနဲ့ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း ဖြေရှင်းစေချင်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုးအဖြစ်အပျက်တွေ ဖြစ်လာတဲ့အခါမှာ ဥပဒေအရ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရတယ်ဆိုပေမယ့် ဒါဟာ စိတ်မချမ်းသာစရာကောင်းတဲ့ ကိစ္စပဲ

ဆိုရင် ကိုယ့်ရဲ့အယူအဆကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ လက်ခံလာအောင် သွားရောက်စည်းရုံး ဆွဲဆောင်၊ သိမ်းသွင်းပြောကြားဖို့ပဲရှိပါတယ်။ ဒီလမ်းကြောင်းကို မရွေးဘဲနဲ့ တမင်သက်သက် ရန်ကုန်မြို့ကို မရောက်ရောက်အောင် သွားမယ်ဆိုတဲ့လမ်းကြောင်းဟာ ဒီလိုပဋိပက္ခတွေကိုဖြစ်အောင် သူတို့ရဲ့ဆောင်ရွက်ချက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ ပြောဆိုသွားတဲ့အထဲမှာ တရားဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရတယ်လို့ သုံးနှုန်းသွားပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ တရားဥပဒေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်ဆိုတဲ့အပေါ်မှာ အသေးစိတ်လေးရှင်းပြစေချင်ပါတယ်ခင်ဗျာ။ ဒီလိုမျိုး ဆောင်ရွက်မှုဟာ တရားဥပဒေနဲ့ ဘယ်လိုမျိုး ညီညွတ်ညွတ်ဆောင်ရွက်တယ်ဆိုတဲ့ အပိုင်းပါလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ပထမတစ်ခုကတော့နိုင်ငံတကာမှာလည်း Police Line လို့ခေါ်တဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ရဲ့ အတားအဆီးကို ချထားတယ်။ အဲဒါကိုမကျော်ဖို့အတွက် သတိပေးတယ်။ ကျော်လာတဲ့အခါမှာ ဒိုင်းတွေမသုံးဘဲနဲ့ လက်ချင်း ချိတ်ပြီးတော့ လူထုကိုတားဆီးဖို့ ကြိုးစားတယ်။ ကြိုးစားတဲ့အချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့ အသံချဲ့စက်နဲ့ လူစုခွဲဖို့လည်း ပြောတယ်။ တုတ်တွေနဲ့ထိုးတာ၊ နောက်တစ်ခါ သံဆူးကြိုးတွေဖယ်ရှားတာ၊ တဲတွေကို ဖြိုဖျက်တာမျိုးတွေ လုပ်တဲ့အခါမှာတော့ ကျွန်တော်တို့ နောက်ဆုံးအဆင့်အနေနဲ့ အင်အားသုံးပြီး လူစုခွဲဖို့ကြိုးစားတယ်။

ရှိသွားမယ်လို့ ဝေဖန်သုံးသပ်မှုများရှိပါတယ်ခင်ဗျာ။ အဲဒီအပေါ်မှာ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ ဘယ်လိုများ ပြောချင်ပါသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ကျွန်တော်ကတော့ အဲဒီလိုမထင်ပါဘူး။ ကြည့်လိုက်မယ်ဆိုရင် မကြာခင်ကပဲ အမေရိကန်နိုင်ငံက နယူးယောက်မြို့မှာ ဝေါလ်လမ်းမကြီးကို ပိတ်ဆို့တဲ့ လူတွေကို ရဲတွေက အင်အားသုံးပြီး ဖယ်ရှားခဲ့တာရှိတယ်။ ဖာဂူဆန်မြို့မှာ အကြမ်းဖက်လာတဲ့ လူတွေကို ရိုးရိုးအင်အားသုံးရုံတင်မကဘဲ သံချပ်ကာကားတွေပါ အသုံးပြုပြီးတော့ ဖြေရှင်းခဲ့တာရှိတယ်။ ဘယ်သူကမှ ဒီလိုဖြစ်စဉ်မျိုးဖြစ်တာကို အမေရိကန်နိုင်ငံရဲ့ ဒီမိုကရေစီ နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်သွားပြီလို့မပြောပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာလည်း ဥပဒေထိန်းသိမ်းတဲ့အဖွဲ့တွေနဲ့ မလွှဲမရှောင်သာလို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရတာဖြစ်တယ်။ ဘာပဲပြောပြော ဒီလိုဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့အတွက် ၁၀တန်း စာမေးပွဲတွေ အေးချမ်းစွာ ဖြေဆိုနိုင်တယ်။ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်ခင် ကြားကာလ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်အောင် ထိန်းသိမ်းနိုင်မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ အသွင်ကူးပြောင်းရေးဟာ မထိခိုက်ဘူးလို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်တယ်။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးခင်ဗျာ။ ထပ်သိချင်တာကတော့ မကြာမီကျင်းပမယ့် ရွေးကောက်ပွဲမှာရော အခုဆောင်ရွက်မှုက အကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိသွားနိုင်ပါသလားခင်ဗျာ။
ဖြေ။ အရေးကြီးဆုံးက ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲကို လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတစွာ ကျင်းပနိုင်ဖို့၊ အဲဒီလို



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွဋ်

ကျင်းပနိုင်ဖို့ဆိုရင် နိုင်ငံရေးအားဖြင့် တည်ငြိမ်မှုရှိရမယ်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိရမယ်။ လူတိုင်းလူတိုင်းဟာ မိမိတို့ရဲ့သဘောထားကွဲလွဲမှုတွေကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေနဲ့အညီဖြေရှင်းရမယ်။ ဒါမျိုးကိုလုပ်နိုင်ဖို့အတွက် အခုလို တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ဆက်လုပ်သွားမယ်ဆိုရင်တော့ ရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်တယ်။

မေး။ ။ အခုလို ဆောင်ရွက်လိုက်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကျောင်းသားတွေရဲ့ ဥပဒေအပေါ်မှာ၊ ဥပဒေကြမ်းပေါ်မှာ ဆန္ဒပြမှုအနေအထားဟာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသွားမယ်လို့ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ ထင်မြင်ယူဆပါသလားခင်ဗျာ။

ဖြေ။ နှစ်ချက်ရှိပါတယ်။ ပထမတစ်ချက်ကတော့ လွှတ်တော်မှာရောက်နေတဲ့ အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်တဲ့ ဥပဒေကြမ်းနဲ့ပတ်သက်လို့ လွှတ်တော်ရဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တွေအတိုင်း ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားမယ်။ လွှတ်တော်က ဖိတ်ကြားထားသလိုပဲ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ သူတို့ရဲ့အကြံ အဉာဏ်တွေ ပေးပို့နိုင်ခွင့်ရှိတယ်။ ဖိတ်ကြားထားတဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေ ကျောင်းသားတွေ အပါအဝင် လာရောက်ပြီးတော့မှ သူတို့အမြင်တွေကို ဆွေးနွေးနိုင်ခွင့်ရှိတယ်။ အဓိကကတော့ တစ်ဖက်က အဲဒီလိုလုပ်နေတဲ့အချိန်မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနဲ့ ငြိမ်းချမ်းစွာပညာသင်ကြားရေးကို ထိခိုက်စေမယ့် ဆောင်ရွက်ချက်တွေရှိလာရင် ကျွန်တော်တို့ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ ကြိုးစားမယ်။ မရလို့ရင် ဥပဒေက ပေးအပ်ထားတဲ့ နည်းလမ်းအားလုံးကို သုံးပြီးတော့ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကျွန်တော် နောက်ထပ်သိချင်တာလေး တစ်ခုရှိပါတယ်။တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းဖို့ လိုတယ်လို့ ဝန်ကြီးကပြောနေတာရှိပါတယ်။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းအောင် အစိုးရအနေနဲ့ ဘယ်လိုဆောင်ရွက်မယ်ဆိုတဲ့ အစီအစဉ်ရှိပါသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းဖို့ဆိုတာက အစိုးရတစ်ခုတည်း ဆောင်ရွက်လို့မရဘူး။ ပါဝင်ပတ်သက်နေတဲ့အဖွဲ့အစည်းတွေအားလုံးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှရမယ်။ ဆိုလိုတာကတော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အခုအချိန်မှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ နိုင်ငံရေးစနစ်အရ သဘောထားကွဲပြားမှုတွေရှိရင် အဲဒီသဘောထားကွဲလွဲမှုတွေကို ဖြေရှင်းနိုင်မယ့် နည်းလမ်းကောင်းတွေ ငြိမ်းချမ်းစွာဖြေရှင်းနိုင်မယ့် လမ်းကြောင်းတွေ အများကြီးရှိတယ်။ လွှတ်တော်လမ်းကြောင်း၊ နောက်တရားရုံးကပြောလို့ရတယ်။ မီဒီယာက တစ်ဆင့်ပြောလို့ရတယ်။ တိုက်ရိုက်တွေဆုံဆွေးနွေးလို့ရတယ်။ ဒီလိုလမ်းကြောင်းတွေကို မရွေးဘဲနဲ့ ဆန္ဒပြတာ တစ်ခုတည်းနဲ့ပဲ အရာရာကိုဖြေရှင်းလို့ရမယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ရှိမယ်ဆိုရင်တော့ လုပ်ရကိုင်ရတာ အခက်အခဲဖြစ်တာပေါ့။ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ထိခိုက်စေတာပေါ့။ သို့သော် ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ကတော့ ဒါကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ဖို့အတွက် တည်ဆဲဥပဒေကပေးထားတဲ့ လုပ်ပိုင်ခွင့်အားလုံး၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေက ပေးထား

တဲ့လုပ်ပိုင်ခွင့် အားလုံးကိုသုံးပြီးတော့ ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အကောင်းဆုံးကတော့ ဥပဒေအောင်ထဲကနေ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း ဆွေးနွေးပြီးတော့ ပကတိအခြေအနေနဲ့အညီဆောင်ရွက်တာ ပိုပြီးတော့ အကောင်းဆုံးလို့ထင်ပါတယ်။

မေး။ ။ အဲဒီမှာအခြေအနေကရာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသွားပြီလား ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ လွန်ခဲ့တဲ့ တစ်နာရီခွဲလောက်ကရတဲ့ သတင်းကတော့ အခြေအနေက တည်ငြိမ်ငြိမ်ငြိမ်ရှိတယ်။ လူစုခွဲတဲ့အချိန်အတွင်းမှာ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားတဲ့ လူတချို့ကိုတော့ စိစစ်မှုတွေပြုလုပ်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

မေး။ ။ သတင်းမီဒီယာသမားတွေ အပေါ်မှာလည်း တချို့က ဝေဖန်မှုတွေရှိနေပါတယ်။ သတင်းသွားယူတဲ့ သတင်းမီဒီယာတွေကိုလည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ တချို့က ရိုက်နှက်တယ်ဆိုတာလည်း ကျွန်တော်တို့ သိရပါတယ်ခင်ဗျာ။ အဲဒီအပေါ်မှာ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ ဘယ်လိုသဘောထားပေးချင်ပါသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ နိုင်ငံတကာမှာလည်း ဒီလိုမျိုး လူစုလူဝေးနဲ့ဖြစ်တဲ့အခါမှာ သတင်းယူတဲ့အခါမှာ သတင်းထောက်တွေအနေနဲ့က လိုက်နာရမယ့် အခြေခံအချက်တွေရှိပါတယ်။ (၁)သတင်းထောက်မှန်းသိသာနိုင်တဲ့ ထင်ရှားတဲ့အမှတ်အသားတွေ ချိတ်ဆွဲထားရမယ်။ (၂) လုံခြုံရေးယူထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ စည်းကမ်းတွေအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမယ်။ ဥပမာဆိုပါတော့ ဖယ်ပေးပါ ဆိုတဲ့အချိန်မှာ ဖယ်ရမှာပေါ့။ ဒီအုပ်စုနှစ်စုကြားထဲမှာ ဝင်လာတာမျိုးမလုပ်ရဘူးပေါ့။ ဒီလိုဟာမျိုးတွေလုပ်မယ်ဆိုရင်တော့ ကျွန်တော်ထင်တယ် ဘာမှ ပြဿနာမရှိပါဘူး။ အခုဟာက သတင်းထောက်မှန်း ထင်ရှားတဲ့အမှတ်အသားမရှိဘဲ ကင်မရာကိုင်ထားတဲ့ လူတွေအားလုံးက သတင်းထောက်လို့ပြောနေတဲ့အခါမျိုးမှာတော့ ရဲတပ်ဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ခေါ်ယူထိန်းသိမ်းရတာမျိုးတွေရှိနိုင်ပါတယ်။ သို့သော် ဘာပဲပြောပြော သတင်းထောက်ဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား ပြန်ပြန်မယ်ဆိုရင်တော့ အဲဒီလူတွေအားလုံးကို ပြန်လွှတ်ပေးမှာပါ။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးအနေနဲ့ အခုဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတွေ အပေါ်မှာ ဘယ်လိုသဘောထား မှတ်ချက်များ ပေးလိုပါသလဲခင်ဗျာ။ ဘာများပြောကြားစရာများ ရှိပါသေးသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရရဲ့မူကတော့ တတ်နိုင်သမျှပဋိပက္ခတွေမဖြစ်ဘဲနဲ့ ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်းဖြေရှင်းစေချင်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး အဖြစ်အပျက်တွေ ဖြစ်လာတဲ့အခါမှာ ဥပဒေအရ ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရတယ်ဆိုပေမယ့် ဒါဟာ စိတ်မချမ်းသာစရာကောင်းတဲ့ကိစ္စပဲ သို့သော် တစ်ဖက်ကလည်း မိမိတို့လိုချင်တဲ့ဟာတွေအားလုံးကို ဥပဒေလမ်းကြောင်းနဲ့ လွှတ်တော်လမ်းကြောင်းတွေမှာ အခွင့်အရေးတွေရှိရဲ့သားနဲ့ လမ်းပေါ်ထွက်ပြီးတော့ တိုက်ပွဲဝင်မယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ် အယူအဆမျိုးကိုလည်း စွန့်လွှတ်သင့်ပြီလို့ ကျွန်တော်ထင်ပါတယ်။ ဒါကိုပဲ ကျွန်တော် ထပ်ပြီးတော့ပြောချင်ပါတယ်။

မိမိတို့ လိုချင်တဲ့ဟာတွေ အားလုံးကို ဥပဒေလမ်းကြောင်းနဲ့ လွှတ်တော်လမ်းကြောင်းတွေမှာ အခွင့်အရေးတွေ ရှိရဲ့သားနဲ့ လမ်းပေါ်ထွက်ပြီးတော့ တိုက်ပွဲဝင်မယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ဓာတ် အယူအဆမျိုးကိုလည်း စွန့်လွှတ်သင့်ပြီ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး

တိုင်ကြားသည့်ကိစ္စရပ်အပေါ်ပူတည်၍ အတိတ်အကျိုးစီးပွားပျက်စီးမှုများကို ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖော်ထုတ်အရေးယူနိုင်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ယနေ့ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၅)ရက်မြောက်နေ့တွင် အတိတ်အကျိုးစီးပွားပျက်စီးမှုများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူနိုင်မည် ဟု ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။



အတိတ်အကျိုးစီးပွားပျက်စီးမှုများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူနိုင်မည် ဟု ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဖော်ထုတ်အရေးယူနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှု ဆိုသည်မှာ မမြင်ကွယ်ရာတွင် ကျူးလွန်လေ့ရှိသောကြောင့် လက်ပူးလက်ကြပ်ဖမ်းဆီးရမိရန် မလွယ်ကူပါကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်မှန်ကန်မှုရှိရန် လိုအပ်ပြီး ယင်းဖြစ်စဉ်ကို မှန်ကန်ကြောင်း ဖော်ထုတ်နိုင်မည့် အထောက်အထား၊ သက်သေတင်ပြနိုင်မှုရှိပါက စုံစမ်းစစ်ဆေး ဖော်ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဥပဒေရုံး၊ တရားရုံးအသီးသီးတွင် အမှုသည်အသွင်ယူ၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုပြီး စုံစမ်းဖော်ထုတ်အရေးယူပေးနိုင်ရန် မလွယ်ကူပါကြောင်း တိုင်ကြားသည့်ကိစ္စရပ် တစ်ခုချင်းအပေါ် မူတည်၍သာ အတိတ်အကျိုးစီးပွားပျက်စီးမှုများကို ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ စုံစမ်းဖော်ထုတ်အရေးယူသွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားသည်။



ပျော်ဘွယ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်စိုး မေးမြန်းစဉ်။

သော ဒေသအသီးသီးတွင် စက်မှုလယ်ယာစနစ် လယ်ကွက်များ ဖော်ထုတ်ပေးရန်နှင့် အဆင့်မြင့်လယ်ယာမြေ ဖော်ထုတ်ခြင်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်အား နှစ်ရှည်ချေးငွေများ ထုတ်ပေးပြီး အရစ်ကျပေးသွင်းစေသည့် နည်းလမ်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ” မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်

ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအုန်းသန်းက အစိုးရသစ်ကာလမတိုင်မီအထိ ၁၉၉၅-၁၉၉၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ (၁၅)နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း စနစ်ကျ စက်မှုလယ်ယာမြေကွက် ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်မှုသည် ၂၄၆၂၂ ဧကသာ ရှိခဲ့ပြီး အစိုးရသစ်ကာလ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ နိုင်ငံတော်အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ၃၂၄၀၅ ဧက၊ နိုင်ငံတော် အထောက်အပံ့ဖြစ်သည့် ဂျပန်နိုင်ငံ (JIID, JICA)နှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံ (KOICA)အစီအစဉ်ဖြင့် ဖြင့် ဧက ၇၁၀၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အစီအစဉ်ဖြင့် ဧက ၁၂၆၀ အပါအဝင် စနစ်ကျ စက်မှုလယ်ယာမြေ စုစုပေါင်း ၃၄၃၇၆ ဧက ဖော်ထုတ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော (IFAD) ချေးငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဧက ၄၀၀၀ ဖော်ထုတ်သွားရန် လျာထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အိန္ဒိယချေးငွေဖြင့် ဧက ၂၀၄၀၀ (IFAD)ချေးငွေဖြင့် ဧက ၄၀၀၀ နှင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် (IFAD)ချေးငွေဖြင့် ဧက ၂၀၀၀ ဆောင်ရွက်ရန် လျာထားပါကြောင်း၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်အနေဖြင့် စနစ်ကျစက်မှုလယ်ယာမြေကွက် ဖော်ထုတ်ခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သည့်ကုန်ကျစရိတ်အား နှစ်ရှည်ချေးငွေများ ထုတ်ပေးပြီး အရစ်ကျပေးသွင်းမည့် အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်ရန် လောလောဆယ် အစီအစဉ်မရှိသေးပါကြောင်း ဖြင့် ပြောကြားသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးကို နံနက်ပိုင်းတွင် ရပ်နားလိုက်ပြီး အစည်းအဝေး (၂၆)ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

၂၀၁၅-၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြီးစီးမည့်ပင်းပက်သံမဏိစက်ရုံစီမံကိန်းမှ မြင်းခြံသံမဏိစက်ရုံအတွက် သံသတ္တုကြမ်းများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ပထမအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော်(၁၂) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး(၂၅)ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၅)မှ ဒေါက်တာဌေးဝင်း၏ ထူးကြီးမြို့မှ မြန်အောင်မြို့နယ် ဘန်သွေးကုန်းကျေးရွာ(ပုသိမ်-မုံရွာ ကားလမ်း)အထိ ၁၁ မိုင် ရှည်လျားသည့် မြန်မာ့မီးရထားမှ အသုံးမပြုတော့ဘဲ သံလမ်းများလည်း ဖြုတ်သိမ်းပြီးဖြစ်သည့် လမ်းတစ်လျှောက် ကားလမ်းအဖြစ် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်သိန်းက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ ထူးကြီးမြို့မှ မြန်အောင်မြို့နယ် ဘန်သွေးကုန်းကျေးရွာ(ပုသိမ်-မုံရွာ ကားလမ်း)အထိ ဖောက်လုပ်ထားသော ထူးကြီးသပြေပင်တောင် ကျောက်မိုင်းလမ်းမြောင်သည် စုစုပေါင်း သံလမ်းအရှည် ၁၂ ဒဿမ ၆၃ မိုင်ရှိပါကြောင်း။ ထူးကြီး သပြေပင်တောင်

ကျောက်မိုင်းအတွင်း ကျောက်ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် ဧရိယာသည် ကညင်ဆည်အတွင်း ကျောက်ပြီး ရေမြုပ်ဧရိယာတွင် ပါဝင်သွားသဖြင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း ကျောက်ဆက်လက်ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်း မရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ လမ်းမြောင်ရထားသံလမ်း ၁၂ ဒဿမ ၆၃ မိုင်ရှိသည့်အနက် ကြီးကြပ်မှုလွယ်ကူသော ၁၀ မိုင်ကို ထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး ရေမြုပ်ဧရိယာအတွင်း ပါဝင်သွားသော ၂ ဒဿမ ၆၃ မိုင်ကို သံလမ်းများဖြုတ်သိမ်းခဲ့ပါကြောင်း။

မြန်မာ့မီးရထားအနေဖြင့် ပုသိမ်-ကြိုခင်းရထားလမ်းအတွက် လမ်းခင်းကျောက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး ဖောက်လုပ်ထားသော်လည်း ကျောက်ထုတ်လုပ်သော ဧရိယာသည် ရေမြုပ်ဧရိယာအတွင်း ကျောက်ပြီး အသုံးပြုနိုင်ခြင်း မရှိသောကြောင့် ယင်းလမ်းတစ်လျှောက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကားလမ်းအဖြစ် ပြုပြင်ဖောက်လုပ်ရန် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနက အဆိုပြုလာပါက မြန်မာ့မီးရထားအနေဖြင့် သံလမ်းများဖြုတ်သိမ်းကာ လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုစီမံ



ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဖုန်းမြင့်အောင် ဆွေးနွေးစဉ်။

ကိန်းများရေးရာကော်မတီ၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ် တတိယသုံးလပတ်ကုန်အထိ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထိုသို့ ဆွေးနွေးရာတွင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဦးဖုန်းမြင့်အောင်က ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာအရ မြင်းခြံသံမဏိစက်ရုံမှ တန်ချိန် နှစ်သိန်းထုတ်လုပ်ရန် လျာထားသော်လည်း ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းမရှိသည်ကို ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ မြင်းခြံသံမဏိစက်ရုံ ရပ်ဆိုင်းထားရသော်လည်း ပင်းပက်

သံမဏိစက်ရုံစီမံကိန်းကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြီးစီးမည့် ပင်းပက်သံမဏိစက်ရုံစီမံကိန်းမှလည်း မြင်းခြံသံမဏိစက်ရုံအတွက် သံသတ္တုကြမ်းများ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ပါကြောင်း၊ ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာအရ နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးမရှိဖြစ်နိုင်သည်ဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ယင်းစီမံကိန်းစက်ရုံများကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မြင့်တို့က ယုံကြည်မှုအပြည့်အဝရှိကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ရှင်းလင်းခဲ့သည်ကိုလည်း သိရှိရပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့်လည်း တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိသည့် စီမံကိန်းဖြစ်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ အကယ်၍ ယင်းစီမံကိန်းများ အောင်မြင်ခဲ့ပါက မြန်မာနိုင်ငံ၏ သံမဏိလုပ်ငန်းအတွက် တံခါးတစ်ချပ်ဖွင့်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြင့် ဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးပေါ်လွင်က နိုင်ငံတော်က တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ အချိုးညီညီတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးစေရန် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများကို အသုံးပြုလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကဏ္ဍ



ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးပေါ်လွင် ဆွေးနွေးစဉ်။

အလိုက်လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရများက တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ကုမ္ပဏီနှင့် ကန်ထရိုက်ရရှိသူများကို ကြီးကြပ်လုပ်ကိုင်စေလျက်ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် လုပ်ငန်းရရှိထားသော ကုမ္ပဏီနှင့် ကန်ထရိုက်များသည် လုပ်ငန်းအတွက် သတ်မှတ်ချုပ်ဆိုထားသော စာချုပ်ပါ စံချိန်စံညွှန်းအတိုင်းလုပ်ဆောင်မှု အားနည်းသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အစိုးရကဖွဲ့စည်းထားသော မြို့နယ်လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးရုံးနှင့် စစ်ဆေး

ရေးအဖွဲ့များရှိသော်လည်း စိစစ်မှုအားနည်းသည်ကိုလည်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဦးဖေသောင်းက အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့် ဦးဆောင်၍ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ရွှေနှင့် ကော်မတီဝင်များ သွားရောက်ခဲ့သော ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်နှင့် ရမည်းသင်းမြို့နယ်များတွင် မျက်စိရောဂါနှင့် အထွေထွေရောဂါ ကုသပေးခြင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စစ်တွေမြို့နယ်နှင့် သံတွဲမြို့နယ်ခရီးစဉ်များတွင် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခြင်းများနှင့် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး တောင်ပိုင်းခရိုင်(တွံတေး၊ ကော့မှူး၊ ကွမ်းခြံကုန်း) မြို့နယ်များတွင် လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး ကူညီဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အထွေထွေလှူဒါန်းခြင်းများပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာ (၆/၂၀၁၅)ကို လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ယင်းအစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကျောပိုးမှ

ဘန်ဒေါင်းအသင်းမှာ ပွဲစတင်ကတည်းက ဖိကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဧရာဝတီက ခံစစ်ပိုင်းကို အမှားအယွင်းမရှိကစားနိုင်ခဲ့၍ အခွင့်အရေးသိပ်မရခဲ့ပေ။ ပထမပိုင်းပြီးခါနီးမှ ဘန်ဒေါင်းအသင်း ရိုးစရခဲ့ပြီး အသင်းခေါင်းဆောင် အတက်ပင်က သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယပိုင်းတွင် ဧရာဝတီအသင်းက ချေပရိုးရရှိရန် တိုက်စစ်

အားမြင့်လာပြီး ၅၇ မိနစ်တွင် ဖွန်ဆီကာ၏ အဝေးကန်ချက်ဖြင့် ချေပရိုးပြန်လည်ရရှိခဲ့သည်။ သရေကျပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နှစ်သင်းစလုံးထိန်းကစားခဲ့သောကြောင့် သရေရလဒ်ဖြင့်သာ ပြီးဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုပွဲအပြီးတွင် ဘန်ဒေါင်းအသင်းက တစ်ပွဲပွဲစီ၊ တစ်ပွဲသရေ လေးမှတ်ရရှိထားပြီး ဧရာဝတီအသင်းက နှစ်ပွဲဆက် သရေကျကာ နှစ်မှတ်ရရှိထားသည်။



ဧရာဝတီနှင့် ဘန်ဒေါင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ကျောပိုးမှ

သက်ညှာသောအားဖြင့် လည်းကောင်း ဒေသအသီးသီးရှိ သက်ဆိုင်ရာမိဘများအားခေါ်ယူ၍ စနစ်တကျပြန်လည်အပ်နှံနိုင်ရေး ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ကျန်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများနှင့် တိုင်းပြည်မငြိမ်မသက်ဖြစ်စေရန် နောက်ကွယ်မှ ကြီးကြပ်လှုပ်ရှားသူများအား ပေးအားမြှောက်ပြုလုပ်သူများအား တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံကြီးသားပီသစွာ အခွန်ဆောင်တာပြည့်အကျိုးပါ

ရွှေတိဂုံအစည်းအဝေး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အတွက် တရုတ်ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဘဏ်မှ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးချေးယူငွေရယူမှု လွှတ်တော်ကအတည်ပြုဆုံးဖြတ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး(၂၄) ရက် မြောက်နေ့ကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ဥပဒေကြမ်း အစီရင်ခံစာနှင့် အစည်းအဝေးကြမ်း အစီရင်ခံစာတို့ကို အတည်ပြုကြောင်း ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာသော ပင်လယ်ကြောင်း အကောက်ခွန်အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့် ကုန်သွင်းကုန်အကောက်ခွန်အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီက ကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာများကို လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာသော မြန်မာနိုင်ငံစီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဥပဒေကြမ်းနှင့် ၁၉၅၄ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော် အထိမ်းအမှတ်များ(ဆင်ယင်ပြသမှု ကန့်သတ်ရေး) အက်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း တို့အား တစ်ပိုဒ်ချင်းစီ အလိုက် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ အတည်ပြုသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အတွက်



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်။

(သတင်းစဉ်)

တရုတ်ပို့ကုန် သွင်းကုန်ဘဏ် (EX-IM Bank of China) ထံမှ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးချေးငွေ ယူခွင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သနပ်ပင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဦး၊ ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်းလှိုင်နှင့် အလုံ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခိုင်မောင် ရည်တို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်စံမြင့်က ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်တွင်းလိုခြံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း တာဝန်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေရသည့် ဌာနတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူတို့၏ လူနေမှုဘဝလုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်

ရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတာဝန်များကို ယခုအချိန်အခါတွင် ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာဆောင်ရွက်နေရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းနေပါကြောင်း၊ တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားများ တိုးချဲ့လာသည့်အတွက် တစ်ဖက်တွင် လုပ်ငန်းသုံးအုပ်ချုပ်ရေး ယာဉ်များ၊ စက်ကိရိယာများနှင့် ရေယာဉ်များ လိုအပ်လာပါကြောင်း၊ လက်ရှိအသုံးပြုနေသည့် ယာဉ်စီးရေမှာ ၂၉၄၅ စီးသာရှိသည့်အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအရ ၆၉၃၃၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်လိုအပ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ချေးငွေရရှိပါက လုပ်ငန်းသုံးအုပ်ချုပ်ရေးယာဉ်များ၊ စက်ကိရိယာများနှင့် ရေယာဉ်များ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းယာဉ်များဖြင့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များ

အောင်မြင်ရေး၊ ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ မှုခင်းဖြစ်ပွားမှု ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ဖြစ်ပွားလာသည့် ပြစ်မှုများကို အချိန်မီဖော်ထုတ်နိုင်ရေး၊ ယခင်က ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ မြစ်ကြောင်းများ၏ လုံခြုံရေးစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယာဉ်များဝယ်ယူရာတွင်လည်း ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ တင်ဒါ စနစ်အသုံးပြု၍ ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ကို ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူ အတည်ပြုကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပြည်

ထောင်စု၏ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဥပဒေရေးရာဌာနမှ ဦးကျော်သာက လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းကို ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ခွန် ၅ ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ခံပြီး ယခုအခါ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ၂ ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ခံသွားမည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ပြောင်းလဲကောက်ခံမှု အခြေအနေများကိုလည်း သိရှိလိုပါကြောင်း၊ အခြားနိုင်ငံများတွင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကောက်ခံမှုများကို လေ့လာပြီး အမိန့်ကြော်ငြာစာများ ထုတ်ပြန်ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ အခွန်ကောက်ခံရာတွင် တိကျရှင်းလင်းသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးသည်။

ရေဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဦးက အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းသည် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဥပဒေဖြစ်စေရေး၊ နိုင်ငံအနေဖြင့် ရရှိသင့်သည့် အခွန်များရရှိပြီး နိုင်ငံသားများကလည်း ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေဘဲ လိုက်နာပေးဆောင်နိုင်ရေး၊ ယနေ့ချိန်အခါနှင့် လိုက်လျောညီထွေသော ဥပဒေဖြစ်ရေး၊ ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များ တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ပြည်ပပို့ကုန်တိုးတက်စေရေး၊ ပြည်တွင်း SME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသော ဥပဒေဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည့်အခါ အခွန်အကောက်ဥပဒေကြမ်းသည် နှစ်စဉ်ပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ်နေလျှင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများသည် အခက်အခဲများရှိနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ပြဋ္ဌာန်း ချက်အတိုင်းသာ ထားရှိစေလိုကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၉)မှ ဦးနေဝင်းထွန်းက အခွန်ထမ်းဆောင်ပေးထားခြင်းကြောင့် နိုင်ငံသားများသည် မိမိတို့ မိသားစုဘဝအတွက် အခွန်ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်အစောင့်အရှောက် ရရှိစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မိမိတို့ နိုင်ငံသားများသည် ခေတ်အဆက်ဆက်မှ ယနေ့အချိန်အထိ အခွန်ဥပဒေ၏ အခွင့်အရေးကို အကျိုးရှိစွာ ရယူအသုံးပြုမှုနည်းပါးခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အခွန်ထမ်းဆောင်မှုနည်းပါးပြီး အခွန်ယဉ်ကျေးမှုမရှိခဲ့ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခွန်ဥပဒေ အကူအညီစောင့်ရှောက်မှုကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ရဲရင့်စွာ ထူထောင်နိုင်ပြီး ပြည်သူများလုပ်ငန်းရှင်ဖြစ်လာနိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ကြီးမားသော အင်အားဖြစ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခွန်ရရှိမှုကို အဓိကထားဘဲ နိုင်ငံသားများ သက်သာချောင်ချိမှုကို အဓိကထားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခွန်ရာခိုင်နှုန်းများ လျော့ထားပေးစေလိုပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးသည်။ အစည်းအဝေးကို ညနေပိုင်းတွင် ရပ်နားလိုက်ပြီး အစည်းအဝေး (၂၅) ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၁၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအား အမျိုးသားလွှတ်တော်၌ ဆက်လက်ကြားနာဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအပေါ် ကြားနာခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဆွေးနွေးပွဲခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပပြီး အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအပေါ် အကြံပြုဆွေးနွေးလိုသည့် ပြည်သူလေးဦး၏ အကြံပြုချက်များအား ကြားနာခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်းကြားနာရာသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရီ၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးနှင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်

နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအပေါ် အကြံပြုဆွေးနွေးလိုသည့် ပြည်သူ ဦးခင်မောင်လွင်၊ ဦးထိန်လင်း၊ ဦးနေဝင်းအောင်၊ ဦးတင်မင်းကျော်နှင့် သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထိုသို့ ကြားနာခြင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌက ဥပဒေတစ်ခုပြုရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည့်သူများ၊ အကြံဉာဏ်ရယူနိုင်မည့် ပုဂ္ဂိုလ်များထံမှ ရရှိမည့် ကိုယ်ပိုင်အကြံဉာဏ်များနှင့် အတွေ့အကြုံများသည် ဥပဒေကြမ်းပြုရာတွင် လိုအပ်သည့် သွင်းအားစုများဖြစ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အားလုံးပါဝင်စေလိုသည့်အတွက် ဖေဖော်

ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်၍ စိတ်ကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်သည် ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုအား လက်ခံဆောင်ရွက်ရာတွင် လွှတ်တော်ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရပါကြောင်း၊ ဥပဒေတစ်ခုတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူ့အကျိုးရှိရန် စသည့် အချက်များကိုလည်း စဉ်းစားဆောင်ရွက်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဤဥပဒေကြမ်းသည် လေးလေးနက်နက် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရမည့် ဥပဒေဖြစ်သည့်အတွက် ပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ရပါကြောင်း၊ ယခုတက်ရောက်လာသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များ၊ အကြံပြုချက်များသည် ဥပဒေကြမ်းအတွက် တန်ဖိုးရှိသည့် အထောက်အကူ

ဖြစ်စေမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဦးခင်မောင်လွင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တို့ကလည်း ခရီးသွားလာရေးသင်တန်းကျောင်းများ အ

သင်း၊ ဦးထိန်လင်း ဒါရိုက်တာ သိရိမြင့်မြတ်စိုက်ပျိုးရေးကုမ္ပဏီ၊ ဦးနေဝင်းအောင် စာရေးဆရာ (ဆဋ္ဌမမြောက် ထိလာ)နှင့် ဦးတင်မင်းကျော် သရုပ်ပြ(ငြိမ်း)နည်းပညာတက္ကသိုလ်

(လွိုင်ကော်)တို့က အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းအပေါ် မိမိတို့၏ သဘောထားအမြင်များကို ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ရှေးမှ

ဖွင့်တံခါးတစ်ခုနှင့် ရေထွက်ပေါက် (ESCAPE) တစ်ခုဆောက်လုပ်ကာ ရေကန် ကန်ပေါင်၏ထိပ်မှတ်နားပြင်တွင် ကတ္တရာခင်း၍ ကန်ပတ်လမ်းအဖြစ် အသုံးပြုခဲ့သည်။ မိတ္ထီလာကန်မှာ တိမ်ကောလာပြီး ရေလျှောင့်နိုင်မှုနည်းပါးလာသည့်အတွက် ရေပိုမိုသိုလှောင်နိုင်ရန် မိတ္ထီလာတောင်ကန်ရှိ ရေကျော်ခုံတစ်ခုကို ရေပိုမိုသိုလှောင်နိုင်ရန် တစ်ပေမြင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် လူးခင်းကြီး ရေပိုမိုသိုလှောင်မှုကို တစ်

ပေမြင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းတို့ကို ၂၀၀၅ ခုနှစ်က ဆည်မြောင်းဌာနက ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရေပမာဏ ၃၁၈၅ ဧကပေ ပြန်လည်ပိုမိုသိုလှောင်နိုင်သဖြင့် ရေပမာဏ ၂၄၈၆ ဧကပေ သိုလှောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိတ္ထီလာကန်မှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်သန့်သန့်ပိုမိုများပြားလာသဖြင့် မိတ္ထီလာကန်တိမ်ကောမှု လျော့နည်းလာစေရန်၊ ရေကြီးနစ်မြုပ်ခြင်းများမှ ကာကွယ်ရန်၊ ရေပိုမိုသိုလှောင်မှုများ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် ရေကူပေးနိုင်ရန်အတွက် မိတ္ထီလာကန်အတွင်း အဓိက ရေဝင်ချောင်းဖြစ်သည့်

မုန်တိုင်ချောင်းပေါ်တွင် မုန်တိုင်ရေလျှောင့်တစ်ခုကို ၁၉၆၅ ခုနှစ်က တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ မိတ္ထီလာကန်သို့ ရေကူးပေးရာတွင် ရေဆုံးရှုံးမှု နည်းပါးစေရန် မုန်တိုင်ရေလျှောင့်တစ်ခုမှ မိတ္ထီလာကန်သို့ ဆက်သွယ်သော ရေသွယ်မြောင်းကို ၁၉၉၁ ခုနှစ်က အုတ်မြောင်းအဖြစ် ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သည်။ ၎င်းအပြင် မုန်တိုင်တစ်ခုအတွင်း သန့်သန့်ပိုမို လျော့နည်းစေရန်၊ ပိုမိုရေထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် မုန်တိုင်ရေလျှောင့်တစ်ခုအား ရေကူပေးရန် မုန်တိုင်တစ်ခု၏အထက်တွင် ရှမ်းမငယ်ရေလျှောင့်တစ်ခုကို ၂၀၀၇ခုနှစ်

က ထပ်မံတည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။ မိတ္ထီလာကန်ကြီးကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုပြင်ဆင်သည့်အားဖြင့် သဲသိုလှောင်ကန်ကြီးမှာ သဲနုနုပိုမိုသိုလှောင်နိုင်သည့်အပြင် တိမ်ကောလာသည်။ မိတ္ထီလာမြောက်ကန်ကြီး ပြန်လည်ပြုပြင်ရန်အတွက် အဓိကငွေလိုသည် အချိန်လိုသည်၊ နည်းပညာလိုသည်၊ စက်အင်အားလိုသည်။ မိတ္ထီလာ မြောက်ကန်အတွင်း တူးဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် နန်းဖမ်းဆည် ၁၉ ခုတည်ဆောက်နိုင်

ရန်အတွက် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ရန်ပုံငွေ တွက်ချက်တောင်းခံကာ ရန်ပုံငွေပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပထမအကြိမ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ဦးမြင့်သန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။ မိတ္ထီလာကန်ကို စီးဝင်သည့် မုန်တိုင်ချောင်းသည် မြောက်ကန်မှတစ်ဆင့် တောင်ကန်သို့ စီးဝင်သည်။ မြောက်ကန်တွင် သဲနုနုပိုမိုသိုလှောင်မှုကြောင့် တူးဖော်ရမည့်သဲနုနုပမာဏ ခန့်မှန်းတိုင်းတာတွက်ချက်မှုအရ ကျင်း

ပေါင်း ၂၇ ဒသမ ၆ သိန်းကျော်ခန့် တူးဖော်ရမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းကလည်း ရေဝင်ချောင်းတစ်လျှောက်ရှိ သဲနုနု ၈ ဒသမ ၆ သိန်းကျော်ခန့် တူးခြင်းနှင့် နန်းဖမ်းဆည်တစ်ခုတည်ဆောက်နေသည်။ မိတ္ထီလာမြောက်ကန် သဲနုနုတူးဖော်သည့်လုပ်ငန်းများကို ယခုအခါ စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် သဲနုနုကျင်းပေါင်း ၂၆၆၇၈ ကျင်း တူးဖော်နေသည်။ မိတ္ထီလာမြောက်ကန်ကြီး အမြန်ဆုံး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အတွက် မြို့လူထု မှာဝမ်းသာမဆုံးရှိကြောင်း

ပြည်တွင်းသတင်း

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုသူ ၅၉၇၇၆၈ ဦးရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး၌ တစ်ပြိုင်တည်း စတင်ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာစာဘာသာရပ်ဖြေဆိုမှုတွင် စာရင်းရှိ ဖြေဆိုသူ ၅၉၇၇၆၈ ဦး၊ ဖြေဆိုမှု ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပျက်ကွက်မှုရာခိုင်နှုန်းတို့မှာ ကျင်းပပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၂၇၄၀၂ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၂၅၇၈၈ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၆၀၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၁၁ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။

ကယားပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၄၅၁၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၄၂၈၁ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၂၃၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၇၃၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၂၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ကရင်ပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၂၆၈၂ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၁၉၅၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၅၇၂ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၂၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၇၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ချင်းပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၁၀၉၄၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၉၆၃၉ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၂၉၅ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၈၈ ဒသမ ၁၆ ၊ ပျက်ကွက် ၁၁ ဒသမ ၈၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၈၀၀၇၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၇၆၆၇၂ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၃၄၀၇ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၅ ဒသမ ၇၅ ၊ ပျက်ကွက် ၄ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၁၃၆၀၀ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၂၉၄၄ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၆၅၆ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၅ ဒသမ ၁၈ ၊ ပျက်ကွက် ၄ ဒသမ ၈၂ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ပိုင်း)တွင် စာရင်းရှိ ၃၁၇၉၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၃၁၀၀၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၇၉၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၃၆ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၆၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ပိုင်း)တွင် စာရင်းရှိ ၁၉၈၆၃ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၈၆၉၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၁၆၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၁၂ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၈၈ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၅၉၃၅၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၅၆၈၇၂ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၂၄၈၆ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၅ ဒသမ ၈၁ ၊ ပျက်ကွက် ၄ ဒသမ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၉၁၂၆၇ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၈၇၂၀၁ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၄၀၀၆၆ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၅ ဒသမ ၅၄ ၊ ပျက်ကွက် ၄ ဒသမ ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

မွန်ပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၁၉၀၂၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၈၁၇၀ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၈၅၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၉၅ ဒသမ ၄၉ ၊ ပျက်ကွက် ၄ ဒသမ ၅၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် စာရင်းရှိ ၃၁၆၅၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၂၉၄၈၀ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၂၁၇၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၃ ဒသမ ၁၃ ၊ ပျက်ကွက် ၆ ဒသမ ၈၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၁၀၆၁၆၇ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၉၉၀၄၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၇၁၂၂ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၃ ဒသမ ၂၉ ၊ ပျက်ကွက် ၆ ဒသမ ၇၁ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တွင် စာရင်းရှိ ၂၂၃၀၄ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၂၀၉၆၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၃၃၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၁၀ ၊ ပျက်ကွက် ၆ ဒသမ ၀၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တွင် စာရင်းရှိ ၁၄၉၀၅ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၄၁၂၂ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၇၉၃ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၆၈ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၃၂ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တွင် စာရင်းရှိ ၃၉၀၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၃၆၅၀ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၂၅၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၃ ဒသမ ၃၇ ၊ ပျက်ကွက် ၆ ဒသမ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် စာရင်းရှိ ၆၅၃၇၃ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၆၁၉၃၅ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၃၄၀၃၈ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၇၄ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။

နေပြည်တော်တွင် စာရင်းရှိ ၁၇၃၆၆ ဦး၊ ဖြေဆိုသူ ၁၆၃၅၉ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၁၀၀၇ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့် ရာခိုင်နှုန်း ၉၄ ဒသမ ၂၀ ၊ ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် စာရင်းရှိ ၆၃၂၂၀၉ ဦး၊ ဖြေဆိုသူပေါင်း ၅၉၇၇၆၈ ဦး၊ ပျက်ကွက် ၃၄၄၄၁ ဦး၊ ဖြေဆိုသည့်ရာခိုင်နှုန်းအနေဖြင့် ၉၄ ဒသမ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပျက်ကွက် ၅ ဒသမ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



အထက(၁)ကြည့်မြင်တိုင်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအပြီး ပျော်ရွှင်စွာထွက်လာကြသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် လာရောက်ကြည့်ရှုသော မိဘများကို တွေ့ရစဉ်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စတင်ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာစစ်ဌာနပေါင်း (၁၃၅၅)ခုနှင့် နိုင်ငံရပ်ခြားရှိ မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးများ၌ ဖွင့်လှစ်ထားသော စာစစ်ဌာန (၂၁)ခု စုစုပေါင်း စာစစ်ဌာန (၁၃၇၆)ခုတို့၌ တစ်ပြိုင်တည်း စတင်ကျင်းပရာ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖြေဆိုကြသည်။

၂၀၁၅ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုသူများအနက် ရန်ကင်းပြည်သူ့အထက(၁)၊ စာစစ်ဌာန၌ ရှစ်ဦး၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ ခြောက်ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)တွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ နှစ်ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်တွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ တစ်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အရှေ့ပိုင်း)တွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ ငါးဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ လေးဦး၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် ဆေးရုံစာစစ်ဌာန၌ နှစ်ဦးတို့ ပါဝင်ဖြေဆိုကြသည်။

အလားတူ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအင်းစိန်မြို့နယ် အထက(၁)၊ စာစစ်ဌာနတွင် မျက်မမြင် ၁၄ ဦး၊ ကြည့်မြင်တိုင် မြို့နယ်အထက(၂)စာစစ်ဌာနတွင် မျက်မမြင် ခြောက်ဦး၊ ဒဂုံမြို့နယ်

အထက(၂)စာစစ်ဌာနတွင် ဆွဲအနားမကြားသုံးဦး၊ ဒဂုံမြို့နယ် အထက(၃) စာစစ်ဌာနတွင် ဆွဲအနားမကြား(၁၂) ဦးတို့ ဖြေဆိုကြသည်။

ထို့အတူ ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းဖြေဆိုမှုအနေဖြင့် အင်းစိန်မြို့နယ် အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင်(၁)ဦး၊ အင်းစိန်မြို့နယ် အထက(၄)စာစစ်ဌာနတွင်တစ်ဦး၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦး၊ ကျောက်တန်း မြို့နယ်အထက(၂) စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် အထက(၈)စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦး၊ သယ်ဇံကျွန်းမြို့နယ် အထက(၄)စာစစ်ဌာနတွင်တစ်ဦး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်အထက(၂) စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦး၊ တာမွေမြို့နယ် အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင်တစ်ဦး၊ တာမွေမြို့နယ် အထက(၃) စာစစ်ဌာနတွင် နှစ်ဦး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) အထက(၂) စာစစ်ဌာနတွင်တစ်ဦး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦး၊ ဗဟန်းမြို့နယ် အထက(၁) စာစစ်ဌာနတွင် တစ်ဦးတို့ ဖြေဆိုကြသည်။

ထို့ပြင် ဗဟိုအကျဉ်းထောင် စာစစ်ဌာနတွင် (အကျဉ်းသား၊ အချုပ်သား) စာဖြေသူ ၁၇ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ပြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)

အထက(၁)စာစစ်ဌာနတွင် ကွန်ပျူတာဖြင့် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသည့် မသန်စွမ်းကျောင်းသူတစ်ဦးရှိကာ ယင်းကျောင်းသူအား အချိန်ပိုမိနစ် (၃၀) ပေး၍ ဖြေဆိုခွင့်ရသည်။

အထူးကိစ္စအနေဖြင့်လောက်ကိုင်ဒေသ တိုက်ပွဲရှောင်စာဖြေသူများအတွက် လားရှိုးမြို့နယ်တွင် ၆၁ ဦး၊ ကွမ်းလုံမြို့နယ်တွင် ၃၉ ဦး၊ နမ့်တူမြို့နယ်တွင်တစ်ဦး၊ တန့်ယန်းမြို့နယ်တွင် တစ်ဦး၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင်သုံးဦး၊ ကျိုက်မောမြို့နယ်တွင် နှစ်ဦး၊ ကန်ဘလူမြို့နယ်တွင်တစ်ဦးနှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တွင် တစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၉ ဦးဖြေဆိုရန် ဆက်သွယ်စီစဉ်ပေးခဲ့သည်။ လားရှိုးမြို့နယ်တွင် ဖြေဆိုသည့် ၆၁ ဦးအနက် လေးဦးမှာ ပျက်ကွက်ပြီး ကျန်စာစစ်ဌာနများတွင် စာရင်းရှိ အားလုံးဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပထမနေ့ မြန်မာစာဘာသာကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ စာစစ်ဌာနပေါင်း ၁၃၅၅ ခု၌ စာရင်းသွင်းအင်အား ၆၃၂၂၀၉ ဦး ရှိသည့်အနက် ၅၉၇၇၆၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုလျက်ရှိရာ ဖြေဆိုသူအင်အား ၉၄ ဒသမ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အေးချမ်းစွာဖြေဆိုလျက်ရှိ



တာချီလိတ်

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများကို မတ် ၁၁ ရက်က စတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတစ်ပြိုင်နက် ဖြေဆိုလျက်ရှိရာ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲဖြေဆို

ကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စာစစ်ဌာနကို အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (တာချီလိတ်)နှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (တာလေ)တို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရာ တာချီလိတ်စာစစ်ဌာနသို့ အထက (တာချီလိတ်)၊ အထက(ဆန်ဆိုင်)၊ အထက (ဟောင်လိတ်)၊ အထက (ဝန်နက်)၊ အထက(မိုင်းကိုး)နှင့် ရွှေမဟာကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်းနှင့် ပြင်ပဖြေဘော်ဒါဆောင်များမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအပါအဝင် ၆၇၀ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြပြီး တာလေစာစစ်ဌာနသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစာစစ်ဌာနများတွင် စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ကျန်းမာရေး၊ လုံခြုံရေး၊ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြေဆိုနိုင်ရေးတို့အတွက် တာချီလိတ်ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်ဝင်း၊ ရွှေ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်း၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးစိန်ထွန်းလှနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အဖွဲ့ အစည်းများက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မောင်ယဉ်ကျေး

ညောင်လေးပင်

၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကိုပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ်တွင် မတ် ၁၁ ရက်မှစတင်၍ ဖြေဆိုနေပြီဖြစ်ရာ ယနေ့မြန်မာစာဖြေဆိုသောနေ့တွင် ညောင်လေးပင်မြို့နယ်အနေဖြင့် စာဖြေဌာန ခုနစ်ခုဖြစ်သော အထက(၁)ညောင်လေးပင်၊ အထက(၂)ညောင်လေးပင်၊ အထက(ခွဲ)ညောင်လေးပင်၊ အထက(၁)ပြန်တန်ဆာ၊ အထက(၂)ပြန်တန်ဆာ၊ အထကပိန်းလှပင်၊ အထက မဒေါက်တို့တွင် စာဖြေသူ ကျောင်းသား ၁၃၂၇ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၁၆၇၇ ဦး စုစုပေါင်း ၃၀၀၄ ဦး အေးချမ်းစွာ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြကြောင်း သိရသည်။

ခင်အောင်လှိုင်(ညောင်လေးပင်)

ဖြူး

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ်တွင် မတ် ၁၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဖြူးမြို့တွင် စာစစ်ဌာန နှစ်ခု၊ ကညွတ်ကွင်းမြို့တွင် စာစစ်ဌာနနှစ်ခု၊ ဇေယျဝတီမြို့တွင် စာစစ်ဌာနတစ်ခုနှင့် ညောင်ပင်သာတွင် စာစစ်ဌာနတစ်ခု၊ စာစစ်ဌာနပေါင်း ခြောက်ခု၊ မြို့နယ်များအတွင်းရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၂၈၉၄ ဦးတို့က မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ စတင်၍ မိမိတို့ဖြေဆိုခွင့်ရစာစစ်ဌာနများသို့ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အေးချမ်းစွာ လာရောက်ဖြေဆိုနေကြပြီးဖြစ်သည်။

မြင့်ဦး(ဖြူး)

သီပေါ

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲကို မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) သီပေါ စာစစ်ဌာနသုံးခု၌ စတင်ကျင်းပရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြသည်။

အမှတ် (၁) အထက စာစစ်ဌာနတွင် အတွဲ(၁)နှင့် အတွဲ(၇)ကို ၆၈၄ ဦး၊ အထက်တန်းကျောင်းခွဲလ(၂)တွင် အတွဲ(၁)နှင့် (၂)ကို ၉၅ ဦး၊ နန်လန် အထက စာစစ်ဌာနတွင် အတွဲ(၁)၊ အတွဲ(၂)နှင့် အတွဲ(၇)ကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၁၅ ဦးဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း မြို့နယ်စာစစ်ဌာန

သုံးခုတွင် ၈၉၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြသည်။

စာမေးပွဲဖြေဆိုကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ လုံခြုံရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြားလိုအပ်ချက်များကို မြို့နယ်ပညာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးတင်ဇော်၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ခင်မမလတ်၊ စာမေးပွဲကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများက ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးကြသည်။

စာဖြေကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် စာစစ်ချိန်စေ့သည်အထိ ဖြေဆိုကြပြီး စာစစ်ခန်းမှ ပျော်ရွှင်စွာ ထွက်ခွာလာကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)



ပြည်တွင်းသတင်း

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ပညာတော်သင်ဆု အမည်စာရင်းထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာတော်သင်ဆုအတွက် ပထမအသုတ်လူတွေ့ဖြေဆိုရမည့်သူ ၁၄၂ ဦးနှင့် ဒုတိယအသုတ်လူတွေ့ဖြေဆိုရမည့် ၁၇၂ ဦးတို့၏ အမည်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ပညာတော်သင်ဆုအတွက် အရည်အချင်းစစ်စစ်မေးပွဲဖြေဆိုခဲ့သူများအနက် IELTS အဆင့် 6.5 နှင့် အထက်ရှိသူများအား Aptis Test အဆင့် 'C' ဖြင့် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ ၁၄၂ ဦးအား ပထမအသုတ်လူတွေ့စစ်ဆေးပြီးလိုအပ် သည့်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အလားတူပင် IELTS 5.0 နှင့် 6.5 အကြားအဆင့်နှင့် ညီမျှသော Aptis Test အဆင့် 'B2' ရရှိသူ ၇၃၆ ဦးတွင် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ ၁၇၂ ဦးအား ဒုတိယအသုတ် လူတွေ့ဖြေဆိုရမည့်သူများအဖြစ် အမည်စာရင်း ထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အဆင့် B2 ရရှိသူ ၇၃၆ ဦးအနက်မှ တတိယ အသုတ်လူတွေ့ဖြေဆိုရမည့်သူ ၅၆၄ ဦး၏ အမည်စာရင်းကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သော <http://www.myanmar-education.edu.mm> တွင် ထုတ်ပြန်ထားပြီး ဖြစ်ကာ အသိပေးကြေညာချက်များကို အဆိုပါ Website တွင် ဆက်လက်ဖော်ပြထားမည်ဖြစ်သည်။

အမည်စာရင်းပါကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် နောက်ဆုံးအခြေအနေကို ဖြည့်စွက်ထားသော ကိုယ်ရေး မှတ်တမ်းပုံစံများကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန Website တွင် ရယူကာဖြည့်စွက်လျက် Pdf.Format ဖြင့် scholarmm 2015 @ gmail.com သို့ ၂၀-၃-၂၀၁၅ ရက်နေ့ မတိုင်မီပေးပို့ရန် ကြေညာထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အေးချမ်းစွာဖြေဆိုလျက်ရှိ

ကျောင်းသား

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းခရိုင် ကော့သောင်းမြို့တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မတ် ၁၁ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယှဉ်ပြိုင် အေးချမ်းစွာ စတင်ဖြေဆိုကြသည်။

အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ကော့သောင်းမြို့နယ်အတွင်း အထက(၁) စာစစ်ဌာနနှင့် အထက(၂)စာစစ်ဌာနတို့တွင် ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပြီး စာစစ်ဌာနနှစ်ခုစလုံးတွင် ကျောင်းဖြေ အလွတ်ဖြေ နှစ်မျိုးစလုံး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြရာ ကော့သောင်းမြို့နယ် အနေဖြင့် ကျောင်းတွင်းမှ ဖြေဆိုရန် စာရင်းရှိ ၅၅၅ ဦးအနက်မှ ၄၉၆ ဦးလာရောက် ဖြေဆိုကြပြီး ၁၉ ဦး ပျက်ကွက်ပြီး အလွတ်ဖြေဆိုရန်



စာရင်းရှိ ၃၄၉ ဦးအနက် ၃၁၆ ဦး လာရောက်ဖြေဆို ကြ၍ ပျက်ကွက်သူ ၃၃ဦး ဖြစ်သည်။ ကော့သောင်းမြို့နယ် အနေဖြင့် စုစုပေါင်း ဝင်ရောက်

ဖြေဆိုသူ ၈၁၂ ဦး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကော့သောင်း ခရိုင်တစ်ခုလုံး အနေဖြင့် ဖြေဆိုမှုနှစ်မျိုးစလုံး တွင်

ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်း သူမှာ ၁၁၄၄ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး(iprd)

မုန့် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် စတင် ကျင်းပသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် မွန်ပြည်နယ် မုန့်မြို့ အထက(၁) အထက(၂)အထက(၃)နှင့် ကမာဝက် အထက စာစစ်ဌာနလေးခုတို့၌ ဖြေဆို

ရန် စာရင်းပေးသွင်းထားသူ ၁၉၀၅ ဦးအနက် ၄၇ ဦး ပျက်ကွက်ကာ စုစုပေါင်း ၁၈၅၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆို ခဲ့ကြသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ စာမေးပွဲဖြေဆိုနိုင်ရေး

အတွက် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်း အကျိုးတော်ဆောင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရပ်ကွက် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်း ဝင်များက လိုအပ်သည့်များကို ကူညီ ပံ့ပိုးပေးခဲ့ကြသည်။

ယမန်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တွင် မုန့်မြို့နယ် စာစစ်ဌာနသုံးခု၌ ဖြေဆိုသူ ၁၅၂၈ ဦးအနက် ခြောက် ဘာသာဂုဏ်ထူးနှစ်ဦး အပါအဝင် ၉၁၈ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုချစ်(မုန့်)

မာဘိမ်း ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်ခရိုင် မာဘိမ်းမြို့နယ်၌ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို မာဘိမ်း

အထကနှင့် ငါးအိုးအထက စာစစ် ဌာနနှစ်ခု၌ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက စတင်ကျင်းပလျက်ရှိရာ စာရင်းသွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၅၅ ဦး ရှိပြီး ၅၃၀ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆို

သဖြင့် ၉၅ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်းနှင့် အေးချမ်းစွာဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဖြေဆို လျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်ခဲ့ ရသည်။ (မြို့နယ် ဖြန့်/ဆက်)



မိတ္ထီလာ မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက စတင်ကျင်းပသည့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြောင်း သိရသည်။ မိတ္ထီလာ၌ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ စာဖြေဌာန ကိုးခုဖွင့်လှစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၅၄၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ဖြေဆို ကြကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



ဖျာပုံ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပလျက် ရှိသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဖျာပုံမြို့နယ်အတွင်း မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ သုံးထောင်ကျော် ဝင်ရောက် ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖျာပုံမြို့နယ်

အတွင်း၌ အထက(၁)၊ (၂)၊ (၃) စာစစ်ဌာနများအပါအဝင် ကျိုက္ခမန်း၊ ကျိုကျိုက်၊ အမာ၊ ဒေါ်ငြိမ်း စသည့် စာစစ် ဌာနများတွင် မတ် ၁၁ ရက်၊ မြန်မာစာဘာသာရပ် ဖြေ ဆိုရာ တစ်မြို့နယ်လုံး စာရင်းရှိ ၃၅၁၁ ဦး အနက် ၃၂၆၇ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုလျက်ရှိကြောင်း ဖျာပုံမြို့နယ် ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

သူစာနယ်(ဖျာပုံ)

Advertisement for LMA (Lung Tea) featuring a teapot and text describing its benefits for various ailments like cough and asthma.

Advertisement for UNIQUE STAR TRAVELS & TOURS listing travel packages to destinations like Bagan, Mandalay, and Myanmar, with prices and dates.

Advertisement for GOLDEN STAR featuring a list of products and their prices.

ပြည်တွင်းသတင်း

ရတနာပုံတူသိုလ်အတွင်း ခွင့်ပြုချက်ရယူခြင်းမရှိဘဲ လမ်းလျှောက်ဆန္ဒဟေထုတ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရတနာပုံ တက္ကသိုလ် ဗကသပတ္တမြား အောင်ဆန်း ဦး ၂၂ နှစ် စတုတ္ထနှစ်(ရူပဗေဒ)(၁) ဦးအောင်ဆန်းဝင်း အလယ်ပန်းတိမ် ရပ် အမရပူရမြို့နေသူ ဦးဆောင်သည့် အင်အား ၁၆ ဦးခန့်သည် ယနေ့နံနက်

၉ နာရီခွဲခန့်က ရတနာပုံတက္ကသိုလ် သို့ရောက်ရှိစုဝေးခဲ့ပြီး လက်ပံတန်း ဖြစ်စဉ်အပေါ် ရှုတ်ချကြောင်း ဦးအောင်ဆန်းဝင်း အလယ်ပန်းတိမ် လက်ကိုင်စပီကာဖြင့် အော်ဟစ်ပြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်း ခွင့်ပြုချက်ရယူ ခြင်းမရှိဘဲ လမ်းလျှောက်ဆန္ဒပြ

ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့အား ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာအောင်မင်း နှင့်အဖွဲ့က တွေ့ဆုံပြီး ဖြေလျှော့ ပြောဆိုခဲ့သော်လည်း မရရှိဘဲ ၎င်းတို့ က ကျောင်းသားများ ပူးပေါင်းပါဝင် စီတန်းလှည့်လည်ရေး လှုံ့ဆော် ပြောကြားခဲ့ကြပြီး နံနက် ၁၁ နာရီ ခန့်တွင် လူစုခွဲသွားခဲ့ကြောင်း ပြည်ထဲ ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိ သည်။

(သတင်းစဉ်)



ခေါ်ယူစစ်မေးခဲ့သည့် သံဃာ ၁၀ ပါးတို့အား သက်ဆိုင်ရာဒေသကျောင်းအသီးသီးသို့ ပြန်ခွင့်ပြု

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

မတ် ၁၀ ရက်က ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး လက်ပံတန်းမြို့၌ အမျိုးသားပညာ ရေးဥပဒေကို ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြသည့် သပိတ်စစ်ကြောင်းတွင် သံဃာ ၁၀ ပါး ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ခေါ်ယူစစ်မေးခဲ့သည်။

ပခုက္ကူမြို့ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး

သံဃာ ၁၀ ပါးမှာ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသ ကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဏ္ဏားတိုင်းဒေသကြီး

(သတင်းစဉ်)

ပိုင်ယာကြိုးဟောင်းများ အပူလွန်ကဲရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

မတ် ၁၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်က ကျောက်တံတားမြို့နယ် ပန်းဆိုးတန်းလမ်း တိုက်အမှတ် ၁၄၈/၁၅၀/၁၅၂ မြေညီထပ်ရုံ TOSHIBA Show Room အတွင်း မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မီးလောင်ရသည့် အကြောင်းမှာ မျက်နှာကြက်အတွင်း ပိုင်ယာကြိုးများ အပူလွန်ကဲရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား ရကြောင်း မီးငြိမ်းရေးအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး

၏ပြောပြချက်အရ သိရသည်။ မီးလောင်ရာသို့ မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင်မိုးဦးဆောင်သော သန္ဓေ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅၁ ဦး၊ အရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၉ ဦး၊ ကြက်ခြေနီ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀၀ တို့က လာရောက် ငြိမ်းသတ် အကူအညီပေးကြသည်။ အဆိုပါမီးလောင်မှု၌ အခင်း ဖြစ်ပွားပြီး မိနစ်အနည်းငယ်မှာပင် မြို့နယ်ပေါင်းစုံမှ မီးသတ်ယာဉ်များ

ရောက်ရှိလာပြီး မီးငြိမ်းသတ်မှုကြောင့် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် မီးထိန်းနိုင်ခဲ့ကာ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၄၀ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ ယင်းမီးလောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ အနီးဝန်းကျင်ရှိ မျက်မြင်ပြည်သူ တစ်ဦးက "မီးလောင်တာ အထဲထဲ လှိုက်ပြီး လောင်နေတယ်နဲ့တုတယ်။ စပြီးလောင်ကတည်းက မီးခိုးတွေပဲ အထွက်နေတာ၊ မီးတောက်ကိုမြင်ရ တဲ့။ မီးလောင်တာကြာပေမယ့်

ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကူးမလောင်သွားဘူး" ဟု ပြောပြသည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် သေဆုံးမှုနှင့်ကြီးမားသည့် ထိခိုက်မှု တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ဝင်းလေးနှင့် မောင်စိန်လွင် (မြန်မာ့အလင်း)

တိုရိုဘာ လျှပ်စစ်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင် မီးလောင်နေမှုကို မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ မီးငြိမ်းသတ် နေစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)



Advertisement for NEW MOTION TRAVELS & TOURS. It features a list of travel packages for April, including tours to the USA, Europe, and other international destinations. The company is located at No. 19, Kyau Taw Road, Sanchaung, Yangon.

Advertisement for a travel agency or tour operator. It lists various travel packages and contact information, including a phone number: 380141, 241863, 09 43043109, 09 73251422.

Advertisement for a project related to energy efficiency and renewable energy. It mentions the ASEAN Centre for Energy (ACE) and the Energy Efficient Building (EEB) project. The project aims to improve energy efficiency in buildings and promote the use of renewable energy sources.

Advertisement for a tender process. It states that the tender is for the purchase of printer cartridges, fax cartridges, copier toner, and paper. The tender is open to all interested parties.

Advertisement for a tender process. It states that the tender is for the purchase of printer cartridges, fax cartridges, copier toner, and paper. The tender is open to all interested parties.

Advertisement for a business or service. It features a logo and some text, but the details are not clearly legible.

Advertisement for a business or service. It features a logo and some text, but the details are not clearly legible.

ပြည်တွင်းသတင်း

နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို သက်စွန့်ကြိုးပမ်း ထမ်းရွက်နေသော တပ်မတော်သားများအား အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေး တာဝန်များကို သက်စွန့်ကြိုးပမ်း ထမ်းရွက်နေကြသော တပ်မတော် သားများအား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပဉ္စမအကြိမ် အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး စစ်ဌာနချုပ် အနော်ရထာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ အလှူငွေပေးအပ်ပွဲသို့ တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထွန်းထွန်းနောင်၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့

များ၊ အရာရှိစစ်သည် မိသားစု များ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ လှူဒါန်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တိုင်း အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင် များ၊ ပရိတ်တအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်း ခွန်နောင်က “ကျွန်တော်တို့ အသင်း အနေနဲ့ ဒီနေ့တွေ့ကျပ်သိန်း ၃၀ လာလှူတာပါ။ နိုင်ငံတော်တာဝန် တွေကို သက်စွန့်ဆဲဖျား ထမ်းဆောင် နေကြတဲ့ တပ်မတော်သားတွေနဲ့ သူတို့ရဲ့ မိသားစုတွေကို ကိုယ်ချင်း စာစိတ်နဲ့ အခုလို လှူဒါန်းဖို့ ဖြစ်လာ တာပါ” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင်

စေတနာရှင် အလှူရှင်များက စုစု ပေါင်း အလှူငွေကျပ် ၁၂၄၉၄၅၀၀၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ နှင့် ငွေကျပ် ၄၆၄၄၄၀၀ တန်ဖိုးရှိ ကုန်ပစ္စည်းများအား အသီးသီးပေး အပ်လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းထွန်းနောင်က လက်ခံရယူပြီး အလှူရှင်များကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေး တာဝန်များကို သက်စွန့်ကြိုးပမ်း ထမ်းရွက်နေကြသော တပ်မတော် သားများအား ဂုဏ်ပြုသောအား ဖြင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်သို့ နေ့စဉ် အဆက်မပြတ် လာရောက်လှူဒါန်း လျက်ရှိရာ ပထမအကြိမ် လှူဒါန်း သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်မှ ယနေ့ အထိ လှူဒါန်းရရှိငွေ စုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၉၆၁၇၀၆၈၀၀၊ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၇၄၃၀၊ စင်ကာပူဒေါ်လာ ၃၀၀၊ ထိုင်းဘတ်ငွေ ၁၀၀၀ နှင့် ကုန်ပစ္စည်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၇၅၀၆၃၃၂၀ ရှိပြီ ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ သိရ သည်။

သတင်း/ဓာတ်ပုံ-လေလင်း



မောင်းနှင်ခွင့်မရှိယာဉ်နောက်လိုက် ယာဉ်တက်မောင်းရာမှ အရှိန်မထိန်းနိုင်သည့် တော်ဝင်ကား လမ်းလယ်တုံးများကိုတိုက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမ ကြီး မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၂၉/၁) နှင့် (၁၂၉/၂)အကြား အုတ်တွင်းမြို့နယ် ဗောဓိကုန်းအမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်း ပိုင်နေရာ၌ ယမန်နေ့ ည ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ က ယာဉ်မတော်တဆမှု ဖြစ်ပွားသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နေပြည်တော်မှ ရန်ကုန်သို့ အောင်နွယ်ဦး (ယာဉ် နောက်လိုက်)မောင်းနှင်လာသော 6L/--- တော်ဝင်ခရီးသည်တင် မှန်လုံ ယာဉ်မှာ ရှေ့မှကားလေးကို ကျော် တက်ရာမှ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်း လယ်ကျွန်း ကာရံထားသော ကပ်တုံး ၁၅ တုံးကို တိုက်မိပြီးနောက် Under Pass တံတားပေါင်အစပ်၌ ရပ်တန့် ကာ ယာဉ်မောင်းသူနှင့် ယာဉ်မောင်း ခွင့်ပြုခဲ့သူတို့နှစ်ဦးမှာ ထွက်ပြေးသွား ခဲ့သည်။ တော်ဝင်ခရီးသည်တင် မှန်လုံယာဉ်ပေါ်၌ ခရီးသည် အမျိုး သား ၁၅ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၀ စီးနင်း

လိုက်ပါခဲ့ပြီး ခရီးသည် ၃၅ ဦး အနက် မှ ဦးဆန်းအောင်ထွေး(၃၄နှစ်)နှင့် ဦးအောင်မင်းထွန်း(၃၃နှစ်) ခင်ပြိုမ်း ချမ်း (၂၇နှစ်)တို့ (မစိုးရိမ်ရ)ဒဏ်ရာ များ ရရှိခဲ့သည်။

အခင်းဖြစ်ပွားရာသို့ ဇီပင်သာ အမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်း၊ ဗောဓိကုန်း အမြန်လမ်းမကြီး ရဲစခန်း၊ အမြန်လမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ အမြန်လမ်းမကြီး ဆောက်လုပ်ရေး(လမ်းပြင်/ထိန်း)မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ရောက်ရှိကာ ဒဏ်ရာရသူများကို တပ်ဖွဲ့ပိုင် လူနာ တင်ယာဉ်ဖြင့် ဖြူးမြို့နယ် ဆေးရုံသို့ ကူညီပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ ယာဉ် မတော်တဆ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် 6L/--- တော်ဝင်ခရီးသည်တင် မှန်လုံ ယာဉ်မှာရှေ့လေကာမှန်ကွဲ၊ ရှေ့ ခေါင်းပိုင်းပိန်ချိုင့်၊ ဝဲ/ယာ ရှေ့မီးကွဲ၊ အတက် အဆင်းတံခါးပိန်ချိုင့်၊ မှန်ကွဲ၊ ဘော်ဒီယာဘက်ခြမ်း ပိန်ချိုင့်ပျက်စီး

ဆုံးရှုံးသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ယာဉ် မောင်းနှင်ခွင့်မရှိသူ တက်ရောက် မောင်းနှင်ရာမှ ယာဉ်မတော်တဆ ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွားသူ ယာဉ်မောင်း အောင်နွယ်ဦး (ယာဉ်နောက်လိုက်) နှင့် မောင်းနှင်ခွင့်မရှိသည့် ယာဉ် နောက်လိုက်အား တက်ရောက် မောင်းနှင်စေရာမှ ယာဉ်တိုက်မှု ဖြစ်ပွားစေသည့် ယာဉ်မောင်း သူခစိုး တို့ နှစ်ဦးအပေါ် ဥပဒေအရ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ရှိ သူများက အခင်းဖြစ်ရပ်စစ်ဆေးခြင်း၊ မြေပုံကြမ်းရေးဆွဲခြင်း၊ မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ သက်သေခံ ယာဉ်အား သိမ်းဆည်းခြင်းများ ပြုလုပ်ကာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင် လျက်ရှိသော ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ များကို ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရ သည်။

မျိုးဇေယျာ(ပျဉ်းမနား)

မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း ဂျပန် ယူ-၂၂ နှင့် ခြေစမ်းပွဲ၌ ဂိုးပြတ်ရုံးနိမ့်
အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲဝင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲ အကြိုပြိုင်ဆင်မှုအဖြစ် ဂျပန် ယူ-၂၂ အသင်းနှင့် ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ခြေစမ်း ကစားရာ ကိုးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ရုံးနိမ့်သွားကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ပုဏ္ဏားကျွန်း၌ မီးလောင်မှုဖြစ်
ပုဏ္ဏားကျွန်း မတ် ၁၁
ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ ရွာဟောင်းရပ်ကွက် နေ ဦးမောင်အေးထွန်း (၅၀နှစ်)၏ သွပ်မိုး ဝါးထရံကာ ပျဉ်ခင်းမြေစိုက်နေအိမ်သည် မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၅၅ မိနစ်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ မြို့နယ်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့မှ မီးသတ်ယာဉ်နှစ်စီးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်မှုကြောင့် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ မီးလောင် မှုကြောင့် အိမ်နှင့် အိမ်ထဲရှိ ဝမ်းစာစပါးများ မီးထဲပါသွား ခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုကို ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်ရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံ

Nation L.E.D မီးသီး
တာရှည်အသုံးခံပါသည်။
မီတာ ၁၀% ခန့်သာစားသည်။
01-700 122 0979 550 2200 0997 6 9999 11
01-703 106 0979 550 2211 0997 6 9999 22
01-703 108 0979 550 2299 0997 6 9999 33
Nation Electronic Industrial Co., Ltd. အမှတ်(၇၃/၇၄)၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ ဝေဟီတည်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
ဒေသ-၅၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့
တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာန၊ ဒေသ-၅၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေလမ်းနယ်မြေအတွင်းရှိ အောက်ပါဆိပ်ကမ်းများ ဆိပ်ကမ်းအခွန်အကောက်ခံရေး ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဆိပ်ကမ်းများ
(၁) မန္တလေးဆိပ်ကမ်း
(၂) အမရပူရဆိပ်ကမ်း
တင်ဒါပုံစံရောင်းချခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်း-
ရေအရင်းအမြစ်နှင့်မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးရုံး၊ ဂေါ်ပိန်၊ ကျောက်ကွေ့ရပ်၊
ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့
တင်ဒါပုံစံယူရမည့်ရက် - ၁၂-၃-၂၀၁၅ ရက်မှ ၂၅-၃-၂၀၁၅ ရက်အထိ
ရုံးချိန်အတွင်း
တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၂၅-၃-၂၀၁၅ ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)၊ ၁၂:၀၀နာရီ
တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်နှင့် အချိန် - ၂၆-၃-၂၀၁၅ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
ဖုန်းနံပါတ် ၂:၀၀ နာရီ
အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၂-၆၀၂၃၇ သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ် မေးမြန်း နိုင်ပါသည်။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ မန္တလေးမြို့၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ ရေတံခွန်တောင်ဂေါက်ကွင်းအား အဆင့်မြင့် တိုးချဲ့တည်ဆောက်ရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းဖြစ်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက်မှာ ၁၆-၃-၂၀၁၅ ရက်မှ ၁၀-၄-၂၀၁၅ ရက်အထိ ဖြစ်ပါသည်။
၃။ အဆင့်မြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် BOT (Built Operate Transfer) တည်ဆောက်၊ ဆောင်ရွက်လွှဲပြောင်းခြင်း၊ စနစ်ဖြင့် နှစ်ရှည်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ မည်သည့်ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းမဆို တင်ဒါတင်သွင်းနိုင် ပါသည်။
၄။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များဖော်ပြပါရှိသော Conceptual Plan နှင့်အတူ ၂၃-၄-၂၀၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁:၀၀နာရီအတွင်း ပန်းဥယျာဉ်နှင့် ကစားကွင်းများဌာနသို့ ပေးပို့ရ ပါမည်။ ကော်မတီမှသတ်မှတ်သည့်ရက်တွင် စီမံကိန်းဆိုင်ရာ အသေးစိတ်အချက် အလက်များကို Power Point ဖြင့် သီးသန့်ရှင်းလင်းတင်ပြရပါမည်။
၅။ တင်ဒါလျှောက်လွှာတွင် ရေတံခွန်တောင်ဂေါက်ကွင်း၏ လက်ရှိအခြေအနေနှင့် စီမံကိန်းဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များကို ဖော်ပြထားပါသည်။ တင်ဒါလျှောက်လွှာတစ်စုံ လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀/- (ကျပ်တစ်သောင်း)နှုန်းဖြင့် ပန်းဥယျာဉ်နှင့် ကစားကွင်း များဌာန (၄၀x၄၀)လမ်းကြား (၆၂x၆၃)လမ်းကြား မနော်ရမ္မဥယျာဉ်သို့ ဆက်သွယ် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ (ဖုန်း-၀၂-၆၂၃၀၈)
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ် အခွန် ဦးစီးဌာနမှူးရုံး ဆောက်လုပ်ခြင်းအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများခေါ်ယူအပ်ပါသည်။
၂။ တင်ဒါပုံစံတစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ်တစ်သောင်းနှုန်းဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၊ အမှတ်(၃၉)၊ ဂေါ်သဇင်လမ်း၊ ရုံးကြီးရပ်ကွက်တွင် ရုံးချိန် အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်-
(က) တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၆-၃-၂၀၁၅ရက်
(ခ) တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၂၆-၃-၂၀၁၅ရက်၊ ၁၅:၃၀ နာရီ
(ဂ) တင်ဒါတင်ရမည့်နေရာ - အမှတ်(၃၉)၊ ဂေါ်သဇင်လမ်း၊ ရုံးကြီး ရပ်ကွက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
၃။ တင်ဒါခေါ်ယူလုပ်ငန်းများအတွက် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုလေ့လာရန် လိုအပ်ပါ သည်။
၄။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား အောက်ပါလိပ်စာတွင် စုံစမ်း နိုင်ပါသည်။
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး
အမှတ်(၃၉)၊ ဂေါ်သဇင်လမ်း၊ ရုံးကြီးရပ်ကွက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး
ဖုန်း-၀၅၂-၂၀၀၀၈၊ ၀၅၂-၂၂၀၈၂
တင်ဒါခေါ်ယူရေးအဖွဲ့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး

ကြော်ငြာ

နှစ်ပေါင်း(၇၀)တိုင် MAIN STREAM MEDIAအဖြစ်ရပ်တည်လာခဲ့သော....

သင့်ရဲ့တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းကြော်ငြာများကို(၅၁)သန်းသော
ပြည်သူတွေထံသို့ အရောက်ပို့ပေးနိုင်သော....

နိုင်ငံတကာသုတေသနအဖွဲ့များရဲ့ လေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ
သတင်းအချက်အလက်မှန်ကန်တိကျမှုကို ဖော်ပြပေးဖော် ယုံကြည်မှုအမြင့်မားဆုံးရရှိထားသော....

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးမှာ ချေစဉ်ဖြစ်ပျက်နေတဲ့သတင်းများကို
နားထောင်တိုင်တင်ပေးနေသော....

NATION WIDE NEWS CHANNEL



ကြေးမုံနှင့် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာများမှာ

သင့်ရဲ့ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းကြော်ငြာများကို ထည့်သွင်းကြော်ငြာခြင်းအားဖြင့်
ရုပ်မြင်သံကြား ကြော်ငြာများတွင် ရာခိုင်နှုန်းအလိုက် သက်သာခွင့်ရရှိစေမည့်

Cross Package အခွင့်အလမ်း

သတင်းစာကြော်ငြာ
အရွယ်အစား

MRTV တွင်
သက်သာပစ္စည်းနှုန်းထား

မျက်နှာပြည့်ကြော်ငြာ
(Full Page)

၄၀ %

မျက်နှာဝက်ကြော်ငြာ
(Half Page)

၂၀ %

၄ လက်မ x ၆ ကော်လံ
(Quarter Page)

၁၀ %

မည်သည့်ကြော်ငြာ၊ မည်သည့်စက္ကန့်အပေါ်တွင်မဆို တစ်ကြိမ် ဖျော့ပေါ့ပေးသွားမည်

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့မှ ဇွန်လ (၃၀) ရက်နေ့ထိသာ

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ- မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်- ၀၁-၅၃၅၈၀၀

ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ- မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ နေပြည်တော်(တပ်ကုန်း)

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်- ၀၆၇-၇၉၁၉၃၊ Gmail : mrtv.commercial@gmail.com

ဆောင်းပါး

ကစားမှာလား နားမှာလား

မောင်ဆွေ (တောင်ငူ)

ယခုတလော မိဘအုပ်ထိန်းသူကြီးများနှင့် ကျောင်းဆရာ ဆရာမတို့၏ နှုတ်ဖျားမှ “ကလေးသူငယ်များနှင့်လူငယ်အချို့တို့မှာ ဝမ်းဆိုင်၊ မနီးနီးဝမ်းဆိုင်များဖြင့် အချိန်ဖြုန်းကာ ပျက်စီးနေကြသည်”ဟု ပြောကြား ညည်းညူ သည့်စကားသံများ ခပ်စိပ်စိပ်ကြားလာနေရသည်။ အထူးသဖြင့် တက္ကသိုလ် ကျောင်းများ၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်နှင့်နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၊ စက်မှု လက်မှုအထက်တန်းကျောင်းများ၊ ပညာရေးကောလိပ်နှင့်အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းများ ပေါများတည်ရှိသည့်မြို့ ကြီးပြကြီးများ၌ အသစ် အဆန်းကို စမ်းသပ်လိုကြသော ကျောင်းသားလူငယ်များ အရေအတွက်ဦးရေ အလွန်ပေါများသည်ဖြစ်ရာ ထိုကဲ့သို့သော မြို့ကြီးများ၌ ဝမ်းဆိုင်များ တွင် ဝင်ရောက်လောင်းကစားခြင်းဖြင့် အချိန်ဖြုန်းလေလွင့်နေကြသော ကျောင်းသားလူငယ်များမှာ ပိုမိုများပြားကြောင်း သိရသည်။

ဝမ်းဆိုင်များသည် ရိုးရိုးမဟုတ်ဘဲ အကြွေစေ့များအား စက်ကိရိယာများ ထဲသို့ထည့်ကာ လောင်းကစားမှုပြုကြသည့် ကာစီနို လောင်းကစားပိုင်းများ ဖြစ်ကြသည်။ ထိုလောင်းကစားပိုင်းများ တည်ထောင်ထားကြသူများမှာ ကလေးများမဟုတ်ဘဲ လူကြီးများဖြစ်ကြသဖြင့် စင်စစ်အားဖြင့်ကျောင်းသား လူငယ်များမှာ ၎င်းတို့ပင်ကိုစိတ်ရင်းအရ ပျက်စီးကြခြင်းမဟုတ်ဘဲ ထိုလူကြီးများက ဖျက်ဆီးကြ၍သာ ကလေးများလေလွင့် ပျက်စီးကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်းကို အမှန်အတိုင်းသိမြင်နားလည်ရန် သင့်ကြပေသည်။

မနီးနီးဝမ်းဆိုင်များကို တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ကြသူများသည် ကလေး ကစားကွင်းဟု အမည်တပ်ကာ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့ထံမှ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရယူခဲ့ကြပြီး ဥပဒေကို လက်တစ်လုံးခြားလုပ်၍ မနီးနီးဝမ်းဆိုင်များဖွင့်လှစ်ကာ လောင်းကစားခွင့်အဖြစ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေကြခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မနီးနီးဝမ်းဆိုင်များတွင် ကျောင်းသား လူငယ်များသာမက လူကြီးများပါ ဝင်ရောက်လောင်းကစားမှုပြုကြသည် ဖြစ်ရာ စာရေးသူတို့ တောင်ငူမြို့အနောက်ဘက်ခြမ်း မနီးနီးဝမ်းဆိုင်တစ်ဆိုင်၏ တစ်နေ့တာလည်ပတ်မှု ငွေကြေးပမာဏသည် နေ့စဉ်ပျမ်းမျှမြန်မာ ငွေကျပ် သိန်းသုံးဆယ်ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မနီးနီးဝမ်းဆိုင်အများစုမှာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ အခြေခံပညာစာသင် ကျောင်းများ၏ရှေ့တည်တည်နှင့် အနီးဝန်းကျင်တို့တွင် အများအားဖြင့် နီးကပ်စွာ တည်ရှိကြသည်ဖြစ်ရာ စာရေးသူတို့၏တောင်ငူမြို့၌ ဝိုင်းပန်း ဖုံးကွန်းလမ်း ဈေးတန်းဟောင်းမူလတန်းလွန်ကျောင်းရှေ့မျက်နှာချင်းဆိုင်

အရပ်တွင် တစ်ဆိုင်၊ ဈေးတန်းဟောင်းမူလတန်းလွန်ကျောင်း အရှေ့ဘက် အရပ်တွင် တစ်ဆိုင်၊ နံပါတ် (၆)လမ်း ဂုဏ်တန်မူလတန်းကျောင်း အနီးတွင် တစ်ဆိုင်၊ ကန်လမ်းတရုတ်ဘုံကျောင်း (အမှတ်-၂) တွဲဖက်အထက်တန်းကျောင်း) အနီးတွင် တစ်ဆိုင်၊ (၇)လမ်းအရှေ့ပိုင်းထဲတွင် တစ်ဆိုင်၊ မင်းကြီးညို ရပ်ကွက်တွင် တစ်ဆိုင်၊ ဦးပန်းဖြူလမ်းထဲ၌ တစ်ဆိုင်၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး အဝေးပြေးလမ်း လမ်းဟောင်း အုတ်ကျွတ်တန်းတွင် တစ်ဆိုင်၊ ရပ်ကွက် (၆) (၃) လမ်းတွင် တစ်ဆိုင်၊ ရပ်ကွက် (၂) ရခိုင်စုရပ် လျှပ်စစ်လမ်းတွင် တစ်ဆိုင်အပါအဝင် ငွေအကြွေစေ့များကို အသုံးပြု၍ လောင်းကစားမှုပြု နေကြသော မနီးနီးဝမ်းဆိုင် ၁၀ ဆိုင် ဝန်းကျင်ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထိုမနီးနီးဝမ်းဆိုင်များကို အကြောင်းပြု၍ ဓားထိုးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ဖူးပြီး မနီးနီးဝမ်းဆိုင်ဖြင့် မိဘအားပြန်၍ ရင်မဆိုင်ဝံ့ကြသော ကျောင်းသား လေးတစ်ဦးမှာ ကြိမ်ကြိမ်ထွက်ပေါက်ရှာခဲ့သဖြင့် ဆိုင်ကယ်ခိုးမှုအား ကျူးလွန်မိခဲ့ကြသည့် ဖြစ်ရပ်များသာမက ရှိနေခဲ့ပြီဖြစ်ရာ ထိုဖြစ်ရပ်များ၏ အဓိကတရားခံဖြစ်သော မနီးနီးဝမ်းဆိုင်များ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ချုပ်ငြိမ်း ပပျောက်သွားစေရန်အတွက် ဥပဒေကို လက်တစ်လုံးခြားပြုကာ ကလေး ကစားကွင်းဟု အမည်ခံပေး၍ လုပ်ငန်းလိုင်စင်ယူထားကြပြီး နောက် ကွယ်တွင် လောင်းကစားမှုပြုနေကြသော လောင်းကစားခွင့်ကြီးများ လိုင်စင် များပြန်လည်ရုပ်သိမ်းထားပေးရန်အတွက် အဆင့်မြင့် တာဝန်ကျေလုပ် ဆောင်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် ခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် လောင်းကစားမှုလျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ ရာဇဝတ် မှုခင်းဖြစ်ပွားမှုလျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ အနာဂတ်၏သားကောင်းရတနာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်၊ လူရွယ်များအား ရိုးသားဖြူစင်သော၊ တော်တည့်ဖြောင့်မှန်သော၊ စာရိတ္တကောင်းမွန်မြင့်မားသူများဘဝရောက် ကြစေရန် လူကြီးများက ရိုးသားစွာ မြေတောင်မြောက် စောင့်ရှောက်ပေး ကြရမည်သာဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် လူကြီးများအနေဖြင့် ကလေးသူငယ်များအား ဖျက်ဆီးကြသူ လူကြီးများအဖြစ်မှ၊ ကလေးသူငယ်များအပေါ် ဂုတ်သွေးစုပ် အမြတ်ထုတ် စီးပွားရှာကြသည့် မတော်လောဘသမားများအဖြစ်မှ၊ ရပ်တန်းမှရပ်ကြလျက် ကလေးသူငယ်များမှ စံပြုအားထားကြရသည့် လူကြီး လူကောင်းဘဝဖြင့် တိုင်းပြည်တာဝန်များကို ပါဝင်ထမ်းဆောင်နိုင်ကြသည့် ပြည်သူပြည်သူများ ဘဝအား ပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း စေတနာကောင်းဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းခြေ ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါတော့သည်။



ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေတိုက်စားခြင်းမှ ကာကွယ်ရန် ရေကာတာတည်ဆောက်

သီပေါ မတ် ၁၁

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ်တွင် ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ရေတိုက်စားခြင်းမှ ကာကွယ်ရေးအတွက် ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနမှ အောင်သူ ပြည်နယ်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဦးစိုင်းနော်ခမ်း၊ ရှမ်းပြည် နယ် ဒုတိယ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (လားရှိုး)ဒုတိယပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးစိန်အုပ်၊ ဒုတိယပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီးအောင်မြတ် မိုးနှင့်တာဝန်ရှိ သူများသည် မတ် ၉ ရက်နေ့က ၉ နာရီက သီပေါမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ရေယာဉ်များဖြင့် ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ကြောင်းတစ်လျှောက် လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ယခုနှစ်တွင်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်ကမ်းပြို ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် Steel Basket အခြေပြုကျောက်စီကမ်းထိန်းနံရံတည် ဆောက်ခြင်းနှင့် ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်လယ်သောင်ထွန်းမှု တူးဖော်ခြင်းစသည့်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးတင့်ဇော်၊ မြို့နယ်အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ခင်၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ် ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်အင်ဂျင်နီယာဦးဝင်း လွင်ဦးတို့က ကွင်းဆင်းရှင်းလင်းပြသကြသည်။

နိုင်ငံတော်ဒုတိယသမ္မတဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ရှမ်းပြည်နယ်ခရီးစဉ် တွင် မြို့မိမြို့ဖများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တင်ပြခဲ့ရာယမန်နှစ်က အရှည်ပေ ၈၀၀ ကျော်ရှိ ရေထိန်းနံရံရေကာတာဆည်ကိုခုတ်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ကို နိုင်ငံတော်မှ ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၅၆၇၀ ကိုခွင့်ပြုတည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင်လည်း Steel Basket အခြေပြုကျောက်စီကမ်းထိန်းနံရံလုပ်ငန်း ပေ ၇၂၀ အတွက် ငွေကျပ် ၂၁၉ ဒသမ ၄ သန်းနှင့်မြစ်လယ်သောင်တူးဖော် ရမည့် ပမာဏ ၅၁၃၀ ကုဗမီတာအတွက် ငွေကျပ် ၈ ဒသမ ၅ သန်း စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၂၇ ဒသမ ၉ သန်းကို နိုင်ငံတော်ကခွင့်ပြုပေး၍ ဒေသခံများ မြစ်ရေတိုက်စားခြင်းအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးသွားသဖြင့် ကျေးဇူးတင်စမ်း မြောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျေးရွာ ၁၁ ရွာမှဒေသခံပြည်သူများအား တိုင်းရင်းဆေး ခုနစ်မျိုး အခမဲ့ လျှော့ဒါန်း

မော်လမြိုင်ကျွန်း မတ် ၁၁

မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ကွမ်းခြံချောင်းကျေးရွာနှင့်အနီးရှိကျေးရွာ ၁၀ ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများအား မြန်မာတိုင်းရင်းဆေး ခုနစ်မျိုးအခမဲ့ ပေးအပ် လျှော့ဒါန်းပွဲကို မတ် ၇ ရက်က မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်အရှေ့ဘက်ကမ်းရှိ ကွမ်း ခြံချောင်းကျေးရွာ အောင်တော်မူ သာသနာ့ရောင်ခြည် ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။ ယင်းမြန်မာတိုင်းရင်းဆေး ခုနစ်မျိုး အခမဲ့လျှော့ဒါန်းပွဲတွင် အစွမ်းထက်သော မြန်မာတိုင်းရင်းဆေးများကို ကျေးရွာပေါင်း ၁၁ ရွာမှ ဒေသခံပြည်သူ ၁၂၆ ဦးနှင့် ကွမ်းခြံချောင်းတရားစခန်းမှ ယောဂီ ၈၄ ဦးအား မြန်မာတိုင်းရင်းဆေး အလျှူရှင် ဦးသန်း-ဒေါ်စောရင်(ချန်ပီယံ ပေါ်ဆန်းမွေး)မိသားစုကလျှော့ဒါန်းရာ အလျှူရှင်များကိုယ်စား ကွမ်းခြံချောင်းကျေးရွာ သီရိနေခြည် ပရဟိတလူငယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးလောနှင့် လူငယ်များက မြန်မာတိုင်းရင်းဆေးများကို အခမဲ့လျှော့ဒါန်းပေးအပ်ကြသည်။ အဆိုပါမြန်မာတိုင်းရင်းဆေးများကို အခမဲ့ ဆက်သွယ်ရယူလိုပါက မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် ကွမ်းခြံချောင်းကျေးရွာ သီရိနေခြည် ပရဟိတ လူငယ်များအဖွဲ့ ဖုန်း ၀၉- ၂၅၉၀ ၂၅၆၅၂ ထံဆက်သွယ်လျှော့ဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်အောင်(မော်ကျွန်း)

မန္တလေးအပျော်တမ်း တောင်တက်စက်ဘီးစီးအသင်း ချင်းပြည်နယ် အသင်းနည်းပုံ ရိဒ်ရေကန်မှ ကလေးမြို့သို့ရောက်ရှိ

ကလေး မတ် ၁၁

မန္တလေးမြို့မှ အစပြုကာ မန္တလေး အပျော်တမ်းတောင်တက် စက်ဘီးစီးအသင်း(Mandalay Bike Adventures- MBA) က Tour of Chin State 2015 ခရီးစဉ်အဖြစ် ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းခရိုင် ရိဒ်ခေါ ဒါရီမြို့ အနီးရှိ ပင်လယ်ရေမျက်နှာ ပြင်အထက် ပေပေါင်း ၂၉၆၆ မြင့် သော တောင်ကုန်းပေါ်တွင် သဘာဝ အတိုင်းဖြစ်ပေါ်သည့် အသင်းနှလုံး ပုံသဏ္ဍာန် ရိဒ်ရေကန်သို့ခရီးရှည် စီးနင်းရာမှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့သို့ မတ် ၈ ရက်ညနေ ၃ နာရီကရောက်ရှိလာပြီး ခေတ္တရပ်နား ၍ တမူးမြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာ သွားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စက်ဘီးခရီးရှည်စီးနင်း မှုကို မတ် ၂ ရက်က မန္တလေးမှ ဟားခါးမြို့သို့ မော်တော်ကားဖြင့်

ခရီးစဉ်စတင်၍ ဟားခါး-ဖလမ်း- ရိဒ်ခေါဒါရီ (ရိဒ်)-တီးတိန်မြို့မှ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ကလေး- တမူးမြို့ နန်းဖာလုံဈေးများသို့ သက်ကြီးပိုင်းနှင့် လူငယ်ပိုင်းများ ပါဝင်သည့် စက်ဘီးစီးအဖွဲ့ ၂၅ ဦး လိုက်ပါစီးနင်း၍ မန္တလေးအပြန်ခရီး ကို တမူးမြို့မှ တစ်စက်ကားဖြင့်ပြန်ကြပြီး ခရီးစဉ် လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ရှားပါးမှုစသည့် စားဝတ်နေရေးနှင့် ပတ်သက်၍ နေရာဒေသအလိုက် လိုအပ်ချက်များကို လေ့လာမှုပြုကာ လျှော့ဒါန်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ “အခု စက်ဘီးစီးတဲ့ခရီးစဉ်မှာ အသက်အကြီးဆုံး ၇၂ နှစ်တစ်ဦးနဲ့ အသက်အငယ်ဆုံး ၂၂ နှစ်တစ်ဦး ပါတယ်။ ကျန်တဲ့အဖွဲ့တွေကတော့ အသက် ၄၀ ဝန်းကျင်များပါတယ်။



ခရီးစဉ်မှာ လျှော့ဒါန်းသင့်တဲ့နေရာ တွေမှာ လျှော့ဒါန်းခဲ့ပါတယ်။ ခရီးစဉ် ကို တမူးမြို့မှ တစ်စက်ကားဖြင့်ပြန်ကြပြီး ခရီးစဉ် လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ရှားပါးမှုစသည့် စားဝတ်နေရေးနှင့် ပတ်သက်၍ နေရာဒေသအလိုက် လိုအပ်ချက်များကို လေ့လာမှုပြုကာ လျှော့ဒါန်းမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ “အခု စက်ဘီးစီးတဲ့ခရီးစဉ်မှာ အသက်အကြီးဆုံး ၇၂ နှစ်တစ်ဦးနဲ့ အသက်အငယ်ဆုံး ၂၂ နှစ်တစ်ဦး ပါတယ်။ ကျန်တဲ့အဖွဲ့တွေကတော့ အသက် ၄၀ ဝန်းကျင်များပါတယ်။

ဝန်ထမ်းလေးဦးသာရှိရာ တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့်လိုက်ဖက်စွာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ တိုးချဲ့ထားရန် လိုအပ်နေကြောင်း သိရသည်။ ထုံးကြီးတိုက်နယ်ဆေးရုံသည် နှစ်စဉ် အတွင်းလူနာ ၁၅၀၀နှင့် ၂၀၀၀ အတွင်း လက်ခံကုသ ပေးနေရကြောင်းသိရပြီး လူနာနှင့်ဝန်ထမ်းဦးရေမမျှတသဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပေးရာတွင် လစ်ဟာမှုများရှိနေကြောင်း ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ထုံးကြီးကျေးရွာ ၁၆ ခုတင်ဆုံတိုက်နယ်ဆေးရုံကြီးတွင် ပြည်သူများအား ထိရောက် သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပေးနိုင်ရန်အတွက်ဝန်ထမ်းအင်အားများတိုးချဲ့ခန့်ထား ပေးရန်နှင့်ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများကိုလည်း တိုက်နယ်ဆေးရုံသစ်နှင့်လိုက်ဖက်ညီစွာ ချထားပေး ရန်လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ် ထုံးကြီးကျေးရွာ(၁၆)ခုတင်ဆုံ တိုက်နယ်ဆေးရုံကြီးကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေကျပ် သိန်း ၆၀၀၀ အကုန်အကျခံကာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောက်လုပ်စေခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်ဩဂုတ်လတွင် ဖွင့်လှစ်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ထုံးကြီးကျေးရွာ တိုက်နယ်ဆေးရုံသည် ၁၉၇၆ ခုနှစ်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကူးပြောင်း၍ တိုက်နယ်ဆေးရုံအဖြစ်တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဆေးရုံသုံး ပစ္စည်းများမှာ နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော်ကြာပြုပြင်၍ ဟောင်းနွမ်းလျက်ရှိရာ အဆောက် အအုံသစ်နှင့် လိုက်ဖက်မှုမရှိခြင်း၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံဝန်ထမ်းဦး၊ အထက်တန်းသူနာပြုတစ်ဦးနှင့် အခြေခံ

ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ တိုးချဲ့ခန့်ထားရန်လိုအပ်

စဉ့်ကူး မတ် ၁၁

ဝင်းမောင်(စဉ့်ကူး)

ပြည်တွင်းသတင်း



ရေစကြိုမြို့ပေါ်ရှိ ရုပ်ကွက်အချို့တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုင်းများ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်ပေး လျက်ရှိရာ မိုးကုတ်လမ်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုင်း တပ်ဆင်ရန် ကွန်ကရစ်တိုင်များ စိုက်ထူနေသည်ကို မတ် ၉ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်နှင့် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအကြောင်း အသိပညာပေးဆွေးနွေး

မကွေး မတ် ၁၁

ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်နှင့် ရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များ ရေရှည် တည်တံ့အောင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအကြောင်း အသိပညာ ပေးဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မကွေးမြို့ ပညာရေး ကောလိပ် အားကစားရုံးခန်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်စန္ဒာ ခင်က ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် မိမိ တို့ဒေသတွင်ရှိသည့် အမွေအနှစ်များ

အား မိဘဘိုးဘွားများမှတစ်ဆင့် သိကြားခဲ့ပြီး မိမိတို့လက်ထက် တွင်လည်း ပိုင်းဝန်းစောင့်ရှောက်ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ အနေဖြင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် များအား ကမ္ဘာ့က အသိအမှတ်ပြု နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသခံများက လည်း ပိုင်းဝန်းလေ့လာစောင့်ရှောက် ရမည်ဖြစ်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနသာမက ဌာနဆိုင်ရာ ပြည်သူများပါ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက် ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့

ဆွေးနွေးပွဲများတွင် အခြားနိုင်ငံများမှ အတတ်ပညာရှင်များပါ လာရောက် ဆွေးနွေးကြသည့်အတွက် သိရှိလို သည့်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေး နိုင်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ရှေးဟောင်းသုတေ သနပညာရှင်များ ဖြစ်ကြသည့် အီတလီနိုင်ငံ Leric Foundation မှ ရှေးဟောင်းသုတေသနပညာရှင် Dr. Paritrica Zolase၊ အီတလီနိုင်ငံ Leric Foundation မှ ညွှန်ကြား ရေးမှူး Dr. Mauro Cucze၊ ဩစ တေးလျနိုင်ငံ Austrila National

University မှ ရှေးဟောင်းသုတေ သနပညာရှင် Dr. Bob Husdon တို့က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ သရေခေတ္တရာ အမွေအနှစ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူဝင်းကရှင်းလင်း ပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူ များ၏ ဆွေးနွေးမေးမြန်းချက်များကို ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(သတင်းစဉ်)

ရှားပါးငှက်မျိုးစိတ် စွေငှက်ကိုတွေ့ရှိ၊ အခြားအရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများထက် မြန်မာတွင် မျိုးစိတ်များထပ်မံကျန်ရှိနိုင်ကြောင်း ငှက်ပညာရှင်များ ပြောကြား

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

ကမ္ဘာပေါ်တွင် မျိုးသုဉ်းသွား ပြီဟု သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပညာရှင် များနှင့် သားရိုင်းတိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေး ပညာရှင်များ သတ်မှတ်ထားသည့် ဘာဘရာငှက် မျိုးစိတ်တစ်မျိုးအား ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ပြန်လည် တွေ့ရှိခဲ့ရသဖြင့် အခြားသော မျိုးစိတ်များကိုလည်း ထပ်မံတွေ့ရှိ ရဖွယ်ရှိကြောင်း ငှက်ပညာရှင်များ က ပြောကြားသည်။

သားရိုင်းတိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်း မျိုးသုဉ်းသွားပြီလို့ သတ်မှတ် စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ WCS ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးအတွင်း မြက်ခင်းပြင်၌ အသိုက်ပြုလုပ်ကာ နေထိုင်ကြ သော ဘာဘရာမျိုးနွယ်ဝင် စွေငှက် ကလေးများ၏ အသိုက်များကို တွေ့ရှိထားကြောင်း သိရသည်။ “ငှက်မျိုးစိတ်တွေ အများကြီး ရှိနေမယ်ဆိုတာ သေချာပါတယ်။ အခုဟာက စွေငှက်အမျိုးအစား ဆိုတာကို အတည်ပြုထားပြီးဖြစ် ပါတယ်။

ထားပြီးမှ ပြန်လည်တွေ့ရှိရတာ ဖြစ်သလို နိုင်ငံတကာမှာလည်း မရှိနိုင်တော့တာကြောင့် ပိုမိုထိန်း သိမ်းသင့်ပါတယ်”ဟု ငှက်ချစ်သူ များအသင်းမှ ကိုလွင်မင်းအောင်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါငှက်များကို မြန်မာ့ သဘာဝနှင့် သားရိုင်းတိရစ္ဆာန် ထိန်း သိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးဌာနနှင့် စင် ကာပူ အမျိုးသားတက္ကသိုလ်၊ ကမ္ဘာ့ သားရိုင်းတိရစ္ဆာန် ထိန်းသိမ်းစောင့် ရှောက်ရေးအဖွဲ့တို့မှ တွေ့ရှိချက်များ ကို ပူးတွဲအတည်ပြုကာ ဘာဘရာ

သတင်း-ခင်ရတနာ ဓာတ်ပုံ- WCS

အုပ်စုဝင်ငှက်များအဖြစ် ကြေညာခြင်း ဖြစ်သည်။

“အားလုံးကိုအတည်ပြုထားပြီး ပါပြီ။ ပထမဆုံး မြက်ခင်းပြင်ထဲက နေ ငှက်သံကိုကြားခဲ့ကြပြီး အသံကို ဖမ်းယူလို့ ၄၈ နာရီ အတွင်းမှာ မျိုးစိတ်ကို ရှင်းလင်းများပြားစွာ မြင်တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ သွေးနမူနာတွေ လည်းရယူနိုင်ခဲ့ပြီး စွေခေါ် ဘာဘရာ ငှက်အုပ်စုဝင်တယ်ဆိုတာ အတည်



ပြန်နိုင်ခဲ့ပြီ”ဟု WCS မှ ကိုသက်ဇော် နိုင်က ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငှက်မျိုးစိတ်သစ် ၁၁၁၄ မျိုးခန့် တွေ့ရှိထားပြီး ထပ်မံရှာဖွေဖွံ့ဖြိုးရန်လည်း ကြိုးစား သွားမည်ဖြစ်ကာ ငှက်များအဖို့

နေထိုင်ရာစားကျက်များ ရှားပါး လာသည့် ဘေးမှလည်း တတ်စွမ်း သမျှ စုပေါင်းအခြေရှာသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း WCS မှ သိရ သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ပုလဲ-ယင်းမာပင်-မုံရွာကားလမ်းမပေါ်ရှိ ဘုန်းချောင်းတံတား ပြင်ဆင်တည်ဆောက်လျက်ရှိ

မုံရွာ မတ် ၁၁

စစ်ကိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ယင်းမာပင်မြို့ ပုလဲ-ယင်းမာပင်-မုံရွာကားလမ်းပေါ်တွင် ဘုန်းချောင်းကို ဖြတ်ကျော်တည်ဆောက်ထားသော အလျား ပေ ၉၀၊ အကျယ် ၁၇ ပေရှိ သံမဏိသံပေါင်တံတားကြီးသည် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်သွားပြီးဖြစ်သည့်အပြင် လမ်းကျဉ်းမြောင်းပြီး တံတားအခင်းများ ပျက်စီးနေသောကြောင့် ယခုအခါ တန် ၆၀ ဝန်ခံအားရှိသော တံတားအသစ်အဖြစ် ပြန်လည်တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

တံတားတည်ဆောက်နေသည့် အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး “လက်ရှိတံတားက ယခင်ကားအသွားအလာနည်း တွန်းကတော့ ပြဿနာမရှိပေမယ့် အခုကျတော့ မော်တော်ယာဉ်အသွားအလာ များလာတာကတစ်ကြောင်း၊ ခေတ် အခြေအနေအရ တံတားက ကျဉ်းတယ်။ တံတားအခင်းတွေကလည်း ပျက်စီးလာပြီး မော်တော်ယာဉ်တွေဖြတ် သန်းတဲ့အခါမှာ ဖြည်းဖြည်းပဲ သွားလို့ရတယ်။ ယာဉ်အန္တရာယ်လည်းရှိတယ်။ ဒါ့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ အစီအစဉ်နဲ့ ခေတ်မီ အာရုံစိုက်တံတားအသစ်တစ်စင်း ပြန်ပြီးဆောက်တာပါ။ တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ၂-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှာ စတင်ဆောက်လုပ်တာပါ။ အခု တံတားအောက်ခံတိုင်တစ်တိုင်က အောက်ခြေပိုင်း ကွန်ကရစ်လောင်းခြင်းလုပ်ငန်း ပြီးပါပြီ။ နောက်တစ်တိုင်ကိုလည်း ဘိုးပိုင်တူးခြင်းလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်နေပါပြီ။ လုပ်ငန်းအားလုံးကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အကုန် အပြီးတည်ဆောက်သွားမှာပါ”ဟု အဆိုပါ တံတားအား တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော သိန်းသောင်းကျော် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ယခုအသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်လျက်ရှိသော အဆိုပါ ဘုန်းချောင်းကူးတံတားကို လမ်းတစ်ဖက်စီတွင် နှစ်ပေခွဲ အကျယ်ရှိ လူသွားလမ်း နှစ်ခု၊ မော်တော်ကားလမ်း အကျယ် ၂၄ ပေနှင့် ဝန်ခံအားတန် ၆၀ ရှိသည်။ အဆိုပါ တံတား ကို ငွေကျပ် ၃၂၆၀ ဒသမ ၆ သိန်း အကုန်အကျခံတည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး ပြီးစီးပါက တံတားပေါ်မှ မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီး အလွယ်တကူ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖိုးချမ်း-မုံရွာ



မြင်းမူ ပြည်သူ့ဆေးရုံတိုးချဲ့လူနာဆောင် ဆောက်လုပ်



မြင်းမူ မတ် ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူ ပြည်သူ့ဆေးရုံ တိုးချဲ့လူနာဆောင် စတင် ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က ပင်မဆေးရုံကြီး၏ တောင်ဘက် ကပ်လျက်၌ ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘတ်လျက်နှစ် ငွေကျပ် သိန်းနှစ်ထောင်ဖြင့် တည် ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယခု ဆောက်လုပ်နေသော တိုးချဲ့ဆောင်တွင် အမျိုးသားလူနာ ဆောင်နှင့် အမျိုးသမီးလူနာဆောင် ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် စင်္ကြံလျှောက်လမ်းများ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း တာဝန် ခံ အင်ဂျင်နီယာထံမှ သိရသည်။ (၀၇၉)

ဇီးကုန်းမြို့ သစ်မျှောကြီးကျေးရွာ ဆိုလာစနစ်ဖြင့် မီးလင်း

ဇီးကုန်း မတ် ၁၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ဇီးကုန်းမြို့နယ် သရက်တပင်အုပ်စု သစ်မျှောကြီးကျေးရွာ၌ မတ် ၇ ရက် က ကျေးလက်ဒေသ ဆိုလာပြားစနစ်ဖြင့် မီးလင်းပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။

ကျေးလက်ဒေသဆိုလာပြားစနစ် မီးလင်းနိုင်ရေးအတွက် သစ်မျှောကြီး ကျေးရွာသို့ ဆိုလာပြား ၁၀၀ နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ကိုးရွာကို မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ၁၃၅ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသောကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သိန်းတိုး(ဇီးကုန်း)

နိုင်ငံဘက်စုံတည်ဆောက်ဖို့ မှန်မှန်ကန်ကန်အခွန်ပေးဖို့

ရေချိုငါးတိုးပွားရေးလယ်ကြားငါးကန်နှင့် ချောင်းမြောင်းများအတွင်း ငါးမျိုးစိုက်ထည့်



ဖြူး မတ် ၁၁
 ငါးသယ်ဇာတများ မပြုန်းတီးရေးနှင့် ရေချိုငါးသယ်ဇာတများ တိုးပွားများပြားလာစေရေးတို့အတွက် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ တောင်ငူခရိုင်အတွင်းရှိ တောင်ငူရေတာရှည်၊ အုတ်တွင်း၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်များရှိ လယ်ကြားငါးကန်၊ ချောင်းမြောင်းများအတွင်း ငါးမျိုးများ

စိုက်ထည့်ခြင်းကို မတ် ၇ ရက်က ပြုလုပ်သည်။
 ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးစိုင်းကျော်မြင့်၊ တောင်ငူခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးသက်အေးနှင့်ဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်စာရင်းစစ်အရာရှိဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဖြူးမြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်နှင့်ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာငါးမွေးမြူသူများနှင့် အင်းလုပ်ငန်းရှင်များထံ ငါးမျိုးများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး လယ်ကြားငါးကန်များနှင့် ချောင်းမြောင်းများအတွင်းသို့ ငါးခွကောင်ရေ ၂၅၀၀၀၊ ငါးပနော် ငါးကောင်ရေ ၅၀၀၀ တို့ကို ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်ဦး(ဖြူး)**

ပြည်ထွင်းသတင်း အပူဒဏ်ကြောင့် ငါးသေဆုံးမှုနှုန်းဆော်ချက်

နံနက်ပိုင်း မိုးအုံ့သောရက်၊ နှင်းကျသောရက်များနှင့် နေထွက် နောက်ကျသော ရက်များတွင် ငါးများထောင်လျက်ကူးခြင်း၊ ကမ်းစပ်သို့စုပြုံလာခြင်းမျိုးရှိပါက ကန်အတွင်းသို့ ရေသွင်းခြင်း၊ ရေပန်းချခြင်း၊ ရေဒလက်များ မောင်းပေးခြင်း၊ လှေလှော်ပေးခြင်း စသည့်နည်းလမ်းများကို ရေတွင်ပျော်ဝင် အောက်ဆီလျှင်မြင့်တက်စေရေး ဆောင်ရွက် ပေးရန်၊ ရေငွေ့ပျံခြင်းကြောင့် ကန်ထဲတွင်ရေလျော့နည်းကျဆင်းလာခြင်း၊ ကန်ထဲရှိ ငါးများ၏ စွန့်ပစ်အညစ်အကြေးများနှင့် စားကြွင်းစားကျန်များကြောင့် အမိုးနီးယားပါဝင်မှုနှုန်း မြင့်တက်လာစေနိုင်သဖြင့် ရေလျော့နည်းခြင်းကို ဂရုစိုက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ရေလျော့နည်းခြင်းကြောင့် ကန်ထဲရှိငါးများတွင် ရောဂါကျရောက်တတ်ပါသဖြင့် ဩဇာဓာတ်ထည့်သွင်းခြင်းနှင့် ငါးထည့်သွင်းမွေးမြူနှုန်းကိုလည်း လျော့ချထားရန်၊ ငါးမွေးမြူရေးကန်များ အပူချိန်ကြောင့် ရေခန်းလာပါက သန့်ရှင်းသော ရေသစ်များဖြည့်သွင်းပေးရန်၊ ရေသစ်သွင်းရန်အခက်အခဲရှိပါက မွေးမြူထားသောငါးများကို အရေအတွက် လျော့ချမွေးမြူရန်၊ အပူချိန်ပြင်းပြသည့် အချိန်များဖြစ်သည့် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ငါးများကန်ပြောင်းရွှေ့ခြင်းမပြုလုပ်ရန်၊ ကန်ရေအရောင်အသွေးသတ်မှတ်ချက်ဖြစ်သည့် ရေကြည်နှုန်း (၂၅-၄၀) စင်တီမီတာအတွင်း ရှိနေစေရန်၊ (မိမိလက်ကို တံတောင်ဆစ်အထိ ရေတွင်နှစ်၍ လက်ဝါးကိုဖြန့်ပါက ခပ်ရေရေမြင်ရသော အခြေအနေ ရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။) ကန်ရေမြင့်မားသောအချိန်များတွင် ရေထုညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေမည့် ကဇော်ဖတ်၊ ဝါစေ့ဖတ်များ ကျွေးခြင်းကိုရှောင်ကြဉ်၍ ပုံမှန်အစာများကို သာကျွေးမွေးရန်၊ အစာကျွေးပြီးပါက အစာကျန်များရှိ /မရှိ ပုံမှန်စစ်ဆေးရန်၊ မွေးမြူရေးကန်အား လိုအပ်ပါက ရေသစ်လဲလှယ်ရန်အတွက် ရေသို့ လှောင်သည့် အရံကန်များ ထားရှိရန်၊ ရေလုံလောက်မှုမရှိပါက ငါးကန်များကို ငါးများပေါင်းထည့်ပြီးရေများဖြည့်တင်းပေးရန်နှင့် အခြားကန်များကို အခြောက်ခံခြင်းများ ပြုလုပ်သွားရန်၊ ကန်အခြေအနေနှင့် ရေအရည်အသွေးပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများကို နေ့စဉ်နံနက်ပိုင်း (၆ နာရီ) တွင် ပုံမှန်စစ်ဆေးရန်၊ ငါးမွေးကန်၌ အပူဒဏ်ကြောင့် ပုံမှန်မဟုတ်သော အခြေအနေပြောင်းလဲခြင်းမျိုးများ ဖြစ်ပေါ်လာသည်ကို တွေ့ရှိပါက အနီးဆုံး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန်။
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန

မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံတည်ဆောက်မှု ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

ရေစကြို မတ် ၁၁
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့၊ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းအတွင်း၌ အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၄၈ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်နေသော ပေ(၁၂၀x၆၀x၂၅) မိုးလုံလေလုံ အားကစားရုံတည်ဆောက်မှုမှာ ယခုအခါ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်မှ မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံတစ်ခုကို မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း၌ အကြီးဆုံးအားကစားကွင်းဖြစ်သည်။ ရေစကြိုမြို့တွင် တည်ဆောက်ပေးသည့် အတွက် အားကစားနည်းအလိုက်

ရာသီမရွေး လေ့ကျင့်နိုင်ခြင်းအကျိုးကြောင့် အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံကိုယ်စားပြု အားကစားသမားများကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများက ပြောသည်။
ပေထွက်စော်(ရေစကြို)



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

မန္တလေး မတ် ၁၁
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် အင်းယားကျေးရွာအခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း (ခွဲ) ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် ပညာရေးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၇ ရက်က အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်သစ်ရှေ့၌ ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးရဲမြင့် တက်ရောက်အားပေးပြီး အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းဆောင်သစ်အလှူရှင် Mr.John၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးစိန်လှိုင်နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးလွင် တို့ကကျောင်းဆောင်သစ်ကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ အလှူရှင်နှင့်တာဝန်ရှိသူများက အမှတ်တရစုပေါင်းမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ထို့နောက်အလှူရှင်က ကျောင်းဆောင်သစ်နှင့် ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်း၊ ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ကျောင်းဝတ်စုံ ၂၃၇ စုံလှူဒါန်းခြင်းနှင့် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ သင်ကြားမှုအထောက်အကူပြု ကမ္ဘာလုံးအားပေးအပ်ရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးကလက်ခံယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ယနေ့ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသော ကျောင်းဆောင်သစ်မှာ အလျား

ပေ ၁၃၀၊ အနံပေ ၃၀၊ အမြင့် ၁၅ ပေ အာရုံစိုက်ထပ် အဆောက်အအုံဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၄၀၆ သိန်းအကုန်အကျခံ၍ အလှူရှင်က တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးကဏ္ဍအဆင့်မြှင့်တင်ရေးတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုသည့် အနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ပြင်းပြသည့် ပညာဆန္ဒကိုဖြည့်ဆည်းစေလိုသည့် စေတနာအရင်းခံဖြင့်လည်းကောင်း အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်သစ်ကို ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(၁၀၆)

စာရေးဆရာအသင်း လေ့လာရေးခရီးထွက်

ရန်ကုန် မတ် ၁၁
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ဇော်(မရမ်းကုန်း) ဦးဆောင်သော အသင်းဝင် ၅၀ ခန့်က မတ် ၈ ရက်တွင် ဇလွန်ပြည့်တော်ပြန်ဘုရားဖူးသွားရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ လမ်းခရီးတစ်လျှောက် ဘုရားဖူးစံလင်အောင် ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ ညောင်တုန်းမြို့၊ ပန်းလှိုင်ရေထိန်းတံခါးသို့လည်းကောင်း၊ ဓနုဖြူမြို့၊ ပိဋကတ်တိုက်ကျောက်စာတိုင်နှင့် ဗန္ဓုလကြေးရုပ်သို့ တစ်နေ့တာ ဘုရားဖူးဒေသန္တရလေ့လာရေးခရီးသွားရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
(၁၀၅)

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးသင်တန်းပွင့်

ကသာ မတ် ၁၁
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ကသာမြို့တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေးအသိပညာပေးသင်တန်းကို မတ် ၉ ရက်တွင် ကသာမြို့ခရိုင် ရဲရိပ်သာ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 အဆိုပါသင်တန်းသို့ ကသာခရိုင်အတွင်းရှိ ကသာ၊ ကောလင်း၊ ဝန်းသို၊ ပင်လည်ဘူး၊ ထီးချိုင့်၊ ပန်းမောက်၊ အင်းတော်မြို့နယ်များရှိ ရဲစခန်းများမှ စခန်းမှူးနှင့် နယ်မြေခံရဲကင်းမှူးများတက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အခမ်းအနားတွင် ကသာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး လှစိန်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လူ့အောင်(ကသာ)



ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့၌ မတ် ၈ ရက်က နှစ်စဉ်ကျင်းပသော ဇော်ဘွားဈေးနေ့ကို ဆင်ယင်ကျင်းပနေစဉ်။
မောင်မောင်နိုင်(iprd)

ကျေးလက်အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ပေး

တန့်ယန်း မတ် ၁၁
 ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် နေထိုင်ကြသော ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် ကျေးလက်အိမ်ရာစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေရာတွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ကုန်းပုံရွာ၌ အိမ်ခြေငါးလုံးအတွက်ငွေကျပ် ၁၄ သန်း ဒသမ ၉၅၀၊ မန်ဆိုင်ကျေးရွာ၌ အိမ်ခြေငါးလုံးအတွက် ငွေကျပ် ၁၄ ဒသမ ၉၅၀ စုစုပေါင်း အိမ်ခြေ ၁၀ လုံးအတွက် ငွေကျပ် ၂၉ ဒသမ ၉ သန်း အကုန်အကျခံ၍ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မင်းလွင်ဦး

ပြည်တွင်းသတင်း

ဆလုံသာသနာပြုဆရာတော်အား ကော့သောင်းမြို့ပြည်သူများ ဖူးမြော်

ကော့သောင်း မတ် ၁၁

ကော့သောင်းမြို့ ဇာဒက်ကြီးကျွန်း တလွန်းဆလုံ ကျေးရွာ ဓမ္မိကာရာမတပ်ဦးကျောင်းတိုက်မှ ဆလုံ သာသနာပြု ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မိကာသာရအား နိုင်ငံတော်က အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေတဝ္ဋ တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီးနောက် မတ် ၈ ရက်တွင် ကော့သောင်းမြို့သို့ ပြန်လည်ကြွရောက် တော်မူခဲ့ပြီး ကော့သောင်းမြို့မှ ဒါယကာ ဒါယိကာမ များက လေဆိပ်မှဆီးကြို၍ ပူဇော်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဆက်လက်၍ မတ် ၉ ရက်တွင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဇေတဝ္ဋပုဇွန်တော်ကို ကော့သောင်းမြို့ မြို့လယ်ကျောင်းဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပရာ ဇာဒက်ကြီး ကျွန်း ရေတပ်အခြေစိုက်စခန်းမှ စခန်းမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီးနေထွန်းဦးနှင့် တပည့် ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ယောဂီဝတ် ရွတ်အဖွဲ့များက ဆရာတော်၏ဇောတိပုဇွန်နှင့် စွမ်း ဆောင်မှုများကို ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြပြီး သံဃာတော် များအား ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုများဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

အဆိုပါ ဇာဒက်ကြီးကျွန်း တလွန်းဆလုံကျေးရွာ ဓမ္မိကာရာမတပ်ဦးကျောင်းတိုက် ဆလုံသာသနာပြု ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မိကာသာရသည် ရိုးရာနတ်များ ကိုးကွယ်ကာ ဗုဒ္ဓသာသနာမထွန်းကားသည့် ပင်လယ်ပျော် ဆလုံ(မော်ကင်း) လူမျိုးများအကြား သာသနာတော်ပြန့်ပွားရေးအတွက် နှစ်ကာလ ကြာမြင့်စွာ အပင်ပန်းအဆင်ရဲခံ၍ ဟောပြောညွှန်ပြ စည်းရုံးစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဇေတဝ္ဋတံဆိပ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခံရခြင်း ဖြစ်သည်။

ကျော်စိုး(ကော့သောင်း)

အား / ကာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်)သို့တက်ရောက်ရန် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များရွေးချယ်

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့်ကာယ ပညာဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်)သို့ တက်ရောက်ရန် အတွက် လူငယ်အားကစားသမားများကို ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်တွင် မတ် ၉ ရက်က လာရောက်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်အတွင်းမှ ကျောင်းသားလူငယ်များ လာရောက်ရွေးချယ်ခံခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

လူရွေးပွဲကို လှိုင်သာယာမြို့နယ် စက်မှုဇုန်(၂)ရှိ မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ၌ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အားကစား နှင့် ကာယပညာသိပ္ပံက မျိုးဆက်သစ် ကျောင်း သား လူငယ်အားကစားသမားများကို ပဏာမ အဆင့် ရွေးချယ်ခဲ့သည်။ အားကစားနည်း ၂၄ မျိုးအတွက် လူငယ်အားကစားသမားရွေးချယ်ရာ သို့ သတ္တမတန်းမှ နဝမတန်းအထိ ကျောင်းသား လူငယ်များ စိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက်ရွေးချယ် ခံခဲ့ကြကြောင်းသိရသည်။

လာရောက်ရွေးချယ်ခံသော ကျောင်းသား လူငယ် ၅၁ ဦးမှ သတ်မှတ်အရည်အချင်းများ နှင့်ကိုက်ညီသော လူငယ် ၁၇ ဦးကို ပဏာမရွေး ချယ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဧပြီ ၂၅ ရက်တွင် တာမွေမြို့နယ် ကျိုက္ကဆံကွင်းရှိ အားကစားနှင့် ကာယပညာ သိပ္ပံ(ရန်ကုန်)ကျောင်း၌ ဆန်ခါတင်ရွေးချယ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့နယ်များမှ အားကစား



သမားကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာခြင်းသည် မြို့နယ် ၏ ဂုဏ်ကိုတက်စေမည့်အပြင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကိုလည်း ထွန်းတောက်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း လူရွေးချယ်ရေး အဖွဲ့မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ပြေးခုန်ပစ် တာဝန်ခံ ဦးဌေးဇော်ဦးက ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ယခင်ကနိုင်ငံအတွက်မျိုးဆက် သစ်အားကစားသမားများ ငွေးထုတ်ပေးရာနေရာ အဖြစ် ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေး နှစ်နေရာ၌သာရှိခဲ့

သော်လည်း ယခုအခါ နိုင်ငံတော်၏ အားကစား ရည်မှန်းချက်များနှင့်တည့်မူအဖြစ် မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင်လည်း အားကစားနှင့်ကာယ ပညာသိပ္ပံကျောင်းနှစ်ကျောင်းကို ထပ်မံဖွင့်လှစ် ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါကျောင်းများမှ နိုင်ငံအတွက် အားကစားသမားကောင်းများကို နှစ်စဉ်မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရ သည်။

သန်းထိုက်(လှိုင်သာယာ)

ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

ကုသတားဆီးရန် လွယ်ကူသည့်တိုင်အောင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဖြစ်များလျက်ရှိသော ဝမ်း ပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက် ပညာ ပေးလုပ်ငန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း(MMCWA)က ဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါသည် ကုသတားဆီး ရန် လွယ်ကူသည့်တိုင်အောင် မြန်မာ့လူ့အသိုင်း အဝိုင်းအနေဖြင့် ကာကွယ်တားဆီးရေးလုပ်ငန်း များကို ထိရောက်စွာ လုပ်ဆောင်ကြခြင်းမရှိသေး ကြောင်း၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါကြောင့် မွေးစ ကလေးငယ်များအတွက် အသက်အန္တရာယ်အထိ ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာပေးဟောပြော ပွဲများနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများကိုပါ အသင်းအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းက

ထုတ်ပြန်သည့် သတင်းလွှာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက "အမြဲတမ်းဆပ်ပြာနဲ့ လက်ဆေးဖို့ ပြည်သူလူထုကို တိုက်တွန်းပါတယ်။ စာသင်ကျောင်းပညာပေးအစီအစဉ်တွေမှာ ဆပ်ပြာ တွေဖြန့်ဝေပေးပြီး သရုပ်ပြပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက လူတော်တော်များများက နေ့စဉ်ကူးစက်ရောဂါ တွေကို ကာကွယ်ဖို့အတွက် ဆပ်ပြာနဲ့လက်ဆေး ခြင်းရဲ့ တန်ဖိုးကြီးမားပုံကို နားလည်မှုနည်းပါးနေလို့ ဆပ်ပြာနဲ့လက်ဆေးတဲ့ အလေ့အကျင့်တွေကို သင်ကြားပေးဖို့ အရေးကြီးပါတယ်။ အစိုးရစာသင် ကျောင်းတွေနဲ့ ဘုန်းတော်ကြီးသင်စာသင်ကြောင်း တွေမှာလည်း ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတွေကို လက်ဆေးခြင်းအလေ့အထတွေ သင်ပေးနေပါ တယ်"ဟု ပြောသည်။

ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါနှင့် ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိ သော ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားခြင်းမှ ကာကွယ်

နိုင်ရန် မိခင်များအား မျက်နှာချင်းဆိုင်ပြောဆို ဆွေးနွေးမှုများ၊ စားပွဲပိုင်းဆွေးနွေးပွဲများနှင့် မိသားစု အစီအစဉ်များဖြင့် ဆပ်ပြာဖြင့်လက်ဆေးခြင်း၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး၏ အရေးပါပုံများအား ပညာပေးခြင်းကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေး အသင်းအနေဖြင့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့အပါအဝင် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်ရေးအတွက် ပညာ ပေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေသည့်အပြင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများအဖြစ် ရွေ့လျား ဆေး ပေးခန်းများဖွင့်လှစ်ခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များအား မိမိဖွားမြင် စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအား အိုင်အိုဒင်းဆားနှင့် အာဟာရပြည့်ဝသော အစားအစာများ ထောက်ပံ့ ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပညာရေးဟောပြော ပွဲများပြုလုပ်ခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သွန်းဝင်း

နွေစပါးများကို သိပ္ပံနည်းကျပေါင်စနစ်ဖြင့် ပျိုးထောင်နေ

ကျောက်ထု မတ် ၁၁

ဂန့်ဂေါခရိုင် ကျောက်ထုမြို့နှင့် ကျေးရွာများတွင် နွေစပါးများကို သိပ္ပံ နည်းကျ ပေါင်စနစ်ဖြင့် ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးရန်နှင့် စိုက်ပျိုးစနစ်မှန်ကန် ရေးအတွက် ကျောက်ထုမြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက တောင်သူများထံ ကွင်း ဆင်းပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပန်းဆန်ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ်(၆၄) ၌ ကျောက်ထုမြို့ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးခင်မောင်ကြည်နှင့်အဖွဲ့က မတ် ၈ ရက်တွင်ကွင်းဆင်း၍ ဗီယက်နမ်ပုလဲ

သွယ်စပါးမျိုးကို ပေါင်အကျယ် ၃ ပေ၊ အမြင့် ၄ လက်မ၊ အလျားပေ ၁၂၀ ရှိ ပျိုးပေါင်များပြုလုပ်၍ ပေါင်စနစ်ဖြင့်ပျိုးထောင်ခြင်း နည်းစနစ်များ လက်တွေ့ပြသခဲ့ရာ ဒေသခံတောင်သူများက လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှု ခဲ့ကြပြီး စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှထုတ်ဝေသည့် စပါးအထွက်နှုန်းကောင်းရန် နည်း စနစ်ကျကျစိုက်ပျိုးရေး တောင်သူပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များလည်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်ထုဒေသ၌ ယခုနှစ် နွေစပါးရာသီတွင် စပါး ၁၃၂ ဧကစိုက်ပျိုး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်နှစ် အတွေ့အကြုံအရ အထွက်ကောင်းပြီး ဒေသ ရေမြေနှင့်သင့်လျော်သည့် ဗီယက်နမ်ပုလဲသွယ်စပါးမျိုးကို အဓိကထား စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(၁၀၁)

သတင်းတို

ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးနှင့် ရပ်ကွက်စာကြည့်တိုက်ဖွင့်

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ် အမှတ်(၁၉)ရပ်ကွက် ၌ ကိုယ်အားကိုးတည်ဆောက်ခဲ့သော ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အဆောက်အအုံသစ်နှင့် ပညာအလင်းပြရပ်ကွက်စာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၇ ရက်က ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စန်းစန်း ဝင်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးဌေးအောင်၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်လွင်၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ငြိမ်းနှင့် အမှတ်(၁၉)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်မောင်ငြိမ်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမျိုးအောင်က စာအုပ်/စာစောင်အုပ် ၁၀၀ ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ၂၁ လက်မ ရုပ်မြင်သံကြားစက် တစ်လုံးနှင့် World Vision Myanmar က စာအုပ်/စာစောင် အုပ် ၁၀၀ ကို စာကြည့်တိုက်အတွက် ပေးအပ်လှူဒါန်း ခဲ့ကြသည်။ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးအဆောက်အအုံကို ငွေကျပ် ၁၆၃ သိန်းနှင့် စာကြည့်တိုက်အဆောက်အအုံကို ငွေကျပ် ၂၂၃ သိန်း အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(SP)

အရက်မူးပြီး နေအိမ်ကိုမီးရှို့သူအား အရေးယူ

အောင်လံမြို့နယ် ရဲဒင်ကျေးရွာတွင် အရက်သောက်စားမူးယစ်ပြီး မိမိအိမ် ကို မီးပြန်ရှို့သူတစ်ဦးအား မတ် ၈ ရက်က အရေးယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ရဲဒင်ကျေးရွာနေ ဗိုလ်ဝင်း(၄၀ နှစ်)သည် အရက်မူးပြီး ၎င်းပိုင်သည့် မြေစိုက်၊ ဝါးကြမ်းခင်း၊ ထရုံကား၊ သက်ငယ်မိုး (၃)ပင်နေအိမ်ကို မီးဖြင့် ရှို့ခဲ့ သဖြင့် ကျေးရွာမီးသတ်နှင့် ရွာသားများဝိုင်းဝန်းမီးသတ်ခဲ့ရပြီး မီးလောင်မှု ကြောင့် နေအိမ် တစ်လုံး၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀၀၀၀ ခန့် မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း၊ ထိုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ နေအိမ်မီးရှို့သူဗိုလ်ဝင်းအား အောင်လံမြို့နယ် ရွှေပန်းတောနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စေယု

ပိန္နဲသီးတက်ဥားကုမုပြုတ်ကျသေဆုံး

မင်းတုန်းမြို့နယ် ရေပြာရေးကျေးရွာအနီးတွင် ပိန္နဲပင်ပေါ်တက်၍ ပိန္နဲသီး ခူးသူ အမျိုးသားတစ်ဦး ပြုတ်ကျသေဆုံးမှု မတ် ၈ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ချင်းတုန်းကျေးရွာနေ ကိုမြသန်း (၄၀ နှစ်)သည် ရေပြာရေးကျေးရွာ အနီးမှ အမြင့် ၂၅ ပေခန့်ရှိသည့် ပိန္နဲပင်ပေါ် ပိန္နဲသီးတက်ဥားကုမု ပြုတ်ကျခဲ့ပြီး သေဆုံးသွားခဲ့သဖြင့် မင်းတုန်းမြို့နယ် အလယ်ချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းက သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စေယု

ထန်းပင်ပေါ်မှပြုတ်ကျ၍ သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား

ဂန့်ဂေါခရိုင် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မြင်းဇာကျေးရွာတွင် ထန်းရည်ယူရန် ထန်းပင် ပေါ်တက်သည့်အမျိုးသားတစ်ဦး ပြုတ်ကျသေဆုံးမှု မတ် ၈ ရက်က ဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မြင်းဇာကျေးရွာနေ ဦးစိုးလှ(ခေါ်)ဖိုးပြား (၄၅ နှစ်)သည် ကျေးရွာနှင့် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာလယ်တောထဲရှိ အမြင့်ပေ ၃၀ ကျော်ခန့်ရှိသော ထန်းပင်ပေါ်သို့ထန်းရည်တက်ယူရာမှ ထန်းပင်တွင်ငြိမ်းချည်ထားသောနီးကြိုး များပြုတ်၍ ထန်းပင်ပေါ်မှပြုတ်ကျသေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ သေဆုံးနေသည်ကို တစ်အိမ်တည်းနေ အစ်ကိုဖြစ်သူ ဦးဘဌေးက ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းသို့ အကြောင်းကြားခဲ့သဖြင့် သေမှုသေခင်းဖွင့်၍ စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ကျော်စေယု

ကလေးများအတွက် နွေရာသီယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဖွင့်

ဖားကန့် မတ် ၁၁

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ် ဟောင်ပါးကျေးရွာအုပ်စု ဆယ်ဇင်းကျေးရွာ တွင် ကလေးများအတွက် နွေရာသီယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းကို သာသနာ့ပုဂ္ဂလိ ကုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်၌ မတ် ၈ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းကို ဆယ်ဇင်းကျေးရွာ သာသနာ့ပုဂ္ဂလိကတန်းတော်ကြီးကျောင်း ဆရာတော်အမျိုးထား၍ ဆယ်ဇင်းဒေသ မဘာသအဖွဲ့ရန်ပုံငွေဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းနည်းပြအဖြစ် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသောဘနက ဦးစီးပို့ချ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် နည်းပြဆရာတော်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းမိန့်ကြားပြီး သင်တန်း ဖွင့်ပွဲသို့ ဆယ်ဇင်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးချိုလွင်၊ စခန်းမှူး ရဲအုပ်ရန်အေး၊ ဆယ်ဇင်းဒေသ မဘာသအဖွဲ့မှ ဆရာတော် သံဃာတော်များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်း များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များ၊ သင်တန်းသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနှင့် မိဘများ တက်ရောက်ကြသည်။

သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုဖွင့် လှစ်သည့် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းပြီးဆုံးသွားပါက အပတ်စဉ်တန်ခွန်နေ့ တိုင်း ဓမ္မသင်တန်းကို သင်တန်းဆရာမ ၁၄ ဦးတို့၏ အကူအညီဖြင့် ဆက် လက်ပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နွေရာသီယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းတက်ရောက်ကြ သည့် သင်တန်းသား ကျောင်းသူများကို သင်တန်းစတင်သည့်ရက်မှ သင်တန်းပြီးဆုံးသည်အထိ အလှူရှင်များစုပေါင်း၍ တစ်ရက်လျှင် ငွေကျပ် နှစ်သိန်းတန်ဖိုးရှိ အာဟာရဒါနများကို ကျွေးမွေးလှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နီတိုး(မော်လူး)

ပြည်တွင်းသတင်း

သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေများ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြန်လည်ပေးအပ်

ဖြူး မတ် ၁၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့နယ် ကျေးမနားကျေးရွာအုပ်စုအတွင်း ရှိ ဒေသခံတောင်သူလယ်သမားများ၏ သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေက ၁၀၀ ကျော်အတွက် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပုံစံ(၃)များကို မတ် ၈ ရက်တွင် ပြန်လည်ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးမနားကျေးရွာအုပ်စု စိမ့်ကြီးဒေသ ကွင်းအမှတ်(၈၀၄-၈၀၅)၌ ပြုလုပ်ခဲ့ သော လယ်ယာမြေလုပ်ကိုင်ခွင့်ပုံစံ(၃)များ ပြန်လည်ပေးအပ်ပွဲ၌ ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်အောင်၊ ဖြူးမြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညွန့်လှိုင်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးသန့်၊ ဇင်မျိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျေးမနားကျေးရွာ အုပ်စု လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီက သိမ်းဆည်းလယ်ယာမြေ ၁၀၇ ဒသမ ၅ ဧကအတွက် လယ်ယာမြေလုပ်ကိုင်ခွင့် ပုံစံ(၃)များကို မြေသိမ်းဆည်း ခံရသူ မူလဓားမဦးချတောင်သူလယ်သမား ၁၉ ဦးအား ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ သည်။

တောင်သူတစ်ဦးလျှင် ယခင်နှစ် ၂၀ ကျော်ကာလမှ ယနေ့တိုင်လုပ်ကိုင် လျက်ရှိသည့် အနည်းဆုံးမြေနှစ်ဧကမှ အများဆုံးရှစ်ဧကအထိရှိကြောင်း၊ သိမ်းဆည်းခံရသော ကာလများတွင် အနည်းဆုံး ၁၀ တင်းမှ တင်း ၃၀ အထိ သီးစားခပေးဆောင်ခဲ့ရကြောင်း၊ ယခုလုပ်ကိုင်ခွင့်ပုံစံ (၃)ရရှိ၍ ဝမ်းသာ ပီတိဖြစ်ရကြောင်း လယ်ယာမြေလုပ်ကိုင်ခွင့်များ ပြန်လည်ရရှိခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ဖြူးမြို့နယ်



ရေရှားပါးသည့်ကျေးရွာများသို့ ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးမည်

ချောက် မတ် ၁၁

ချောက်မြို့နယ်ရှိ ရေရှားပါးသော ကျေးရွာများ ကို ချောက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနက ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် သောက်သုံးရေ များ ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ချောက်မြို့နယ်အတွင်း သောက်သုံးရေရှားပါး သော ကျေးရွာများဖြစ်သည့်ညောင်ဇင်အုပ်စု မြေနီ လိမ်ကျေးရွာ၊ သံဘိုအုပ်စု အောင်သာကျေးရွာ များကို မတ် ၉ ရက်တွင် ရေဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ မြေနီလိမ်ကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၅၂ စုမှ လူဦး ရေ ၂၀၈ ဦးနှင့် ကျွဲ၊ နွား ၁၃၂ ကောင်အတွက် ရေ ၆၄၀၀ ဂါလန်၊ အောင်သာကျေးရွာရှိ အိမ် ထောင်စု ၅၆ စုမှ လူဦးရေ ၂၆၈ ဦးနှင့် ကျွဲ၊ နွား

ကောင်ရေ ၁၀၀ အတွက် ရေ ၃၂၀၀ ဂါလန်ကို ချောက်မြို့နယ်မှ မနောဖြူရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် ရေ များသယ်ယူပေးပြီး ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်နေချိန်တွင် ယခုကဲ့ သို့ ရေရရှိသဖြင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများအတွက် အဆင်ပြေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျေးရွာနှစ်ခုသို့ ရေဖြန့်ဝေပေးသည့် အပြင် မြို့နယ်အတွင်းမှ ရေအခက်အခဲ ကြုံတွေ့ နေရသည့် အခြားကျေးရွာများသို့လည်း ရေသယ် ယာဉ်ဖြင့် သောက်သုံးရေများ အလှည့်ကျဖြန့်ဝေ ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးခင် မောင်ကျော်၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ချောက်မြို့နယ်အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံအလယ် ပိုင်းဒေသအတွင်းရှိကျေးရွာများသည် နွေရာသီ တွင် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုများဖြစ်ပွားလေ့ရှိ ရာ ကျေးရွာအချို့တွင် သောက်သုံးရေလှောင်ကန် များ တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ မြေသားမြီးရေလှောင် ကန်များတည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ အဝီစိတွင်းတူးဖော် ပေးခြင်းများဖြင့် ရေရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော်လည်း အချို့ကျေးရွာ များတွင်မူ ရေရရှိရေးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းမရှိ သေးသဖြင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ယခုကဲ့သို့ ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူဖြန့်ဝေပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မချို(ချောက်)



သားငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများ စိုက်ထည့်မည်

တောင်ငူ မတ် ၁၁

တောင်ငူခရိုင်အတွင်း မြို့နယ်ခြောက်ခုတွင် သားငါးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများကို လယ်ကြားငါးကန်များအတွင်း မျိုးစိုက်ထည့်ပေးမြှူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တောင်ငူခရိုင်အတွင်းရှိ ကျောက်ကြီး၊ ဖြူး၊ တောင်ငူ၊ ထန်းတပင်၊ အုတ်တွင်း၊ ရေတာရှည်မြို့နယ်များမှ လယ်သမားများ၏ လယ်ကြားငါးကန်များတွင်လည်းကောင်း၊ အင်းများနှင့် ငါးမွေးကန် များတွင်လည်းကောင်း မွေးမြူရန်အတွက် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို တောင်ငူခရိုင် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံး၌ မတ် ၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ငါးမျိုးထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးစိုင်းကျော်မြင့်က တိုးတက်လာသော လူဦးရေအချိုးအစားနှင့်အညီ သားငါးစားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံစွာစားသုံးနိုင်ရေး၊ သားငါးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး တောင်ငူခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးမှူး ဦးသက်အေးက တိုင်းရင်းငါးမျိုးများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ငါးမွေးမြူခြင်းဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းရင်းငါးမျိုးများဖြစ်သည့် ငါးခူကောင်ရေ ၂၅၀၀၀နှင့် ငါးပနော်အကောင်ရေ ၅၀၀၀ ကို တောင်ငူခရိုင် ခြောက်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများမှ ငါးမွေးတောင်သူများ၊ အင်းလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ငါးမွေးကန်ပိုင်ရှင်များထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(အွေ)

တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း ကရင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ယုဇနရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၃၀၈)နေ မ-ခရောဆိုင်နံ(ခ)ဆိုင်နံ ၁/မကန(နိုင်)၁၃၂၈၂၈ မှာ တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်မှတ် ၁၀/၇၀၅၇ Nissan Elgrand AVE 50. Mini Van (4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်သက်သက်လွင် ၁၂/ကမရ(နိုင်)၀၄၄၈၉၂က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

MYANMAR MICROFINANCE BANK
မြန်မာအသေးစားငွေရေးကြေးရေးဘဏ်

မြန်မာအသေးစားငွေရေးကြေးရေးဘဏ်၏ "မဟာမြိုင်ရုံးချုပ်ဘဏ်ခွဲကြီး"ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်တွင် ၁၂-၃-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့) ၌ ဖွင့်လှစ်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းကိစ္စအဝဝကို ဆောင်ရွက်နိုင် ပြီဖြစ်ပါကြောင်း မိဘပြည်သူများအားသတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

"အားလုံးအတွက် M M B"

မဟာမြိုင်ရုံးချုပ်ဘဏ်ခွဲကြီး အမှတ် (၃၁)၊ ပြည်လမ်းနှင့် မဟာမြိုင်လမ်းထောင့် ၊ ကျွန်းတော်လမ်း (အလယ်) ရပ်ကွက် ၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊
Tel: (၀၁)၂၃၀၆၂၈၂၊ ၂၃၀၆၂၈၃၊ ၂၃၀၆၂၈၄၊ ၂၃၀၆၂၈၅၊ ၂၃၀၆၂၈၆၊ ၂၃၀၆၂၈၇၊ ၂၃၀၆၂၈၈၊ ၂၃၀၆၂၈၉၊
Fax: (၀၁) ၂၃၀၆၂၈၀၊ ၂၃၀၆၂၈၁၊ ၂၃၀၆၂၈၂၊ ၂၃၀၆၂၈၃၊ ၂၃၀၆၂၈၄။

ပြည်တွင်းသတင်း

လူအခွင့်အရေးမြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ရေး မတ် ၁၁

လူအခွင့်အရေးမြှင့်တင်မှုစီမံချက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့ ရွှေဆံတော်စေတီဓမ္မာရုံ၌ မတ် ၉ ရက်က ကျင်းပသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို Local Resoure Center(LRC)၊ Danchurch Aid တို့နှင့် ဥရောပယူနိုက်တီဒ် အဖွဲ့အစည်းများက ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် (LRC) မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းဝင်းပိုင်နှင့် တာဝန်ခံမန်နေဂျာ ဒေါ်ခိုင်မြတ်သူတို့က ဆွေးနွေးပွဲ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် လူအခွင့်အရေးမြှင့်တင်မှုစီမံချက်အကြောင်း၊ စီမံချက်တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်သူများ၏ အခန်းကဏ္ဍများအကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သူများက လူအခွင့်အရေးအပေါ် ရှုမြင်ပုံများနှင့် မိမိတို့ရပ်ရွာဒေသအတွင်းရှိ အဓိကကျသော လူအခွင့်အရေးပြဿနာများ၊ ဒေသတွင်းလူအခွင့်အရေးပြဿနာများတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသူများ၊ လူအခွင့်အရေးအခြေအနေများ တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရပ်ရွာလူထုအနေဖြင့် လိုအပ်သောနည်းပညာအကူအညီများ စသည့်အကြောင်း



အရာတို့ကို အပြန်အလှန်အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဆွေးနွေးချက်များမှ ရရှိလာသောရလဒ်များကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက်လည်း သဘောတူညီခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

နန်ပုတ်-ဆယ်ကုန်းတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီး

ဖားကန့် မတ် ၁၁

ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ် ဟောင်ပါးကျေးရွာအုပ်စုရှိ နန်ပုတ်-ဆယ်ကုန်းတံတားကို ဒေသခံပြည်သူများ၏ ထည့်ဝင်ငွေဖြင့် ကိုယ်အားကိုယ်ကိုး တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သဖြင့် ဆက်သွယ်သွားလာရေးလွယ်ကူချောမွေ့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါတံတားသည် မိုးညှင်းမြို့နယ် နန်ပုတ်ကျေးရွာနှင့် ဖားကန့်မြို့နယ် ဟောင်ပါးကျေးရွာအုပ်စု ဆယ်လင်းကျေးရွာကို ဆယ်သွယ်ထားသည့် တံတားဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ကာ ဖေဖော်ဝါရီလကုန်တွင် ပြီးစီးခဲ့ပြီး တံတားပြီးစီးသဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများ သွားလာဆက်သွယ်ရေးအတွက် လွယ်ကူနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တံတားကို ဒေသခံပြည်သူများ၏ စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေ ကျပ်သိန်း ၂၅၀ ဖြင့် ကိုယ်အားကိုယ်ကိုး တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နန်ပုတ်ချောင်းအား ဖြတ်လျက်တည်ဆောက်ထားသည့် အရှည်ပေ ၁၈၀ အကျယ် ၁၂ ပေ ရှိ သစ်သားတံတားဖြစ်သည်။

ယခင်က တံတားမရှိသဖြင့် မိုးရာသီတွင် နန်ပုတ်ချောင်းကို လှေကူးတို့များဖြင့် ဖြတ်သန်းသွားလာခဲ့ရကြောင်း၊ တံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့၍ မိုးညှင်းမြို့နယ်နှင့် ဖားကန့်မြို့နယ်များသို့ မော်တော်ယာဉ်များ၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်များ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ ရာသီမရွေး လွယ်ကူချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုတိုး(မော်လူး)

လောက်ကိုင်ဒေသမှ တပ်မတော်သားနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် သံတွဲမြို့နယ် မဘာသအဖွဲ့နှင့် ဒေသခံပြည်သူများက အလှူငွေပေးအပ်

သံတွဲ မတ် ၁၁

လောက်ကိုင်ဒေသတွင် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ထမ်းဆောင်နေသော တပ်မတော်သားများ၊ ကျဆုံးဒဏ်ရာရတပ်မတော်သားများ၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရဲမမိသားစုများအတွက် အလှူငွေ ၁၂၀ သိန်း ပေးအပ်ပွဲကို သံတွဲမြို့၊ ဒွါရာဝတီမြို့နယ်ခန်းမ၌ မတ် ၉ ရက်က ကျင်းပသည်။

အလှူငွေပေးအပ်ပွဲတွင် သံတွဲမြို့နယ် အမျိုးဘာသာသာသနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်က ဩဝါဒစကား မိန့်ကြားသည်။ အလှူငွေများကို သံတွဲမြို့နယ် မဘာသအဖွဲ့၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက စုပေါင်းလှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ငွေကျပ် လေးသိန်း၊ အမျိုးဘာသာသာသနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့က ငွေကျပ် ၃၇ သိန်း၊ ငပလီတို့တယ်လုပ်ငန်းရှင်များက စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ သံတွဲမြို့နယ် ဒေသခံကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များ စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ Amazing ဟိုတယ်မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၄၅ သိန်း၊ Bayview ဟိုတယ်မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သိန်း၊ သံတွဲမြို့နယ် ရေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ မြို့နယ် မော်တော်ယာဉ် လိုင်းပေါင်းစုံထိန်းသိမ်းကြိုကြပ်ရေးကော်မတီမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ ခရိုင်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သောင်းနှင့် မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှလှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သောင်းတို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ငွေကျပ် လေးသိန်း၊ အမျိုးဘာသာသာသနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့က ငွေကျပ် ၃၇ သိန်း၊ ငပလီတို့တယ်လုပ်ငန်းရှင်များက စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ သံတွဲမြို့နယ် ဒေသခံကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင်များ စုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ Amazing ဟိုတယ်မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၄၅ သိန်း၊ Bayview ဟိုတယ်မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သိန်း၊ သံတွဲမြို့နယ် ရေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ မြို့နယ် မော်တော်ယာဉ် လိုင်းပေါင်းစုံထိန်းသိမ်းကြိုကြပ်ရေးကော်မတီမှ လှူဒါန်းငွေကျပ် သုံးသိန်း၊ ခရိုင်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သောင်းနှင့် မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှလှူဒါန်းငွေကျပ် ၆၀ သောင်းတို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

(ခရိုင် မြန်/ဆက်)

ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်း အသိပညာပေးဆွေးနွေး

မလိုင် မတ် ၁၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကြက်မွေးမြူထုတ်လုပ်သူများအား ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိသင့်သည့်အကြောင်းအရာများ၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရမည့်အချက်များအသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မလိုင်မြို့အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ မတ် ၅ ရက်က ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်သိန်းလှိုင်က မိမိတို့မြို့နယ်အတွင်း ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ ကူးစက်ဝင်ရောက်လာမှုမရှိစေရေးအတွက် ကြက်မွေးမြူထုတ်လုပ်သူများအား အသိပညာပေးဆွေးနွေးရန်နှင့် ပိုင်းဝန်းကာကွယ်နိုင်ရေး အစီအမံများ ကြိုတင်ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ခေါ်ယူဆွေးနွေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် တူသရေဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာအေးကိုက ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများ၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် ဇီဝလုံခြုံရေးအစီအမံများဆောင်ရွက်ရန်အချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

မြို့နယ်စည်ပင်သာယာအမှုဆောင်အရာရှိ ဦးခင်မောင်မြင့်ကလည်း ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြို့မဈေးကြီးအတွင်း ကြက်သားရောင်းချသူများထံမှ ကောက်ယူထားသောစာရင်းများအရ ကြက်အရှင်ဒိုင်များသို့ ကြက်အရှင်များဝင်ရောက်ရာ ဝင်ပေါက်သည်လည်း ရောဂါဝင်ရောက်နိုင်သောလမ်းကြောင်းများဖြစ်သဖြင့် အထူးဂရုပြုရန်လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေး အကြံပြုကြပြီး ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်သင့်သည်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။

အောင်ဌေး(မလိုင်)

သမ္မတ ၀၀-၂၇၅၆၂ ၀၀-၂၇၅၆၃	သွင် ၀၀-၂၇၂၅၅ ၀၀၂-၂၅၂၅၆၀	မင်္ဂလာ(၁) ၀၀-၂၇၃၅၅ ၀၀-၂၇၃၅၆	မင်္ဂလာ(၂) ၀၀၂-၂၅၂၅၅ ၀၀၂-၂၅၂၅၆	ရေဆောင် ၀၀-၂၅၂၅၅ ၀၀-၂၅၂၅၆	နေပြည်တော် ၀၀-၂၅၂၅၅ ၀၀-၂၅၂၅၆
မင်္ဂလာ(၃) ၀၀-၂၅၂၅၅ ၀၀-၂၅၂၅၆	Top Royal ၀၀၂-၂၅၂၅၅ ၀၀၂-၂၅၂၅၆	ဝင်းထိုက် ၀၀-၂၅၂၅၅ ၀၀-၂၅၂၅၆	မြို့မဈေး ၀၀-၂၅၂၅၅ ၀၀-၂၅၂၅၆	မင်္ဂလာစိုင်းမွန် ၀၀၂-၂၅၂၅၅ ၀၀၂-၂၅၂၅၆	မင်္ဂလာထွန်းသီရိ ၀၀၂-၂၅၂၅၅ ၀၀၂-၂၅၂၅၆

မင်္ဂလာလှည်း

<p>GANGNAM BLUES</p> <p>ရန်ကုန် ရေဆောင်(၁) မင်္ဂလာစိုင်းမွန်</p>	<p>EXISTS</p> <p>ရန်ကုန် နေပြည်တော်(၁) မန္တလေး - မင်္ဂလာစိုင်းမွန်</p>	<p>SNOW GIRL and The Dark Crystal (3D)</p> <p>ရန်ကုန် - ရေဆောင်(၂) မင်္ဂလာ(မင်္ဂလာ)</p>
<p>BLACKHAT</p> <p>ရန်ကုန် နေပြည်တော်(၃)</p>	<p>ROCK ANGELS</p> <p>ရန်ကုန် - နေပြည်တော်(၂) သက်တံသစ် ပြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ</p>	<p>အောင်မြင် ကျော်ကြား ရူးရဲ ထက်မြက်</p> <p>ပြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ</p>

၀၃ - ၃ - ၂၀၁၅ ရက်မှ စတင်ပြသမည့်စာတမ်းသစ်များ

ပွဲချိန်သတိပြု - ၁၀:၀၀နာရီ၊ ၁၂:၃၀နာရီ၊ ၃:၃၀နာရီ၊ ၆:၃၀နာရီ၊ ၉:၃၀နာရီ

ဒေါ်မွန်နဲ့တိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ နိုင်ပွဲရဦးမယ့် ပွဲစဉ် (၂၅)



ဘွန်ဒင်လီဂါပွဲစဉ် (၂၅) ကို မတ် ၁၄ ရက်မှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှာဖြစ်လို့ ကစားရန်တပြည့်ပြည့် ပြန်တတ်လာတဲ့ဒေါ်မွန်နဲ့တိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ကို မျှော်လင့်နေတဲ့ လေဗာကူဆင်၊ ထိပ်ဆုံးကဆက်လက်ဦးဆောင်ဖို့ကြိုးစားမယ့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ရဲ့ စွမ်းဆောင်မှုအားတွေကို မြင်တွေ့ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်မှာ ဟာသာဘာလင်နဲ့ တွေ့မယ့် ရှော်လ်ကေးတို့ရဲ့ ကစားအားပြင်းထန်မှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အကဲခတ်ခွင့်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အမှတ်ရရှိဖို့မျှော်လင့်ချက်ကို ဆိတ်သုဉ်းစေမှာပါ။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ရဲ့ တိုက်စစ်၊ ခံစစ်အားတောင့်တင်းထက်မြက်မှုက ဝါဒါဘရီမင်တို့အတွက် ရင်မောစရာဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။ ဒါပေမယ့် အိမ်ရှင်တို့က အဲဒီအခွင့်အရေးကို ပေးမှာမဟုတ်ပါဘူး။

ဒေါ်မွန်နဲ့တိုင်ယန်မြူးနစ်

အဝေးကွင်းမှာသရေပွဲများနေတဲ့ ကိုလုံးတို့အတွက် ဒီပွဲမှာ ဒေါ်မွန်နဲ့တိုင်ယန်မြူးနစ်တို့ရဲ့ အားထုတ်မှုက နိုင်ပွဲတွေဆက်နေပြီး တန်းစီဖလားမှာ နေရာပြန်ရမလား စောင့်ကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ကွင်းလည်း ဖြစ်တဲ့ ဒေါ်မွန်လာ အမှတ်ပြည့်ရယူဖို့အတွက် အာမာခံကစားသမားတွေနဲ့ ပွဲထွက်လာပြီး အနိုင်ရလဒ်ကို သိမ်းပိုက်ဖို့ စွမ်းဆောင်ပါလိမ့်မယ်။

လေဗာကူဆင်နှင့် စတုဂတ်

ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံးတွေ့ဆုံမှုငါးပွဲလဒ်ကိုကြည့်ရင် လေဗာကူဆင်တို့က သုံးပွဲနိုင်ပြီး သရေနှစ်ပွဲဖြစ်ထားပါတယ်။ တန်းစီဖလား အောက်ဆုံးရောက်နေတဲ့ စတုဂတ်တို့က အဝေးကွင်းမှာ ခြေစွာတတ်တာကို သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေဗာကူဆင်တို့ကတော့ အိမ်ကွင်းမှာ ပြိုင်ဘက်အသင်းတွေကို အခွင့်အရေး မပေးတတ်တာမို့ စတုဂတ်တို့ အမှတ်ပလာနဲ့ အိမ်ပြန်ရမယ့်ကိန်း ဆိုက်နိုင်ပါတယ်။

အော့ဘတ်နှင့်မိန့်စ်

အော့ဘတ်တို့က မိန့်စ်နဲ့ဆုံတိုင်း အနိုင်ကစားတတ်တာမို့ အခုပွဲမှာ

မိန့်စ်တို့ ခြေကုန်လက်ပန်းကျအောင်ကစားရပါလိမ့်မယ်။ အော့ဘတ်တို့က ဥရောပဝင်ခွင့် တစ်နေရာအတွက် မျှော်လင့်စရာရှိနေသေးတာမို့ ခြေကုန်ဖွင့်ပါလိမ့်မယ်။ အော့ဘတ်တို့ဟာ အိမ်ကွင်းမှာ ဂိုးသွင်းစွမ်းရည်မြင့်မားပြီး ပြိုင်ဘက်နောက်တန်းကို ရွှံ့ရွှံ့ချွန်ချွန်ထိုးဖောက်နိုင်သူတွေဖြစ်တာမို့ ဒီပွဲမှာ အိမ်ရှင်တို့ အလေးသာနေတာ အမှန်ပါပဲ။

ဟော့ဖန်ဟိန်းနှင့်ဟမ်းဘတ်

တန်းဆင်းဖန်ဟိန်းကြောင့် ဟမ်းဘတ်တို့ အကြိတ်အနယ်ကစားရမယ့် ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ ဟမ်းဘတ်တို့က အဝေးကွင်းမှာ သရေပွဲများတတ်ပြီး တိုက်စစ်မျိုးတွေရဲ့ ဂိုးသွင်းစွမ်းရည်လည်း ကျဆင်းတတ်တာမို့ အိမ်ရှင်ဟော့ဖန်ဟိန်းတို့ ခံစစ်ပိုင်း အမှားအယွင်းနည်းရင် အခြေအနေကောင်းနိုင်ပါတယ်။ ဟော့ဖန်ဟိန်းရဲ့ တိုက်စစ်မျိုးတွေက အိမ်ကွင်းမှာ ဂိုးသွင်းအားကောင်းတာမို့ ဟမ်းဘတ်တို့ ဂိုးမပြတ်အောင် ဟန့်တားရုံကလွဲပြီး မျှော်လင့်စရာမရှိပါဘူး။

ဝါဒါဘရီမင်နှင့်ဘိုင်ယန်မြူးနစ်

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က ဘွန်ဒင်လီဂါဖလားအတွက် အမှားအယွင်းခံမှာ မဟုတ်တာကြောင့် ဒီပွဲမှာ ဝါဒါဘရီမင်တို့ ပွဲမချောင်ပါဘူး။ ဝါဒါဘရီမင်ရဲ့ အိမ်ကွင်းအားထုတ်မှုအပိုင်းက ကောင်းမွန်ပေမယ့် ခံစစ်ပိုင်းကျိုးပေါက်မှုက

ဟာသာဘာလင်နှင့်ရှော်လ်ကေး

ရှော်လ်ကေးနဲ့ဆုံတိုင်း ရလဒ်မကောင်းတတ်တဲ့ ဟာသာဘာလင်ရဲ့ခြေစွမ်းက လက်ရှိအနေအထားမှာ အားရစရာတွေမရှိပါဘူး။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံး ငါးပွဲဆုံတွေ့မှုကိုကြည့်ရင် ရှော်လ်ကေးတို့က နှိုးပွဲမရှိဘဲ ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲတွေတောင် ရရှိထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ရှော်လ်ကေးရဲ့အဝေးကွင်းစွမ်းဆောင်မှုက သာမန်ဖြစ်တာမို့ ပွဲချိန်ပြည့် ကစားအားတင်ထားမှ ရပါလိမ့်မယ်။ ရှော်လ်ကေးတို့က ဥရောပဝင်ခွင့်အတွက် ခြေကုန်ထုတ်မှာမို့ အောင်ပွဲဆိုတာ ရှော်လ်ကေးတို့ အတွက်ပဲ ဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

ဖရန့်ဖတ်နှင့်ပါဒါဘွန်

ပါဒါဘွန်ရဲ့ တန်းဆင်းဖန်ဟိန်းအားကို ဖရန့်ဖတ်တို့ သတိထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပါဒါဘွန်တို့က အဝေးကွင်းမှာ ခြေစွမ်းကျဆင်းတတ်တာကြောင့် ဖရန့်ဖတ်ရဲ့ တိုက်စစ်မျိုးတွေ ဂိုးသွင်းအားမြင့်မားရင်တော့ အမှတ်ပြည့်ရနိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဖရန့်ဖတ်ရဲ့ခံစစ်ပိုင်းက ကျိုးပေါက်နေတာမို့ ပါဒါဘွန်တို့လည်း တစ်မှတ်လောက်တော့ မျှော်လင့်နိုင်တဲ့ပွဲပါ။ ဒါပေမယ့် အိမ်ရှင်တို့က အဲဒီအခွင့်အရေးကို ပေးမှာတော့ မဟုတ်ပါဘူး။

လက်ရှိချန်ပီယံအဆင်နယ် လီဗာပူးကိုရှောင်နိုင်ပြီ

အက်ဖ်အေဖလား လက်ရှိချန်ပီယံ အာဆင်နယ်အသင်းအနေဖြင့် မန်ယူကို ကွာတားဖိုင်နယ်မှာ အနိုင်ရလိုက်တဲ့အတွက် ဆီမီးမှာဘရက်ဖွဲ့ဒ် သို့မဟုတ် ရက်ဒင်းနဲ့ ကစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက် ခြေစွမ်းကောင်းနေတဲ့ လီဗာပူးကိုရှောင်နိုင်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အက်ဖ်အေဖလားက လီဗာပူး သို့မဟုတ် ဘလက်ဘန်းနဲ့ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ချန်ပီယံရစ်

ကလပ် ရက်ဒင်းနဲ့ လိဂ်ဝမ်းအသင်း ဘရက်ဖွဲ့ဒ်တို့ဟာ မတ် ၁၆ ရက်မှာ ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲအဖြစ် ပြန်ကန်ပွဲ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘလက်ဘန်းနဲ့ လီဗာပူးတို့ရဲ့ ပြန်ကန်ပွဲတိုလည်း မတ် ၁၆ရက်မှာ ကျင်းပဖွယ်ရှိပါတယ်။ အကြံပြုလုပ်ပွဲတွေကတော့ ဧပြီ ၁၈ ရက်နဲ့ ၁၉ရက်တွေမှာ ဝင်ဘလေကွင်း ကြီးမှာကျင်းပမှာဖြစ်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းအနေနဲ့ ဒုတိယမြောက်

ဆက်တိုက် ဖလားဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့ မျှော်လင့် ထားပါတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်မလက ဟားလ်စီးတီးကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပြီး (၁၁) ကြိမ်မြောက် အက်ဖ်အေဖလားကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်



ပန်ဟားလ်သုံးနှစ်သုံးဖိုး ကြိုးစားမှုအောင်မြင်မည်ဆို

မန်ယူအသင်းအနေနဲ့ ထိပ်ဆုံးလေးနေရာရောက်အောင် မကြိုးစားနိုင်ခဲ့ဘူးဆိုရင် အသင်းကိုပြန်လည်တည်ဆောက်ဖို့ နှစ်နှစ် သို့မဟုတ် သုံးနှစ်လောက် ကြိုးစားမှ ရလိမ့်မယ်လို့ မန်ယူအသင်းခေါင်းဆောင်ဟောင်းရှိုက်ကိန်းကပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ မန်ယူဟာအက်ဖ်အေဖလား ကွာတားဖိုင်နယ်မှာ အာဆင်နယ်ကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နှိမ်နင်းသွားပါတယ်။ ဒီအတွက် နည်းပြဗန်ဟားလ်တစ်ယောက် ဝေဖန်မှုတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရပါပြီ။ မန်ယူအနေနဲ့ အောင်မြင်ဖို့ဆိုရင် နှစ်နှစ် သုံးနှစ်လောက် ကြိုးစားရလိမ့်မယ်လို့တော့ ရှိုက်ကိန်းကပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ မန်ယူအသင်းဟာ လက်ရှိအခြေအနေမှာ စတုတ္ထနေရာရရှိထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ကျန် ၁၀ ပွဲမှာလီဗာပူးနဲ့ အဝေးကွင်း၊ မန်စီးတီးနဲ့အိမ်ကွင်း၊ ချယ်လီဆီးနဲ့အဝေးကွင်း၊ အာဆင်နယ်နဲ့ အိမ်ကွင်းပြိုင်ပွဲတွေကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက် မန်ယူဟာ ထိပ်ဆုံးလေးနေရာရဖို့ မလွယ်ပါဘူး။

မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ
 ရန်ကုန်မြို့၊
 ဦးအေးထွန်း(မန်နေဂျာ-ငြိမ်း၊ မြန်မာ့ရေလုပ်ငန်း)၊ ဒေါ်ခင်မိုးမြင့်
 (လ/ဝ ကထိက-ငြိမ်း၊ ရန်ကုန်သမဝါယမတက္ကသိုလ်)တို့၏သား
 Phillipsburg, New Jersey, U.S.A နေ
Mr.Ryan Ye Hawk @ မောင်ရဲခေါင်ထွဋ်
B.A Histroy, Dip in Aeronautical Engineering
CNC. Technician, Engineering and Ammunition Dept.
Ultimate Training Munitions Inc.,U.S.A
 နှင့်
 ရန်ကုန်မြို့၊
 ဒေါက်တာဦးမောင်မောင်ဝင့်(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်-ငြိမ်း
 ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန)၊ ဒေါ်လဲ့လဲ့ယုတို့၏သမီးငယ်
ဒေါက်တာ စုနန္ဒာဝင့် M.B.,B.S
 တို့၏ ၂၈-၂-၂၀၁၅ရက်တွင် Chatrium Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့သော မင်္ဂလာပွဲအခမ်းအနားသို့ ကိုယ်တိုင်ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြသော မိတ်ဆွေသင်္ဂဟဂုဏ်သရေရှိပုဂ္ဂိုလ်များအားလည်းကောင်း၊ ကိုယ်တိုင်မကြွရောက်နိုင်သော်လည်း မေတ္တာဖြင့် မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့များပေးပို့ပေးကြသော ခင်မင်လေးစားအပ်သောပုဂ္ဂိုလ်များအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်စွပ်ချီးမြှင့်ပေးပါသော မြန်မာနိုင်ငံဆေးပညာရှင်အဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးနေဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်မေမေသွဲ့တို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာစံပယ်ပန်းကုံးနှင့် မင်္ဂလာလက်စွပ်ဖန်း ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မထက်အင်ကြင်း၊ တေးသံသာများဖြင့် ဖျော်ဖြေပေးပါသော Aces တေးဂီတအဖွဲ့၊ လက်ဝတ်ရတနာများဆင်မြန်းပေးသော စိန်မင်းသမီး စိန်ရွှေရတနာဆိုင်၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံနှင့် Video and Photo Forever Group၊ မိတ်ကပ်ဆံပင်ဒီဇင်ဘာနှင့်၊ ပန်းအလှပြင် လင်းလင်း၊ မင်္ဂလာဖိတ်စာ ဒဂုံပုံနှိပ်တိုက်၊ မင်္ဂလာပွဲစဉ် Marvelous Wedding Planner ၊ Chatrium Hotel မှ သက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သောသူအားလုံးတို့အား အထူးလှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါကြောင်း။

နှစ်ဖက်သော မိဘများနှင့်
Mr.Ryan Ye Hawk @ မောင်ရဲခေါင်ထွဋ်-ဒေါက်တာစုနန္ဒာဝင့်

မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲကျေးဇူးတင်လွှာ
 နေပြည်တော်နေ
 ဗိုလ်ချုပ်လှမြင့်ရွှေ(ငြိမ်း)၊သံအမတ်ကြီး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန]-ဒေါ်ချိုချိုသန်းတို့၏သားငယ်
မောင်ဖြိုးဇာနည်ရွှေ
 နှင့်
 ရန်ကုန်မြို့နေ
 ဦးထင်ကျော်ကျော် (MD, Teach-Ware International Co.,Ltd.)-ဒေါ်သီရိကလျာ
 (စိန်စံအိမ် Diamond Villar Gems & Jewellery)တို့၏သမီးဦး
မဆက်လက်ကောင်းထင်ကျော်ကျော်
 တို့၏ ၈-၃-၂၀၁၅ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) တွင် Novotel Yangon Max Hotel ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲအခမ်းအနားသို့ မင်္ဂလာလက်ဖွဲ့ပေးပို့ ချီးမြှင့်ပေးပါသော တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသရေစည်သူမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့အားလည်းကောင်း၊ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၏ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်အားလည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသူရသက်ဆွေအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံး၊ လက်ထပ်မင်္ဂလာလက်စွပ်တို့အား ချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် မင်္ဂလာရေစင်သွန်းလောင်းပေးပါသော အမှတ်(၃) စစ်ဆင်ရေးအထူးအဖွဲ့မှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးလှမင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်နိုင်နိုင်စော်အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော စစ်ဘက်၊ နယ်ဘက်မှ ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများနှင့် ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာအခမ်းအနားမှူး ဦးရန်ပိုင်စိုး၊ မင်္ဂလာအခါတော်ပေးနှင့် တေးသံသာများ ဖျော်ဖြေပေးပါသော (First Music Agency)မှ မဟေမာနေဝင်းနှင့် Plus Three အဖွဲ့သားများအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးပါသော မလင်းလက်လက်အောင်၊ မရတနာဝင်း၊ မင်္ဂလာပန်းကိုင် မမြသူဇာဝင်း၊ မင်္ဂလာလက်စွပ်ကိုင် မခိုင်သဇင်ယုဝါ၊ သတိုးသားအရံ မောင်စော်မိုးထက်၊ မောင်ထွန်းကျော်သက်၊ သတိုးသမီးအရံ မသွားထွဋ်အိန္ဒြာ၊ မမိမိုကို၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံများကို ပြင်ဆင်ပေးပါသော SLK Collections မှ အဖွဲ့သားများ၊ မိတ်ကပ်အလှပြုပြင်ပေးပါသော မိတ်ကပ် မေဦးနှင့် အဖွဲ့သားများ၊ လက်ဝတ်ရတနာဆင်မြန်းပေးပါသော Diamond Villar Gems And Jewellery၊ ပန်းအလှဆင်ပေးပါသော Eternal Flowers၊ မင်္ဂလာဇန့်ခံပွဲတွင် မှတ်တမ်းဖီဒီယိုနှင့် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးပေးပါသော ဓာတ်ပုံ ဝဏ္ဏခွာနီ၊ မင်္ဂလာဖိတ်စာများ ရိုက်နှိပ်ပေးပါသော Dagon ပုံနှိပ်တိုက်မှ မခင်ဘုန်းကြွယ်၊ Novotel Yangon Max မှ မန်နေဂျာနန်ဝန်ထမ်းများ၊ အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ပေးပါသော အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဂုဏ်သရေရှိလူကြီးမင်းများ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။

နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့်
မောင်ဖြိုးဇာနည်ရွှေ-မဆက်လက်ကောင်းထင်ကျော်ကျော်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
 ကျွန်တော် အုပ်စိုး CDC-16363 ၏ သင်္ဘောသားလက်မှတ် SSAမှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိသူအား ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။
 ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၉၃၂၉၄

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
 ယာဉ်အမှတ် 1G/7438, Subaru Sambar, P/U (4x2) R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသက်နိုင်မင်း ၁၂/ပတ်(နိုင်)၀၃၁၂၉၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့် ရက်မှ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
 ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)ရန်ကုန်မြို့

